
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 2ο Δηµοτικό Σχολείο Αρχαγγέλου Ρόδου και το
2ο και 3ο Δηµοτικό Σχολείο Αφάντου Ρόδου, σελ. 7103, 7111

2. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 7099, 7100, 7103, 7110,
7112, 7113

3. Επί προσωπικού θέµατος, σελ. 7112, 7113

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών  µε αριθµό από 1464 έως 1570 ,

σελ. 7061-7084                 
2. Απάντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών ,

σελ.7085-7098
3. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό  Εθνικής  Άµυνας, σχετικά µε τα Ελ-

ληνικά Αµυντικά Συστήµατα (ΕΑΣ), σελ. 7099
β) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών:
i. σχετικά µε την παραµονή του κ. Κιµ Γκλεν ως συµβούλου

της Κυβέρνησης, σελ. 7101
ii. σχετικά µε την επίλυση του προβλήµατος του Οµίλου

«ΑΣΠΙΣ» και τον προσδιορισµό του χρονοδιαγράµµατος της
καταβολής των αποζηµιώσεων των δικαιούχων ασφαλισµέ-
νων, σελ. 7103

iii. σχετικά µε την πρόοδο των έργων αξιοποίησης του
πρώην αεροδροµίου του Ελληνικού, σελ. 7104

iv. σχετικά µε τη µείωση των χρεώσεων στη χρήση πλαστι-
κού χρήµατος και συναλλαγών µέσω e-banking, σελ. 7106

γ) Προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, σχε-
τικά µε την ορθή διαχείριση, τιµολόγηση και αξιοποίηση υδά-
τινων πόρων των λιµνών Πλαστήρα και Σµοκόβου, σελ. 7107

δ) Προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης
και Κοινωνικής Αλληλεγγύης:

i. σχετικά µε τη διατήρηση των είκοσι επτά εργαζοµένων
των Κοινωνικών Δοµών της Χαλκίδας, σελ. 7109

ii. σχετικά µε τη διασφάλιση της οµαλής λειτουργίας των
Παιδικών, Βρεφικών και Βρεφονηπιακών σταθµών, καθώς και
των Κέντρων Δηµιουργικής Απασχόλησης Παιδιών (ΚΔΑΠ)
και Παιδιών µε Αναπηρία (ΚΔΑΠµεΑ), σελ. 7110

iii. σχετικά µε την ανασύσταση των Οργανισµών Εργατικής
Κατοικίας και Εργατικής Εστίας, σελ. 7115

ε) Προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την ανάγκη υγει-
ονοµικού ελέγχου των µεταναστών και των προσφύγων που
εισέρχονται στη χώρα µας, σελ. 7113

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
Κατάθεση πρότασης νόµου:
Ανακοινώνεται ότι ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας του Λαϊκού Συνδέσµου Χρυσή Αυγή κ. Νικόλαος  Μιχα-
λολιάκος  και  οι  Βουλευτές  του κόµµατός του κατέθεσαν
στις 24-3-2016 πρόταση νόµου: «Πάταξη της λαθροµετανά-
στευσης», σελ. 7101

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ

ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ Γ. , σελ. 7061 - 7117

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ Γ. , σελ. 7100, 7103, 7110, 7112, 

7113
ΒΙΤΣΑΣ Δ. , σελ. 7099
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Ν. , σελ. 7103
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 7112
ΤΖΕΛΕΠΗΣ Μ. , σελ. 7113
ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ Ε. , σελ. 7103
ΦΩΤΙΟΥ Θ. , σελ. 7110, 7112

Β. Επί προσωπικού θέµατος:
ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ Γ. , σελ. 7112, 7113
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 7112
ΦΩΤΙΟΥ Θ. , σελ. 7112, 7113

Γ. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΥ Ο. , σελ. 7115, 7116
ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ Γ. , σελ. 7106
ΒΙΤΣΑΣ Δ. , σελ. 7099, 7100, 7101
ΘΕΟΧΑΡΗΣ Θ. , σελ. 7103, 7104
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Ν. , σελ. 7101, 78102, 7103
ΚΑΤΣΑΒΡΙΑ - ΣΙΩΡΟΠΟΥΛΟΥ Χ. , 

σελ. 7107, 7108
ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ Κ. , σελ. 7113, 7114, 7115
ΚΑΤΣΩΤΗΣ Χ. , σελ. 7115, 7116, 7117
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 7106, 7107, 7110, 7111, 

7112, 7113
ΚΟΚΚΑΛΗΣ Β. , σελ. 7109, 7110
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ Ο. , 

σελ. 7104, 7105, 7106
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Α. , σελ. 7099, 7100, 7101
ΞΑΝΘΟΣ Α. , σελ. 7114
ΤΖΕΛΕΠΗΣ Μ. , σελ .7113
ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ Ε. , σελ. 7101, 7102, 7103, 7104, 

7105, 7106, 7107
ΤΣΙΡΩΝΗΣ Ι. , σελ. 7108, 7109
ΦΩΤΙΟΥ Θ. , σελ. 7109, 7110, 7111, 7112, 

7113

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Ζ’

Δευτέρα 28 Μαρτίου 2016



Αθήνα, σήµερα στις 28 Μαρτίου 2016, ηµέρα Δευτέρα και ώρα
18.04’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΥ ΒΑΡΕΜΕΝΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση. 
Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-

ρές προς το Σώµα.
(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τη Γραµµατέα της Βουλής

κ. Αναστασία Γκαρά, Βουλευτή Έβρου, τα ακόλουθα:

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΖ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Α’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Ζ’

Δευτέρα 28 Μαρτίου 2016



7062 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Ζ’ - 28 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7063



7064 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Ζ’ - 28 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7065



7066 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Ζ’ - 28 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7067



7068 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Ζ’ - 28 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7069



7070 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Ζ’ - 28 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7071



7072 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Ζ’ - 28 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7073



7074 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Ζ’ - 28 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7075



7076 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Ζ’ - 28 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7077



7078 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Ζ’ - 28 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7079



7080 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Ζ’ - 28 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7081



7082 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Ζ’ - 28 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7083



7084 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Ζ’ - 28 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7085

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ



7086 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Ζ’ - 28 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7087



7088 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Ζ’ - 28 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7089



7090 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Ζ’ - 28 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7091



7092 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Ζ’ - 28 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7093



7094 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Ζ’ - 28 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7095



7096 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Ζ’ - 28 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7097



7098 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η έβδοµη µε αριθµό 640/10-3-2016 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών της Δηµο-
κρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ. Ανδρέα Λοβέρδου
προς τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας,σχετικά µε τα Ελληνικά Αµυν-
τικά Συστήµατα (ΕΑΣ).

Θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Άµυνας, κ.
Δηµήτριος Βίτσας. 

Κύριε Λοβέρδο, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Υπουργέ, έχετε συναδέλφους,

που θεωρούν τιµή τους τις εικόνες στην Ειδοµένη. 
Είχατε συναδέλφους, που έκαναν διαλέξεις για την «ηλιοθε-

ραπεία» των µεταναστών και των προσφύγων.
Έχετε συναδέλφους, που θα έκαναν Νταβός στη Μεσόγειο. 
Έχετε συναδέλφους, οι οποίοι βρήκαν ότι το 1821 άρχεται η

συγκρότηση του ελληνικού έθνους. 
Δεν είναι Κυβέρνηση αυτή, κύριε Πρόεδρε, είναι «dream team

της κουταµάρας». Όµως σ’ αυτήν την «dream team της κουτα-
µάρας» δεν έχετε συγκαταλεγεί. 

Είστε µετριοπαθής και έχετε διαχωρίσει τη θέση σας, τουλά-
χιστον κατά τη διάρκεια των πολιτικών εξελίξεων από τους πρω-
ταθλητές της κουταµάρας. Πρώτος σε αυτό το ράλι έρχεται ο
Υφυπουργός Εξωτερικών, µε τα όσα είπε εχθές µε τους «επεν-
δυτές» ή ενδεχόµενους «επενδυτές» από πρόσφυγες και µετα-
νάστες! 

Σεις, οπωσδήποτε, δεν αναζητήσατε επενδυτές για τα ΕΑΣ
από πρόσφυγες και µετανάστες. Όµως, κύριε Υπουργέ, κάναµε
µια συζήτηση σε πολύ χαµηλούς τόνους µε πολύ ουσιαστικά επι-
χειρήµατα πριν από περίπου έναν µήνα εδώ και από τα πολλά
σηµεία των δικών σας απαντήσεων προκύπτει ότι θα τα χαρακτή-
ριζε κανείς εύστοχα, εάν έδινε απαντήσεις σε τρία «α». Ανακρί-
βειες, αναλήθειες, ασάφειες. 

Και επειδή δεν θέλω η δική µας αντιπαράθεση, να προσλάβει
τη µορφή χαρακτηρισµών, θα σας παρακαλούσα πάρα πολύ, να
είστε πιο συγκεκριµένος σήµερα και να καταθέσετε αυτό που
υποσχεθήκατε και σε εµένα και στον κ. Λαµπρούλη, που προ-
ήδρευε εκείνη την ηµέρα, έναν κατάλογο των συµβάσεων των
ΕΑΣ, για το ποιες από αυτές προχωρούν, πώς προχωρούν. Δη-
λαδή αυτά τα οποία προφορικώς είπατε και είχαν αστοχίες, ανα-
κρίβειες –σας ξαναλέω- και ασάφειες, να τα έχουµε σ’ έναν
κατάλογο για να δούµε την αλήθεια των λεγοµένων σας και να
µην καταφεύγουµε στον θεσµό των επίκαιρων ερωτήσεων αλλά
να κάνουµε κοινοβουλευτικό έλεγχο µε τον θεσµό των γραπτών
ερωτήσεων. 

Σας κάλεσα και εγώ και ο κ. Λαµπρούλης να το κάνετε και υπο-
σχεθήκατε –έχω τα Πρακτικά από την απάντησή σας- πως θα τα
καταθέσετε αυτά εντός των εποµένων ηµερών στη Βουλή ή θα
µας τα αποστείλετε. Δεν κάνατε ούτε το ένα ούτε το άλλο. 

Θα τα πω µε πιο ειδικό τρόπο στη δευτερολογία µου. Ωστόσο
στην πρωτολογία σας πείτε, πώς έγινε το µαγικό και άλλαξε ο
προϋπολογισµός σας του 2016. Στείλατε έναν προϋπολογισµό
στο Υπουργείο Οικονοµικών ελλειµµατικό, σας έκανα παρατή-
ρηση ότι πρέπει να τον στείλετε πλεονασµατικό και σε λίγες ηµέ-
ρες τον ξαναστείλατε πλεονασµατικό.

Με ποιον µαγικό τρόπο το καταφέρατε αυτό; Και εν πάση πε-
ριπτώσει, δώστε µας το κλείσιµο της εταιρείας του έτους 2015
και την έκθεση απολογισµού για το πρώτο τρίµηνο του 2016,
ούτως ώστε να συνεννοηθούµε στην Αίθουσα αυτή µε πολύ ακρι-
βείς όρους. 

Στα υπόλοιπα θα αναφερθώ στη δευτερολογία µου. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Υπουργέ, έχετε

τον λόγο για τρία λεπτά. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής

Άµυνας): Κατ’ αρχάς θέλω να ευχαριστήσω τον κ. Λοβέρδο, ο
οποίος επανακατέθεσε την ερώτησή του σε σχέση µε τα ΕΑΣ και
επανήλθε και αφήνω λίγο πίσω όσα είπε εκείνη την ηµέρα. 

Όπως καταλαβαίνετε, χρειάζεται µια µεγαλύτερη συνεργασία,

γιατί δεν είναι δυνατόν ένας Υπουργός -ο οποιοσδήποτε Υπουρ-
γός- από εδώ και πέρα να κλείσει όλες τις Δευτέρες και όλες τις
Παρασκευές, µήπως τυχόν του έρθει κάποια επίκαιρη ερώτηση.
Και δεν αφορά εσάς αυτό το θέµα. 

Δεύτερον, καταλαβαίνω ότι υπάρχουν απόψεις ή κάτι που πρέ-
πει να πούµε, που το φέρνουµε από το σπίτι. Δηλαδή η πρωτο-
λογία σας, δεν έχει σχέση µε όσα ρωτάτε στη συγκεκριµένη
ερώτηση. 

Τρίτον, θέλω να σας πω ότι αυτά που είπατε περί συναδέλφων
µου και λοιπά…

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Η εισαγωγή µου ήταν αυτή.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής

Άµυνας): Η εισαγωγή σας!
Πρέπει να σας πω, κύριε Λοβέρδο, ότι σε ορισµένα ζητήµατα

έχετε δίκιο. Μάλιστα έχετε τόσο δίκιο, που κάνετε δύο ερωτήσεις
και πετύχατε τρία! Δηλαδή πραγµατικά δεν ήταν έντεκα οι δικη-
γόροι των ΕΑΣ. Ήταν δέκα. Τώρα το πόση σηµασία έχει αυτό, ο
αριθµός έντεκα ή δέκα σε σχέση µε τη δική µου οµιλία, φαντά-
ζοµαι ότι θα µπορέσετε να µας το εξηγήσετε.

Τέταρτον, πραγµατικά και ο κ. Βενιζέλος και η κ. Γενηµατά
έκαναν τη δουλειά τους. Όµως, στη δική µου την απάντηση –και
να µην αρχίσουµε και δίνουµε συγχαρητήρια σε κάποιον που
έκανε τη δουλειά του, δηλαδή πήγε σε µία έκθεση αµυντικών συ-
στηµάτων ή υπέγραψε µία προγραµµατική σύµβαση- δεν αναφε-
ρόµουν σε εκείνες τις συµβάσεις, συγκεκριµένα µε την ΑΤΚ.
Μιλάµε για καινούργιες συµβάσεις και για καινούργιες δουλειές
τις οποίες προσπαθούµε να κάνουµε µε την Ινδία. 

Μου δίνετε, όµως, και µια ευκαιρία να κάνουµε µια ουσιαστική
κουβέντα όσον αφορά το τι έγινε σε σχέση µε τα Ελληνικά Αµυν-
τικά Συστήµατα. Και νοµίζω ότι είσαστε εδώ για να ακούσετε ου-
σιαστικές απαντήσεις.

Θα ξεκινήσω από το δεύτερο ερώτηµά σας, πώς θα αποφύ-
γουµε αυτό που η δική σας κυβέρνηση συµφώνησε, την περαι-
τέρω συρρίκνωση των ΕΑΣ σε δύο εργοστάσια και τριακόσιους
δεκαοκτώ εργαζοµένους, αν δεν επιτευχθούν οι εξαιρετικά φιλό-
δοξοι οικονοµικοί στόχοι. 

Είχαµε µία συµφωνία στα τέλη του 2013. Προσλήφθηκαν για
τη διαπραγµάτευση και την υλοποίησή της τέσσερις ιδιωτικές
εταιρείες. Πήραν την αµοιβή τους οι άνθρωποι, περίπου 1 εκα-
τοµµύριο ευρώ. 

Για ποιο ζήτηµα, όµως, συζητάµε; Δεν συζητάµε εάν έκαναν
καλά τη δουλειά τους ή όχι –θα καταθέσω έγγραφα σε σχέση µε
αυτό- ούτε θα την κρίνω. Καλά την έκαναν τη δουλειά τους. Η
κεντρική ιδέα του νοµοσχεδίου τότε δεν ήταν κάτι πρωτότυπο.
Χώρισαν την «ΕΑΣ Α.Ε.» σε στρατιωτικό τµήµα, σε καλή και σε
κακή. Και µάλιστα εδώ υπάρχει το ζήτηµα το αναπτυξιακό. Ενώ
λένε «στην κακή θα µεταφέρουµε τα βάρη», τι κάνουν στην πραγ-
µατικότητα; Μεταφέρουν στην καλή τα βάρη. Από τη µια µεριά,
δηλαδή διαλύουν, τη µία εταιρεία και βάζουν τη βόµβα στην άλλη
εταιρεία, για να κλείσει. Τι ακόµα συµφωνούν; Να κλείσει το ερ-
γοστάσιο και της Μάνδρας και της Ελευσίνας. 

Να σας πω τι κάναµε εµείς και να σας πω και για τα ζητήµατα
του προϋπολογισµού που θέσατε. Όταν ανέλαβα Αναπληρωτής
Υπουργός, το πρώτο πράγµα που ρώτησα ήταν πού είναι ο προ-
ϋπολογισµός του 2015. Επίσηµη απάντηση από τα ΕΑΣ: Προϋπο-
λογισµός του 2015 –που όπως ξέρετε έπρεπε να έχει συνταχθεί
το 2014- δεν υπήρχε. Μια εταιρεία λειτουργούσε, δηλαδή, χωρίς
προϋπολογισµό. 

Δεύτερον, ρωτήσαµε επίσης τι έχουν κάνει αυτές οι εταιρείες;
Αυτές οι εταιρείες, λοιπόν, που έκαναν την πολύ καλή δουλειά,
εγώ σας λέω ότι, ενώ έλεγαν για ανάκτηση των κρατικών ενισχύ-
σεων από την εκκαθάριση του πολιτικού σκέλους, στο τέλος συµ-
φωνήσατε –όλα αυτά τα καταθέτω- στον ισολογισµό διάσπασης,
στην αντιστοιχία µετοχής παλαιάς εταιρείας µε τη µετοχή του
στρατιωτικού σκέλους, δηλαδή µεταφέραν το σύνολο στην ουσία
των χρηµάτων και των απαιτήσεων στο στρατιωτικό σκέλος.

Τι θα κάνουµε και τι κάνουµε εµείς; 
Εµείς τιµήσαµε την υπογραφή σας. Κάναµε, δηλαδή, µία προ-

σπάθεια. Κλείσαµε το εργοστάσιο της Ελευσίνας χωρίς να απο-
λυθεί κανένας εργαζόµενος και συγχρόνως προχωράµε στην
ενσωµάτωση της Εριουργίας. 
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(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού)

Σε σχέση µε το ερώτηµα για την πρόσληψη να σας πω ότι είναι
διαφορετικό πράγµα να έχεις δέκα και να τους κάνεις επτά και
διαφορετικό να προσλαµβάνεις έναν µόνο για την Εριουργία µε
σύµβαση ορισµένου χρόνου, για έξι µήνες µε 625 ευρώ. Κάντε
τον πολλαπλασιασµό 6x625 και αναλογιστείτε τους τρεις επί το
συνολικό ποσό.

Θέλω ακόµα να σας πω ότι στο πολιτικό σκέλος ακόµα περι-
λάβατε τη Μεταλλουργική Βιοµηχανία Ηπείρου. Μέσα σε εννέα
µήνες, µια εταιρεία, η οποία έπιανε το 50% του συνολικού κό-
στους της, έχει ξεπεράσει ήδη –µέσα στο 2016- συµβασιοποι-
ηµένα το συνολικό της κόστος και κερδίζει.

Βεβαίως, εµείς προχωρούµε σ’ αυτό που λέµε το πολιτικό ΕΑΣ.
Το βάζουµε, δηλαδή, σε ειδική εκκαθάριση, την οποία δεν κά-
νατε, ενώ το είχατε συµφωνήσει και µε πολύ καλύτερες προοπτι-
κές και µε µεγαλύτερα κέρδη για το δηµόσιο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Να αφήνατε και κάτι
για τη δευτερολογία σας, κύριε Υπουργέ; 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής
Άµυνας): Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 

Καταθέτω τον ισολογισµό διάσπασης µε σηµειωµένη την έγ-
κριση προϋπολογισµού του φορέα «Ελληνικά Αµυντικά Συστή-
µατα» του έτους 2016. Θα σας µιλήσω γι’ αυτό στη δευτερολογία
µου. 

Καταθέτω επίσης τη σύσκεψη για τη βιωσιµότητα της ΕΑΣ
ΑΒΕΕ, δηλαδή την επιστολή των τεσσάρων εταιρειών προς τον
κ. Ήσυχο –που ήταν τότε Αναπληρωτής Υπουργός- και την απάν-
τηση των ΕΑΣ για το εάν υπήρχε εγκεκριµένος προϋπολογισµός
για το 2015.

(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Άµυνας
κ. Δηµήτριος Βίτσας καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερ-
θέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Λοβέρδο, έχετε
τον λόγο για τη δευτερολογία σας. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Υπουργέ, δεν έγινα σοφότερος.
Θα δω βέβαια τα γραπτά που καταθέτετε, των οποίων αντίγραφο
ζητώ και θα επανέλθω µε γραπτή ερώτηση σε σχέση µε όσα και-
νούργια δω να αναφέρονται εκεί. 

Κύριε Υπουργέ, να θυµίσω –κρίµα που ξαναλέµε τα ίδια, αλλά
τα παρακάµπτετε και έτσι χρειάζεται- ότι τα ΕΑΣ πήγαιναν για
κλείσιµο. Τώρα που ζείτε την καθηµερινότητα της συνεργασίας
µε τους δανειστές, σας ενηµερώνω –θα το έχετε ακούσει- ότι πή-
γαιναν για βέβαιο κλείσιµο. Κρατήθηκαν, επειδή παρουσίασαν
συµβάσεις µε χώρες και µε εταιρείες χωρών του εξωτερικού και
µάλιστα όχι τυχαίες, των οποίων οι πρεσβείες βεβαίωναν τους
ελεγκτές των δανειστών, ότι πρόκειται περί αληθών συµβάσεων,
καθώς και συµβάσεις που είχαν να κάνουν µε το εσωτερικό της
χώρας.

Αυτού του είδους οι ενέργειες σε συνδυασµό µε τον εσωτε-
ρικό εξορθολογισµό των ΕΑΣ, εµφάνισαν τα ΕΑΣ βιώσιµα και
ήταν απολύτως έτσι. Βέβαια, τα πάντα εξαρτώνταν από το έτος
2015 και το τρέχον έτος 2016 σε ό,τι αφορά την αλήθεια των
ισχυρισµών για τις ικανότητες της εταιρείας να υλοποιήσει τις
συµβάσεις, να εφαρµόσει πιστά αυτά που υπέγραψε.

Έγινε η κυβερνητική µεταβολή. Σας θυµίζω ότι υπήρχε και
άλλος Υπουργός πριν από εσάς ονόµατι Ήσυχος, µε άλλου εί-
δους στοχεύσεις και στο µυαλό του µε άλλα πράγµατα για την
τρόικα, για το δανεισµό της χώρας κ.ο.κ.. 

Υπάρχει ένα έτος 2015, που κατά τη δική µας πληροφόρηση
τα αµυντικά συστήµατα πάνε από το κακό στο χειρότερο. Μα-
κάρι, εσείς να έχετε δίκιο και να µην πάνε. Όµως, αν δεν έχετε
δίκιο, ο παρακαθήµενος Υπουργός Οικονοµικών θα αντιµετωπί-
σει στον κατάλογο των θεµάτων και αυτό σε βάρος των εργαζο-
µένων και των αµυντικών θεµάτων της χώρας. Γιατί έτσι
βλέπουµε τα ΕΑΣ, από διπλή σκοπιά και γι’ αυτό παλέψαµε να
µείνουν όρθια. Σας ζήτησα να µου πείτε πώς έκλεισε το 2015 και
το πρώτο τρίµηνο του 2016. Το περιµένω. 

Δεύτερον, σε ό,τι αφορά τη συρρίκνωση –ποια συρρίκνωση;-

προβλέφθηκε ο θεσµός της εθελούσιας εξόδου και όλα πήγαν
ήρεµα σε πλαίσιο εργασιακής ειρήνης, µε εσάς αντιπολίτευση,
κύριε Υπουργέ. Σπάνιο, πραγµατικότητα όµως. 

Προβλέπεται ότι, αν το 2015 και το 2016 η εταιρεία δεν αντα-
ποκριθεί στις υποχρεώσεις της, πρέπει να συρρικνωθεί περαι-
τέρω. Τι µου λέτε εσείς εδώ; Μου απαντήσατε πριν από λίγο
καιρό εδώ ότι και τα τέσσερα εργοστάσια θα έχουν δουλειές. Τι
δουλειές να έχουν; Κοιτάξτε στα πρακτικά της απάντησής σας,
όπου είπατε ότι θα έχουν δουλειές. Τι δουλειές θα έχουν; Δεν
προκύπτει από συγκεκριµένα στοιχεία αυτό που λέτε. 

Μου είπατε, επίσης, ότι είχαµε έντεκα δικηγόρους στα ΕΑΣ και
απολύσατε τους τρεις. Τώρα λέτε ότι ήταν δέκα και όχι έντεκα.
Πολλοί είναι και οι δέκα. Αληθεύει, όµως, ότι προσλάβατε ένα νο-
µικό σύµβουλο; Γιατί, αν αληθεύει, είναι αλλιώς το επιχείρηµα
και αλλιώς, αν δεν αληθεύει, κύριε Υπουργέ.

Επίσης, µου είπατε ότι για τις έξι απολύσεις ανθρώπων σε κρί-
σιµες θέσεις της εταιρείας, το ξανασυζητάτε. Η πληροφόρηση
που έχουµε εµείς, είναι ότι δεν έχετε κάνει καµµία σχετική
επαφή. 

Μου είπατε, επίσης, ότι ουδέν πρόγραµµα συµβασιοποιήθηκε
από την προηγούµενη κυβέρνηση και ότι κακώς τα ισχυρίζοµαι
εγώ εδώ. Σήµερα αλλάξατε γραµµή πλεύσης. Έχω κι εγώ να σας
πω, από τη µελέτη που έκανα, για προγράµµατα που είχαν συµ-
βασιοποιηθεί επί της περιόδου της κ. Γενηµατά. Αναφέροµαι στα
πυροµαχικά 050 και 40L60, όπως και σε αρκετές ακόµη συµβά-
σεις-πλαίσιο. Θα προλάβω να αναφερθώ σε κάποιες από αυτές,
αν έχω ακόµη ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.

Μου προβάλατε ως πρωτοτυπία τη βιοµηχανική συµµετοχή επί
των ηµερών σας. Σας ενηµερώνω, όπως ενηµερώνοµαι, ότι
πάντα έτσι ήταν. Πάντα προβλεπόταν η βιοµηχανική συµµετοχή.
Μου προβάλατε ότι σε σχέση µε ελληνικές εταιρείες ουδέποτε
υπήρχε συµµετοχή. Η ενηµέρωση που έχω εγώ είναι ότι ακριβώς
το αντίθετο συνέβαινε. Πάντα υπήρχαν συµµετοχές. Και αν δώ-
σετε συγκεκριµένα στοιχεία, αυτό θα προκύψει και θα φανεί.
Αναφέρεστε σε εταιρείες µε τις οποίες είτε έγινε σύµβαση επί κ.
Γενηµατά –προσθέτω την «HK FRANCE»- είτε εταιρείες που δεν
υπάρχουν σε αυτό τον χώρο, όπως τη «LIOYD». 

Επίσης, αναφέρεστε σε µια κάποια σύµβαση, η οποία, λέει, θα
δώσει στην εταιρεία το 2016 δέκα εκατοµµύρια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ολοκληρώστε, κύριε
Λοβέρδο.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ολοκληρώνω.
Δεν αναφέρατε στην οµιλία σας -και τότε δεν το είχα συγκρα-

τήσει- ποια εταιρεία είναι αυτή. Δείτε τον εαυτό σας και θα τα
δείτε αυτά. 

Όπως επίσης, αναφερθήκατε σε µια συµφωνία µε την Κένυα,
την οποία εµείς δεν µπορούµε να εντοπίσουµε. Και άλλα.

Με πιέζετε, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Δεν σας πιέζω. Έχει

περάσει διπλάσιος χρόνος ήδη και περιµένει και ο κ. Κωνσταντι-
νόπουλος, που δεν πίστευε ότι θα απαντηθεί η ερώτησή του.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Σας συµβουλεύω, όχι µε την έννοια
της πολιτικής συµβουλής, καθώς δεν είµαι σε θέση και ούτε και
θέλω να κάνω κάτι τέτοιο, αλλά πιστεύω ότι για την κοινοβουλευ-
τική µας συνεργασία δοκιµότερο είναι να πάρετε την οµιλία σας
από τα Πρακτικά της Βουλής πριν από περίπου είκοσι πέντε ηµέ-
ρες και να δείτε τι µου είπατε και να µου στείλετε, καταθέτοντάς
τα στη Βουλή, όχι σ’ εµένα -αν θέλετε και σ’ εµένα, πολύ ευχαρί-
στως- ένα προς ένα τα επιχειρήµατά σας µε τα αντίστοιχα τεκ-
µήρια.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Υπουργέ, έχετε

τον λόγο, όχι όµως για διπλάσιο χρόνο, γιατί κάνουν και οι ερω-
τώντες το ίδιο.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής
Άµυνας): Όχι, πολύ σύντοµα.

Δεν ξέρω γιατί δεν το ακούσατε, κύριε Λοβέρδο, ίσως να σκε-
φτόσασταν κάτι άλλο εκείνη τη στιγµή, αλλά όσον αφορά την
ερώτησή σας για την πρόσληψη και νέου δικηγόρου η απάντηση
που σας έδωσα ήταν ότι πρόσληψη δικηγόρου µε σύµβαση αο-
ρίστου χρόνου δεν υπάρχει.
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ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Με 600 ευρώ.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής

Άµυνας): Υπάρχει σύµβαση παροχής δικηγορικού έργου για
χρονικό διάστηµα έξι µηνών και µε αµοιβή 625 ευρώ τον µήνα.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Τι αλλάζει;
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής

Άµυνας): Και µε αυτήν τη λογική σας είπα να µετρήσετε τρεις
δικηγόρους σε µία εταιρεία για το ζήτηµα της Εριουργίας και το
κόστος και την αµοιβή για να τελειώσει αυτή η ιστορία της συγ-
χώνευσης της Εριουργίας. Το πρώτο είναι αυτό.

Δεύτερο ζήτηµα, για να µη χειραγωγείστε από κάποια εσωτε-
ρική πληροφόρηση, είναι το εξής. Τι καταθέσατε; Καταθέσατε
ένα πρώτο σχέδιο, το οποίο σας εξήγησα ότι ζήτησα εγώ και
ποτέ δεν ήρθε επισήµως στο γραφείο µου, γιατί δεν υπήρχε προ-
ϋπολογισµός του 2015. 

Και προσθέτω, αν διαβάσατε καλά το τι σας απάντησα εκείνη
την ηµέρα της πρώτης ερώτησης, ότι µίλησα σε σχέση µε αυτά
που υποσχόταν η προηγούµενη διοίκηση και τα οποία δεν είχαν
ποτέ συµβασιοποιηθεί. Ποτέ δεν έθεσα εγώ ζήτηµα. Αν θέλετε
να το κάνουµε µε το πώς δουλεύει ο κ. Βίτσας, πώς δούλευε η κ.
Γεννηµατά και πώς δούλευε ο κ. Βενιζέλος, είναι ένα άλλο ζή-
τηµα.

Γι’ αυτό το πράγµα σας λέω ότι εµείς παίρνουµε όλα τα θετικά
στοιχεία και θα σας τα στείλω πραγµατικά, γιατί φαντάζοµαι ότι
δεν περιµένετε να σας πω µία µία τις συµβάσεις. Και δεν είναι
πολύ σωστό, στις αρχές του 2016 να προβλέπετε τι θα γίνει, σε
σχέση µε µια σύµβαση που για τυπικούς λόγους ως τώρα έχει
απορριφθεί, όχι για ουσιαστικούς λόγους, και η οποία θα συµ-
βασιοποιηθεί. Μιλάω για την OTO Melara, για να το κλείσουµε
εδώ.

Άρα, εµείς και µε νέες συµβάσεις που δροµολογούνται και
έχουν δροµολογηθεί και µε διαπραγµάτευση µε το κουαρτέτο,
αν σας αρέσει, µε όλους αυτούς τους τρόπους, όχι απλώς θα
την καταστήσουµε βιώσιµη, αλλά και κερδοφόρα. 

Αυτό που σας εξήγησα και δεν απαντήσατε είναι ότι δεν έγινε
η διάσπαση των ΕΑΣ για να παραµείνουν ζωντανά τα ΕΑΣ, αλλά
για να τελειώσει το πολιτικό µέρος των ΕΑΣ και για να κλείσουν
µετά από λίγο χρονικό διάστηµα τα ΕΑΣ.

Γι’ αυτό, ποτέ δεν ανακεφαλαιοποιήσατε τα χρέη, γι’ αυτό µε-
ταφέρατε στο στρατιωτικό σκέλος των ΕΑΣ το µεγάλο κοµµάτι
των απαιτήσεων από τη συµβολή ή αν θέλετε τις κρατικές επιχο-
ρηγήσεις και µε αυτόν τον τρόπο –δεν λέω ότι το κάνατε ηθελη-
µένα, σας πίεζε και η τρόικα- βάλατε µια βόµβα και στα ίδια τα
ΕΑΣ. Περιµένω και τις γραπτές ερωτήσεις. 

Πέραν αυτών, καταθέτω και την αιτιολογική έκθεση του νόµου
περί ΕΑΣ –την τροπολογία δηλαδή που είχατε καταθέσει και εί-
χατε ψηφίσει τότε- για να δείτε σε τι ζητήµατα αναφέροµαι. 

(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Άµυνας
κ. Δηµήτριος Βίτσας καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερ-
θέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της
Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή κ. Νικόλαος  Μιχαλολιάκος  και
οι  Βουλευτές  του κόµµατός του κατέθεσαν στις 24-3-2016 πρό-
ταση νόµου: «Πάταξη της λαθροµετανάστευσης». 

Περνάµε στη δεύτερη µε αριθµό 745/38/2-11-2015 ερώτηση-
αίτηση κατάθεσης εγγράφων του Δ’ Αντιπροέδρου της Βουλής
και Βουλευτή Α’ Αθηνών της Νέας Δηµοκρατίας κ. Νικήτα Κακλα-
µάνη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την παραµονή
του κ. Κιµ Γκλεν ως συµβούλου της Κυβέρνησης. 

Ο κ. Κακλαµάνης έχει το λόγο για δύο λεπτά.
ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Κύριε Υπουργέ, ο κ. Κιµ Γκλεν υπήρξε ένας από τους πολλούς
ξένους συµβούλους που έφερε στην Ελλάδα ο κ. Γιάνης –µε ένα
νι- Βαρουφάκης, που παραµένει όµως µέχρι σήµερα στενός συ-
νεργάτης του Πρωθυπουργού και δικός σας. Όµως, µέχρι σή-
µερα δεν έχει υπάρξει καµµιά σχετική ανακοίνωση για την

ιδιότητά του, µε την οποία χειρίζεται κρίσιµα ζητήµατα της ελλη-
νικής οικονοµίας. Μάλιστα, έχει ήδη συµπληρωθεί ένας χρόνος
από την ηµέρα που έφερα το ζήτηµα στη Βουλή, χωρίς ούτε
εσείς ούτε ο τότε Υπουργός κ. Βαρουφάκης να έχετε ουσιαστικά
απαντήσει.

Σε προηγούµενη γραπτή ερώτησή µου –πριν ένα χρόνο- ο
προκάτοχός σας παραδέχθηκε, µεταξύ άλλων, πως ο κ. Κιµ
Γκλεν συνόδευσε τον Υπουργό Οικονοµικών κ. Γιάνη Βαρουφάκη
µε την ιδιότητα του ιδιώτη, µε την οποία εντάχθηκε στην ελληνική
αποστολή υπό τον Υπουργό. Μέχρι σήµερα, ο συγκεκριµένος
ιδιώτης έχει συµµετάσχει µαζί σας, όπως ενδεικτικά σας ανα-
φέρω, στην κρίσιµη Σύνοδο Κορυφής της 12ης Ιουλίου που οδή-
γησε στο τρίτο µνηµόνιο, σε συνεδρίαση του Κυβερνητικού
Συµβουλίου Οικονοµικής Πολιτικής, στη σύσκεψη των τεχνικών
κλιµακίων σε ξενοδοχείο της Αθήνας, σε συνάντηση µε εσάς στις
30 Σεπτεµβρίου και τον Αντιπρόεδρο της Κυβέρνησης στις 14
Οκτωβρίου, σε συνάντηση δική σας µε τους κ.κ. Σόιµπλε και
Ντάισελµπλουµ. 

Ωστόσο, µέχρι σήµερα δεν έχει απαντηθεί επίσηµα από την
Ελληνική Κυβέρνηση εάν ο συγκεκριµένος κύριος συνδέεται θε-
σµικά µε την Ελληνική Κυβέρνηση ως σύµβουλός της και εάν κα-
ταβάλλεται αµοιβή και ποιο το ύψος αυτής.

Στην προαναφερόµενη απάντηση του κ. Βαρουφάκη σ’ εµένα
πριν από ένα χρόνο –γραπτώς εννοώ- δεν γίνεται καµµία ανα-
φορά στο ζήτηµα της αµοιβής του. Παρ’ όλα αυτά, αµέσως µόλις
έφυγε ο κ. Βαρουφάκης, ήρθαν στο φως της δηµοσιότητας δη-
µοσιεύµατα που τόνιζαν ότι ο συγκεκριµένος ιδιώτης-σύµβουλος
απαίτησε από το Υπουργείο Οικονοµικών 375.000 ευρώ για τις
υπηρεσίες του και παραµένει µέχρι σήµερα άγνωστο…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αντιπροέδρου)

Τριάντα δεύτερα, κύριε Πρόεδρε.
…εάν του έχουν καταβληθεί τα παραπάνω χρήµατα ή κάποιο

άλλο ποσό, εάν τα δηµοσιεύµατα είναι αληθή. Δεν το γνωρίζω. 
Επίσης, στις 18 Ιανουαρίου 2016 εγκρίθηκαν από τον Γενικό

Γραµµατέα του Υπουργείου σας 800.000 ευρώ για την ανάθεση
σε διακεκριµένους εµπειρογνώµονες του συµβουλευτικού έργου
της Κυβέρνησης, στη διαπραγµάτευση της χώρας µε τους εταί-
ρους. 

Κατά συνέπεια, τα ερωτήµατα τα οποία σας βάζω, κύριε
Υπουργέ, είναι:

Αληθεύουν αυτά τα δηµοσιεύµατα; Έχει κάποιου είδους επί-
σηµη σχέση µε την Κυβέρνηση ή το Υπουργείο Οικονοµικών µε
σύµβαση ή κάτι άλλο ο κ. Κιµ Γκλεν; Εάν ναι, παρακαλώ να τα
καταθέσετε στα Πρακτικά. Εάν όχι, για ποιο το ελληνικό δηµόσιο
εµφανίζεται να του καταβάλλει έξοδα ηµερήσιας αποζηµίωσης,
ξενοδοχείου και αεροπορικών εισιτηρίων; Πόσα χρήµατα έχουν
καταβληθεί από το ελληνικό δηµόσιο προς τον κ. Κιµ Γκλεν συ-
νολικά, αλλά και κατ’ είδος από την 25η Ιανουαρίου µέχρι σή-
µερα; Ποια θέµατα χειρίζεται ως ιδιώτης που συνοδεύει τον
Υπουργό Οικονοµικών και τον Πρωθυπουργό; Υπάρχει έστω και
κάποια σύµβαση ή ρήτρα εµπιστευτικότητας και εχεµύθειας για
τα ιδιαιτέρως ευαίσθητα θέµατα του ελληνικού δηµοσίου που
χειρίζεται;

Τέλος -και ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή σας- πώς
διασφαλίζεται ότι ένας ξένος ιδιώτης εργάζεται για τα συµφέ-
ροντα του ελληνικού δηµοσίου, ενώ είναι βέβαιον πως ο συγκε-
κριµένος κύριος έχει και παράλληλες εργασίες και
δραστηριότητες, που δεν τις ξέρουµε, αλλά τις έχει; Έχουν αν-
τικρουόµενα συµφέροντα ή όχι µε τα συµφέροντα του ελληνικού
δηµοσίου;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Υπουργέ, έχετε
τον λόγο.

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Σας
ευχαριστώ, κύριε συνάδελφε.

Θέλω να σας πω ότι ήταν πάρα πολλές οι ερωτήσεις, για να
απαντήσω σε τρία λεπτά, οπότε θα χρησιµοποιήσω και τη δευ-
τερολογία µου, αν δεν προλάβω να απαντήσω σε όλα.

Πρέπει να σας πω ότι αυτή η Ελληνική Κυβέρνηση έχει µεγάλη
εµπιστοσύνη στο δηµόσιο και στους δηµόσιους υπαλλήλους. Αν
ο κόσµος που µας ακούει, έβλεπε πόσοι υπηρεσιακοί είναι στο
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δικό µου γραφείο και πόσο σκληρά δουλεύουν, και νοµικοί και
οικονοµολόγοι και άλλοι, θα ήταν εντυπωσιασµένος και ίσως θα
άλλαζε τη γνώµη που υπάρχει για τον δηµόσιο τοµέα.

Παρ’ όλα αυτά, υπάρχουν πολλά θέµατα -οικονοµικά, νοµικά,
χρηµατοοικονοµικά- που χρειάζεται οποιαδήποτε κυβέρνηση πιο
εξειδικευµένες γνώσεις και γι’ αυτό χρειάζεται να έχουµε και
εµείς συµβούλους. Η διαφορά σε αυτή την Κυβέρνηση είναι ότι
το καλοκαίρι υπήρχε µια ΠΝΠ που έβαζε ένα πλαίσιο που µπο-
ρούσε το ΚΥΣΟΙΠ να αναθέσει έργα που είναι ή εµπιστευτικά ή
έκτακτα, που χρειάζονται εξειδικευµένες γνώσεις για τις αγορές,
για τα νοµικά, για τα οικονοµικά ζητήµατα, που είχαν σχέση µε
την υποστήριξη της διαπραγµάτευσης, που οι δαπάνες θα καλύ-
πτονταν από τον προϋπολογισµό.

Όπως θα ξέρετε, την προηγούµενη εβδοµάδα υπήρχε µια τρο-
πολογία που έκανε πιο ξεκάθαρες αυτές τις διατάξεις. Με µε-
γάλη διαφάνεια λέει ότι θα αναθέτουµε στο µέλλον µε την
απόφαση του ΚΥΣΟΙΠ, µε τη δική µου υπογραφή και βεβαίως του
Αντιπροέδρου της Κυβέρνησης και του Προέδρου του ΚΥΣΟΙΠ
και του αρµοδίου Υπουργού, κάποιο έργο που χρειάζεται. Νο-
µίζω ότι αυτό είναι σηµαντικό.

Στη δευτερολογία θα σας κάνω, αν θέλετε, συγκρίσεις πώς
δούλευαν και τι έργα ανέθεταν οι προηγούµενες κυβερνήσεις.
Θέλω να πω ως προς την πρώτη ερώτηση ότι δεν έχουµε αναθέ-
σει στον Γκλεν Κιµ ως πρόσωπο, αλλά στο γραφείο που έχει. Δη-
λαδή, µαζί µε αυτή την ΠΝΠ έχει σύµβαση µετά από το
καλοκαίρι. Το αναθέτουµε στο γραφείο του. Ο κ. Γκλεν Κιµ έχει
µια τεράστια εµπειρία και σε χώρες της Ασίας και στην Ισλανδία
σε πάρα πολλά ζητήµατα στις κεφαλαιαγορές. Είναι η γνώση του
συγκεκριµένη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Δώστε µου και εµένα ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Εδώ υπάρχει µια συζήτηση αν έπρεπε να γίνει ανά έργο, όπως

θα χρειαστεί στο µέλλον, να γίνονται αναθέσεις –“PRICE WΑΤER-
HOUSE”, “TOUCHE”, “ERNST & YOUNG”- και να πάρεις ένα πα-
κέτο, που συνήθως είναι αρκετά ακριβοπληρωµένο ή αν είναι
καλύτερο να έχεις ένα τέτοιο γραφείο, που ανά πάσα στιγµή,
εκτός από το παραδοτέο σε µορφή έκθεσης γι’ αυτό ή για εκείνο
το θέµα, να µπορείς να έχεις κάποιον που να µπορεί να σε συµ-
βουλεύει σε πάρα πολύ δύσκολα πράγµατα, από την ανακεφα-
λαιοποίηση των τραπεζών µέχρι τα κόκκινα δάνεια, µέχρι τη
διαπραγµάτευση για το χρέος, µέχρι τη διαπραγµάτευση για
πολλά άλλα ζητήµατα.

Νοµίζω ότι έχουµε κάνει µια πολύ καλή επιλογή. Ο τρόπος που
το κάνουµε έχει πολύ µεγαλύτερη διαφάνεια και θα σας εξηγήσω
σε σχέση µε το πώς γινόταν στο παρελθόν. Νοµίζω ότι, αν ήθελα
κάτι να σας πω και να σας µιλήσω µε ειλικρίνεια, θα ήταν ότι ένα
από τα αγαπηµένα µου αστυνοµικά µυθιστορήµατα είναι του
Αµερικανού Μόσλευ, το «Always Outnumbered, Always Out-
gunned», που σηµαίνει στα ελληνικά ότι αισθάνοµαι πολλές
φορές ότι απέναντί µου έχω ανθρώπους που είναι πιο πολλοί και
µε περισσότερα όπλα.

Πρέπει να σας πω ότι η εικόνα που έχω εγώ, παρ’ όλες τις
καλές κουβέντες που έχω πει και που τις πιστεύω για τον δηµό-
σιο τοµέα, είναι ότι πολλές φορές στη διαπραγµάτευση, για πα-
ράδειγµα, µε το ΔΝΤ, τα όπλα και οι άνθρωποι που έχουν ανά
πάσα στιγµή για τη διαπραγµάτευση είναι περισσότερα. Το πρό-
βληµα της Ελληνικής Κυβέρνησης, παρ’ όλο που προσπαθεί να
κάνει µεγάλες οικονοµίες και να µην αναθέτει έργα σε µεγάλους
οίκους χωρίς σοβαρό λόγο, είναι ότι πολλές φορές, όπως το έχω
αισθανθεί στη διαπραγµάτευση, η απέναντι µεριά είχε περισσό-
τερα όπλα και περισσότερα πρόσωπα γι’ αυτή τη διαπραγµά-
τευση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Έχετε τον λόγο,
κύριε Κακλαµάνη.

ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Κύριε Πρόεδρε, εάν δεν ήµουν µέσα σε αυτή την Αίθουσα από
το 1990 και αν δεν ήµουν Αντιπρόεδρος της Βουλής -δύο πράγ-
µατα που µου επιβάλλουν να σέβοµαι τον θεσµό- και για λόγους
ευγενείας απέναντι στο πρόσωπο του κυρίου Υπουργού, λογικά
θα έπρεπε αυτή τη στιγµή να αποχωρήσω της Αιθούσης.

Μετά από οκτώ αναβολές –γιατί οκτώ αναβολές έγιναν επί
Υπουργίας του κ. Τσακαλώτου µέχρι να έρθει η σηµερινή ηµέρα
για να µην µου απαντήσει- δεν µου απαντήσατε, κύριε Υπουργέ,
σε καµµία ερώτηση. 

Εγώ δεν σας εγκάλεσα ότι κάνατε αδιαφανή σύµπραξη. Ειδικά
σε εσάς δεν θα το έλεγα ποτέ αυτό. Ούτε σας είπα αν εµπιστεύε-
στε ή δεν εµπιστεύεστε τους υπαλλήλους του ελληνικού δηµο-
σίου. Εγώ σας έκανα επτά πολύ συγκεκριµένα ερωτήµατα. Δεν
µου απαντήσατε σε κανένα, ούτε σε ένα. Σας ζήτησα αριθµούς.
Σας ζήτησα ποσά. Σας είπα να τα καταθέσετε στα Πρακτικά. Κά-
νετε σαν να µην ακούσατε τι σας ρώτησα. 

Το µόνο συγκεκριµένο που είπατε, αλλά που επιβεβαιώνει, δυ-
στυχώς, τους φόβους µου, είναι για την Πράξη -όπως είπατε, την
ΠΝΠ- της 31ης Ιουλίου, την οποία προσφάτως τροποποιήσατε εν
µέρει. Είπατε ότι µε βάση αυτή την ΠΝΠ της 31ης Ιουλίου υπο-
γράψατε σύµβαση µε το γραφείο του κ. Κιµ Γκλεν. Παρακαλώ,
καταθέστε τη σύµβαση στα Πρακτικά, για να δούµε µε τι ποσό.
Αυτό σας ζήταγα.

Όµως, θέλετε να µου πείτε ότι από τον Ιανουάριο µέχρι την
31η Ιουλίου, που υπογράψατε τη σύµβαση µε το γραφείο του κ.
Κιµ Γκλεν, αυτός ο φιλέλλην και το γραφείο του εδούλευαν δω-
ρεάν για το ελληνικό δηµόσιο; Αυτό θέλετε να µας πείτε; Εάν
είναι έτσι, εγώ από τη στιγµή που θα µου το πείτε εσείς θα το πι-
στέψω και θα το δεχτώ. Όµως, µου φαίνεται εξαιρετικά περίεργο
επί οκτώ µήνες να δουλεύει ένα ολόκληρο γραφείο, δίδοντάς
σας µάλιστα τόσο πολύτιµες συµβουλές, όπως είπατε, τζάµπα,
δωρεάν. Ε, τότε αυτόν να τον χρησιµοποιήσουν και άλλα Υπουρ-
γεία, αφού αγαπάει τόσο πολύ τη χώρα µας. Θα κερδίσουµε
πολλά λεφτά. 

Παρακαλώ, λοιπόν, πάρα πολύ στη δευτερολογία σας, πρώ-
τον, να µου καταθέσετε ό,τι έχετε στα χέρια σας και κυρίως τη
σύµβαση που είπατε ότι υπογράψατε µετά την 31η Ιουλίου, µε
βάση την πρώτη ΠΝΠ που τροποποιήθηκε, όπως είπαµε, και ό,τι
άλλα παραστατικά έχει αυτός ο κύριος. Διότι τότε µου είπε ψέ-
µατα ο κ. Βαρουφάκης, ο οποίος µου είπε ότι πληρωνόταν τα
ηµερήσια έξοδά του, τα ξενοδοχεία του και όλα αυτά. Τα θέ-
λουµε. Τα αναρτήσατε στη «ΔΙΑΥΓΕΙΑ», χωρίς ποσά όµως δίπλα.
Γιατί δεν βάλατε ποσά για να δω που έµενε; Στο «Four Seasons»
έµενε ο κ. Κιµ Γκλεν; Πήγαινε business class; Πόσα είναι αυτά τα
ποσά, έστω και αυτά που δεν είναι αµοιβή; Αυτά σας ζητάω εδώ
και έναν χρόνο και δεν τα φέρνετε στη Βουλή. 

Σας παρακαλώ πάρα πολύ, γιατί από εσάς έχω ηυξηµένες
απαιτήσεις, λόγω σεβασµού προς το πρόσωπό σας. Θέλω, σε
ό,τι είστε σήµερα πρόχειρος να µου απαντήσετε, να το απαντή-
σετε και να δεσµευθείτε ότι µέχρι την Παρασκευή θα στείλετε
στα Πρακτικά της Βουλής και τη σύµβαση και ό,τι άλλα παρα-
στατικά έχετε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Υπουργέ, έχετε
τον λόγο.

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Νο-
µίζω, κύριε συνάδελφε, ότι αδικήσατε και εµένα και τον κ. Κιµ.
Αδικήσατε εµένα, γιατί απάντησα σε συγκεκριµένες ερωτήσεις.
Είπα ότι είναι σύµβουλος και είναι δικός µου, όχι του Πρωθυ-
πουργού, ούτε κάποιου άλλου. Έχει βοηθήσει βέβαια µέσω εµού
και άλλους Υπουργούς. Απάντησα για τον συγκεκριµένο τρόπο
µε τον οποίο υπάρχει η σύµβαση. Απάντησα για ποια θέµατα
ασχολείται, που είναι µέσα στις ερωτήσεις σας. 

Άρα µε αδικείτε µε το σαρκασµό και την ειρωνεία σας ότι είναι
τόσο φιλέλληνας. Πρέπει να σας πω ότι δεν είναι σπάνια πρα-
κτική οι άνθρωποι να δουλεύουν pro bono και µετά, επειδή δεί-
χνουν ένα ενδιαφέρον, να παίρνουν και µία σύµβαση. Δεν είναι
σπάνιο πράγµα. Πρέπει να σας πω ότι είναι και συνηθισµένη πρα-
κτική. 

ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Τι
ποσό αναφέρει η σύµβαση; 

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Και
δεν είναι και σπάνιο πράγµα κάποιος να αγαπάει µια χώρα και να
θέλει να τη βοηθήσει. Δεν είναι τόσο σπάνιο!

ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Μάλιστα!

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Ας µην
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έχουµε αυτήν την απαξιωτική αξιακή θέση, γιατί µας ακούνε και
νέοι άνθρωποι και θα θεωρούν ότι υπάρχουν µόνο συµβάσεις
που είναι µε χρηµατικό ποσό. Υπάρχει τώρα αυτή η σχέση. Το
ΚΥΣΟΙΠ το έκανε πολύ ξεκάθαρο. Και αυτό ψηφίσαµε, ότι δη-
λαδή υπάρχουν συµβάσεις που για λόγους έκτακτης ανάγκης ή
εµπιστευτικότητας µπορεί να τις αναθέσει το ΚΥΣΟΙΠ. Με αυτόν
τον τρόπο έγινε. Δεν νοµίζω ότι είναι κάτι τροµερό. 

Σε σχέση µε αυτό που λέτε, ότι δηλαδή έχετε αυτήν την ιστο-
ρία ως Πρόεδρος -την οποία και εγώ σέβοµαι-, πρέπει να σας πω
ότι δεν είδα να υπάρχουν όλες αυτές οι συµβάσεις. Ξέρετε για
πόσα εκατοµµύρια µιλάµε για το PSI και σε πόσους οίκους; Τις
έχετε δει αυτές; Είναι στα Πρακτικά της Βουλής; 

ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Έκανα αυστηρότερο έλεγχο τότε! 

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Ξέρετε
ότι στις τράπεζες το 2014 στην ανακεφαλαιοποίηση είχαµε δα-
πάνες 14,4 εκατοµµύρια και εµείς το 2015 είχαµε 1 εκατοµµύριο;
Το ξέρετε ότι µέσα από το ΤΑΙΠΕΔ Υπουργοί αποφάσιζαν για
συγκεκριµένους συµβούλους και µετά σε κάθε ιδιωτικοποίηση
πληρωνόντουσαν εκ των υστέρων µέσα από τα χρήµατα του ΤΑΙ-
ΠΕΔ; 

ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Κύριε Πρόεδρε, µε συγχωρείτε, αλλά εγώ θα φύγω. Εγώ ήρθα
και ρώτησα άλλα πράγµατα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Γιατί να φύγετε;
Τώρα που απαντάται η ερώτηση θα φύγετε; 

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Όχι,
κύριε Πρόεδρε, απαντάω συγκεκριµένα….

ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Υποτιµάει τη νοηµοσύνη µου ο κύριος Υπουργός. Εγώ δεν ρώ-
τησα να µου απαντήσει σ’ αυτά που µου λέει τώρα. Μπορείτε να
καταθέσετε τη σύµβαση; 

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Αυτό
λέω! Αυτό δεν είναι ερώτηση. Αυτό είναι κάτι που ζητάτε! 

ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Δεν είναι κάτι που ζητώ. Το ανέγνωσε ο Πρόεδρος! Είναι ερώ-
τηση και αίτηση κατάθεσης εγγράφων!

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Σας
απάντησα!

ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Παρακαλώ, λοιπόν, να καταθέσετε τη σύµβαση!

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Εάν
θέλετε να κάνουµε έναν ήρεµο διάλογο, να τον κάνουµε. 

ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Με
δουλεύετε τώρα; 

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Νο-
µίζω ότι είπα ό,τι χρειάζεται να πω!

ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Εν-
τάξει!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Υπουργέ, τε-
λειώσατε; 

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Ε, ναι!
Απαντάω µε τον ίδιο τρόπο που µου µιλάει! Και λυπάµαι γι’ αυτό!  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Σας ευχαριστώ. 
ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Εν-

τάξει! Θα απευθυνθώ µε εισαγγελική εντολή για να πάρω τη σύµ-
βαση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αί-
θουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, τριάντα δύο µαθήτριες και µαθητές και πέντε εκπαι-
δευτικοί συνοδοί τους από το 2ο Δηµοτικό Σχολείο Αρχαγγέλου
Ρόδου και το 3ο Δηµοτικό Σχολείο Αφάντου Ρόδου. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Και τώρα προχωράµε στην ενδέκατη µε αριθµό 429/19-1-2016

επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών
του Ποταµιού κ. Θεοχάρη Θεοχάρη προς τον Υπουργό Οικονο-

µικών, σχετικά µε την επίλυση του προβλήµατος του Οµίλου
«ΑΣΠΙΣ» και τον προσδιορισµό του χρονοδιαγράµµατος της κα-
ταβολής των αποζηµιώσεων των δικαιούχων ασφαλισµένων. 

Κύριε Θεοχάρη, έχετε τον λόγο και σας παρακαλώ να δώσετε
το παράδειγµα µιας άψογης τήρησης του χρόνου. 

ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε. Θα προσπαθήσω, αν και ερχόµαστε να συζητήσουµε
µια επίκαιρη ερώτηση η οποία δεν είναι πια επίκαιρη. Δυστυχώς!
Έχει πάψει από καιρό να είναι επίκαιρη. Προσπαθήσαµε να σε-
βαστούµε την υποχρέωση για διαπραγµάτευση, αλλά θα πρέπει
να υπάρχει και λίγος σεβασµός στην κοινοβουλευτική διαδικα-
σία.

Κάναµε µια ερώτηση για τα θέµατα της «ΑΣΠΙΣ», γιατί έχουν
περάσει επτά χρόνια από το 2009, οπότε και ανακλήθηκε η άδεια
λειτουργίας της. Πάνω από διακόσιες χιλιάδες οικογένειες βρί-
σκονται ουσιαστικά σε οµηρία, περιµένοντας τι θα γίνει τελικά µε
τις ασφαλισµένες αποταµιεύεις τους και αν, τέλος πάντων, θα
αποζηµιωθούν κάποια στιγµή. 

Η ερώτησή µου αφορούσε τις ενέργειες στις οποίες προτίθε-
ται να προβεί το Υπουργείο, προκειµένου να ανακληθεί η ισχύς
του πίνακα των δικαιούχων. Ωστόσο, η ερώτηση είναι παντελώς
άκαιρη, κύριε Πρόεδρε, καθότι από τις 18 Ιανουαρίου 2016 και
µε τις συνεχείς αναβολές, έχει ήδη λήξει η προθεσµία για ανα-
κοπή κατά του πίνακα των δικαιούχων. Δεν µπορεί να συζητάµε
επίκαιρες ερωτήσεις για πράγµατα που δεν ισχύουν. 

Να θυµίσω, λοιπόν, ότι ο πίνακας έχει συµπεριλάβει σαράντα
χιλιάδες από τα συνολικά διακόσιες είκοσι χιλιάδες συµβόλαια,
αφήνοντας το 80% των ανθρώπων εκτός. Πρόκειται για ένα σο-
βαρό ζήτηµα και δεν µπορούσε και κανένας να προσβάλει αυτόν
τον πίνακα. 

Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι εκατόν ογδόντα χιλιάδες άνθρωποι
είναι σε δυσκολία, γιατί είδαν τις αποταµιεύσεις τους να χάνονται
και δεν µπορούν να επωµιστούν το κόστος αυτής της διαδικα-
σίας, όπως βέβαια και το χρονικό διάστηµα των σαράντα πέντε
ηµερών για να γίνουν όλες αυτές οι διαδικασίες από τους δικη-
γόρους, οι οποίοι κατά τεκµήριο παίρνουν πολλές υποθέσεις
µαζί. 

Οι δικαιούχοι, λοιπόν, των απαιτήσεων από τα συµβόλαια της
«ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» βρίσκονται στον έβδοµο χρόνο της αβεβαι-
ότητας και η λύση πρέπει πλέον να δοθεί άµεσα. 

Ρωτάµε, λοιπόν, τον κύριο Υπουργό, σε ποιες ενέργειες προ-
τίθεστε να προχωρήσετε ως Υπουργείο, προκειµένου να συνδρά-
µετε στην επίλυση του Οµίλου «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ»; Όπως σας
είπα, πολλά πράγµατα έχουν παρέλθει, πράγµα το οποίο όµως,
εδώ και έξι πλέον χρόνια έχει ταλαιπωρήσει εκατοντάδες χιλιά-
δες οικογένειες πλήττοντας τον κλάδο της ιδιωτικής ασφάλισης
και τους επαγγελµατίες του, αλλά και την ελληνική οικονοµία, µε
δεδοµένη ιδίως την παρέλευση προθεσµίας ανακοπής.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Ποιες ενέργειες έχουν προσδιορισθεί και ποιο είναι το χρονο-

διάγραµµα της καταβολής των αποζηµιώσεων των δικαιούχων
από την περιουσία των υπό εκκαθάριση εταιρειών, αλλά και από
το εγγυητικό κεφάλαιο ζωής βάσει του ν.3867/2010;

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε. 
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά. 
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Κύριε

Θεοχάρη, έχω εδώ τον πίνακα από τον εκκαθαριστή. Οι αριθµοί
είναι λίγο διαφορετικοί απ’ αυτούς που λέτε -δεν έχει τεράστια
σηµασία- και θα το καταθέσω και στα Πρακτικά, πιο πολύ για να
εξηγήσω τη σύνθεση των αριθµών, πιο πολύ από τους απόλυ-
τους αριθµούς και πόσα µη αναγγελθέντα συµβόλαια είχαµε.
Πολύ µεγάλο ποσοστό -που δεν είναι 80%, είναι λίγο λιγότερο,
αλλά δεν είναι αυτή η ουσία- είναι για πολύ µικρά ποσά. Προφα-
νώς ότι οι άνθρωποι δεν πήγαν να πουν «και εγώ θέλω να µετέχω
σ’ αυτό», γιατί ήταν µικρό το ποσό και εάν βάλεις τα δικαστικά
έξοδα µέσα, ίσως δεν άξιζε το κόπο. 

Ένα πράγµα για το οποίο µε ρωτάτε, δηλαδή τι µπορούµε να
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κάνουµε σ’ αυτήν την περίπτωση αλλά και σε άλλες περιπτώσεις,
είναι να δούµε αυτό το ποσό, τα δικαστικά έξοδα, που ίσως για
µικρά ποσά δεν αξίζει τον κόπο να µπεις σ’ αυτή τη διαδικασία. 

Τώρα, για τα συµβόλαια που αναγγέλθηκαν και δεν περιλαµ-
βάνονται στον πίνακα, πρέπει να σας πω ότι ο εκκαθαριστής
ισχυρίζεται ότι πολλά απ’ αυτά είναι επενδυτικά κεφάλαια, οπότε
θα µπορούν να έχουν συµµετοχή όταν θα γίνει η κοινή εκκαθά-
ριση και όχι η ασφαλιστική εκκαθάριση, άρα αυτά είναι στο δεύ-
τερο. 

Θεωρώ ότι δεν ήταν πολλά τα πράγµατα που θα µπορούσαµε
να κάνουµε. Νοµίζω ότι όλα έγιναν µε βάση τον νόµο. Δεν έχω -
ούτε καταλαβαίνω από την ερώτησή σας ότι υπάρχει- κάποια κρι-
τική ότι δεν έγινε µε τον σωστό τρόπο όλη αυτή η διαδικασία,
που ο καθένας είχε χρόνο να πει ότι θέλει να συµµετέχει και ότι
έχει κι αυτός απαιτήσεις από τον εκκαθαριστή. 

Πρέπει να σας πω ότι το µόνο ζήτηµα που θα µπορούσαµε να
ξανασκεφθούµε είναι γι’ αυτόν που έχει τελειώσει η υπόθεσή
του, αν θα µπορούσε να πάρει τα χρήµατα πιο µπροστά. Όπως
καταλαβαίνετε, όµως, αυτή η διαδικασία έχει µια δυσκολία, γιατί
εάν είναι υποθέσεις που δεν έχουν τελειώσει, δεν ξέρεις πόσα
λεφτά θα χρειαστούν, οπότε δεν είναι εύκολο να πληρώσω εσάς,
εάν δεν ξέρω τι θα µου βγάλει ο εκκαθαριστής από όλες τις
άλλες υποθέσεις. Εκεί, όµως, υπάρχει ένα ζήτηµα που µπορούµε
να κοιτάξουµε. Άρα κοιτάµε και το θέµα των δικαστικών εξόδων
που χρειάζεται κάποιος για να συµµετέχει σε µια τέτοια διαδικα-
σία. 

Κοιτάζουµε κι αυτό, το εάν µπορεί να είναι πιο γρήγορη η δια-
δικασία γι’ αυτούς που έχει αποφασισθεί πόσο ποσό δικαιούνται,
αλλά πέρα απ’ αυτό, δεν µπορώ να σας πω ότι είδα και ενηµε-
ρώθηκα ότι έπρεπε να ξεκινήσουµε από την αρχή σε κάτι στη δια-
δικασία, γιατί θα δηµιουργούσε πάρα πολλά προβλήµατα και
πάρα πολλές καθυστερήσεις για τους ανθρώπους που έβαλαν
το όνοµά τους και είπαν «και εγώ χρειάζεται να συµµετέχω σ’
αυτή τη διαδικασία». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ορίστε, κύριε Θεο-
χάρη, έχετε τον λόγο.

ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας ευ-
χαριστώ. 

Κύριε Υπουργέ, το πρόβληµα είναι πολύπλοκο. Θεωρώ ότι
είναι κυνισµός να βλέπουµε, να συζητάµε και να λέµε: «Τι να κά-
νουµε; Αυτοί οι άνθρωποι είχαν µικρά ποσά και δεν µπορούν να
κινήσουν τις διαδικασίες, γιατί µόνο τα κόστη θα τους είναι πολύ
µεγάλα». Εδώ πρέπει να δώσουµε λύση µε γνώµονα αυτούς τους
ανθρώπους, οι οποίοι έχουν βάλει έστω κι αυτά τα ποσά και
έχουν ανάγκη την αποζηµίωση. Δεν θα είµαι εγώ που θα σας
κάνω µάθηµα –το ξέρετε πολύ καλύτερα από µένα- σε τι κατά-
σταση βρίσκεται ο ελληνικός λαός και πώς αυτά τα ποσά µπορεί
να είναι σηµαντικά γι’ αυτούς τους ανθρώπους. 

Αυτήν τη στιγµή, όµως, µιλάµε για ανθρώπους στους οποίους
–και αναγνωρίζω ότι δεν είναι πρόβληµα που το δηµιουργήσατε
εσείς, είναι διαχρονικό το πρόβληµα της ιδιωτικής ασφάλισης,
αλλά είστε ο αρµόδιος Υπουργός αυτή τη στιγµή και έχετε µπρο-
στά σας αυτό το ζήτηµα- πουλήθηκαν ως ασφαλιστικά αυτά τα
προϊόντα. 

Αυτοί οι άνθρωποι δεν κατάλαβαν ότι έχουν επενδυτικά προ-
ϊόντα. Δεν µπορούµε να δεχόµαστε έτσι, αβρόχοις ποσί, αυτό
που λέει ο εκκαθαριστής ότι µιλάµε δηλαδή για επενδυτικά προ-
ϊόντα. Και τίποτα δεν θα πάρουν, γιατί σας λέω εγώ ότι όταν πάµε
στην κοινή εκκαθάριση δεν θα υπάρχει ούτε ένα ευρώ, γιατί τα
χρήµατα δεν φτάνουν ούτε για την ασφαλιστική εκκαθάριση. Συ-
νεπώς, αυτοί οι άνθρωποι σας λέω ότι θα πάρουν µηδέν, κατά τη
διαδικασία της κοινής εκκαθάρισης.

Άρα εδώ τίθεται ένα ζήτηµα εποπτείας της πολιτείας και κο-
ροϊδίας αυτών των ανθρώπων. Πρέπει να κάτσετε στο ίδιο τρα-
πέζι εσείς από το Υπουργείο, η Τράπεζα της Ελλάδος µε τη ΔΕΙΑ,
η Ένωση Ελληνικών Ασφαλιστικών Εταιρειών, οι εκκαθαριστές
και να βρείτε µια διαδικασία µε την οποία θα µπορέσετε να λύ-
σετε αυτό το πρόβληµα.

Το ουσιαστικό ζήτηµα –αν θέλετε- για να µπορέσουµε να ενερ-
γοποιήσουµε επιτέλους και τον ν.3867/2010 για το εγγυητικό κε-
φάλαιο και να υπάρξει έστω και µερική αποζηµίωση σε τέτοιου

είδους περιπτώσεις, για να πάω και λίγο στο γενικότερο ζήτηµα,
είναι η εύρεση χρηµατοδότησης του εγγυητικού κεφαλαίου. Η
χρηµατοδότηση αυτή µε έκδοση οµολόγων µέχρι του ποσού των
200 εκατοµµυρίων, η οποία είναι θεωρητικά δυνατή, σκοντάφτει
στο γεγονός ότι από τις υποχρεώσεις µας δεν µπορεί το Δηµόσιο
να µπει εγγυητής.

Συνεπώς, πρέπει και πάλι να καλέσετε τις ασφαλιστικές εται-
ρείες να δείτε µήπως, ενδεχοµένως, µπορούν αυτές να εγγυη-
θούν να πάει το εγγυητικό κεφάλαιο σε ένα τραπεζικό δανεισµό,
για να µπορέσει να ξεκινήσει και µια διαδικασία αποζηµίωσης κά-
ποιων ανθρώπων αυτήν τη στιγµή. Διότι, βλέπουµε ότι έχουµε
εγκλωβισµένους ανθρώπους µε τις αποταµιεύσεις µιας ζωής.

Κύριε Υπουργέ, πρέπει να καταλάβετε ότι µιλάµε για ανθρώ-
πους των οποίων οι αποταµιεύσεις µιας ζωής πήγαν στράφι και
κάτι πρέπει να πούµε σε αυτούς τους ανθρώπους. Δεν µπορούµε
να τους κλείνουµε, να τους µεταφέρουµε µεταξύ Άννα και
Καϊάφα και να νίπτουµε τας χείρας µας ως Πόντιοι Πιλάτοι, λέ-
γοντας «εµείς τι να κάνουµε; Ακολουθήθηκε ο νόµος και οι δια-
δικασίες». Το πρόβληµά τους είναι υπαρκτό. Είναι οικογένειες µε
προβλήµατα και οικογένειες, οι οποίες είναι στη δύση της ζωής
τους, που δεν έχουν τρόπο αντιµετώπισης αυτού του ζητήµατος.
Πρέπει να το δείτε πιο θετικά.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Τον λόγο έχει ο κύριος Υπουργός.
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Ευχα-

ριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Νοµίζω ότι το είπα, αλλά για να είµαι και πάλι ξεκάθαρος, δεν

είναι ο Υπουργός Οικονοµικών που λέει αν είναι επενδυτικό προ-
ϊόν ή όχι, είναι ο εκκαθαριστής. Άρα, δεν µπορώ εγώ να κάνω κά-
ποια παρέµβαση σε αυτό το σκέλος και να πω «όχι, αυτά δεν είναι
επενδυτικά».

Σε σχέση µε το σκέλος του ερωτήµατος που αφορά το εγγυη-
τικό κεφάλαιο ζωής, θέλω να πω ότι ο νόµος ως έχει προβλέπει
ότι µετά τη λήξη της ασφαλιστικής εκκαθάρισης, αφού ρευστο-
ποιηθεί το σύνολο της περιουσίας της επιχείρησης, ικανοποιούν-
ται σύµµετρα οι ασφαλισµένοι. Στην περίπτωση που η περιουσία
δεν είναι επαρκής για την ικανοποίηση των απαιτήσεων στο 100%
από το εναποµείναν υπόλοιπο, θα καταβάλει το 70% το εγγυητικό
κεφάλαιο ζωής. 

Εξάλλου, αν δεν κάνω λάθος, επειδή ήσασταν και ο εισηγητής
από τη µεριά του Ποταµιού στο «Solvency II», κάνουµε µεγάλες
προσπάθειες για να µην ξαναφτάσουµε σε αυτήν την περίπτωση.
Έτσι δεν είναι; Το ξέρετε, δηλαδή, ότι έχουµε τη µείωση του κιν-
δύνου για µια ασφαλιστική να µην µπορεί να ανταποκριθεί στις
υποχρεώσεις της; Έχουµε διάφορα πράγµατα που –δεν θυµάµαι
κιόλας- αλλά νοµίζω ότι τα ψηφίσατε και εσείς. Κάναµε διάφορα
πράγµατα για να µην φτάσουµε σε αυτήν την περίπτωση. 

ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Από εδώ και πέρα.
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Ό,τι

πρέπει το Υπουργείο Οικονοµικών να ακούσει, όποια αιτήµατα
και για ποιους λόγους δεν έκαναν την αίτηση, εµείς να το κά-
νουµε, αλλά να ξέρετε ότι δεν µπορεί ο Υπουργός Οικονοµικών
να πάει πάνω και να πει στον εκκαθαριστή «κάνε εκείνο και
τούτο», όταν έχει ακολουθήσει όλες τις νόµιµες διαδικασίες.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Θα συζητηθεί η δέκατη µε αριθµό 408/18-1-2016 επίκαιρη ερώ-

τηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Αρκαδίας της Δηµοκρατι-
κής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ κ. Οδυσσέα Κωνσταντι-
νόπουλου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την πρό-
οδο των έργων αξιοποίησης του πρώην αεροδροµίου του Ελλη-
νικού. 

Κύριε Κωνσταντινόπουλε, έχετε τον λόγο.
ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Έχουµε συναντηθεί πολλές φορές οι δυο µας, χωρίς τον

Υπουργό, αλλά τέλος καλό, όλα καλά. Ελπίζω ο Υπουργός σή-
µερα να µας δώσει απαντήσεις για το θέµα της αξιοποίησης του
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Ελληνικού.
Αρχίζω µε την απάντηση που έδωσε λίγες ηµέρες πριν ο ίδιος

ο Υπουργός, στέλνοντας απάντηση στους Βουλευτές του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, στις 24-11-2015. Είναι η απάντηση που στέλνει προς τους
Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ για το θέµα του Ελληνικού. Στις 11 του
µηνός είχα καταθέσει πρώτη φορά την επίκαιρη ερώτηση, κύριε
Υπουργέ. Έχουµε 28 σήµερα.

Λέτε ότι διενεργεί το Ελεγκτικό Συνέδριο προ συµβατικό
έλεγχο νοµιµότητας σε όλες τις συµβάσεις αξιοποίησης του ΤΑΙ-
ΠΕΔ. Για την περίπτωση του διαγωνισµού αξιοποίησης του Ελ-
ληνικού εκδόθηκε η απόφαση 308/7-11-2014, η οποία ήταν θετική
απ’ ό,τι καταλαβαίνω, κύριε Υπουργέ, όπως το γράφετε.

Άρα, σε πρώτη φάση στις 24-11-2015 µας λέτε ότι η διαδικασία
αυτή έχει προχωρήσει κι έχει περάσει από το Ελεγκτικό Συνέδριο
και παράλληλα, ενηµερώνετε ότι η τελική σύµβαση πώλησης των
µετοχών του ΤΑΙΠΕΔ και της «LAMDA DEVELOPMENT ΑΕ» πρό-
κειται να έρθει προς επικύρωση στη Βουλή.

Πρώτο ερώτηµα, κύριε Υπουργέ, καθαρό ερώτηµα: Έχουν πε-
ράσει τρεις µήνες από τότε, όσο από την ερώτησή µου. Θα φέ-
ρετε άµεσα τη σύµβαση αυτή στη Βουλή; Και γιατί το λέω αυτό;
Κατά την άποψή µου, αλλά κι απ’ ό,τι ακούω κι από την Κυβέρ-
νηση, θέλετε να προχωρήσετε τις επενδύσεις. 

Για την επένδυση του Ελληνικού, µε βάση όχι τι λέει η εταιρεία,
αλλά τι λέει ο ΙΟΒΕ, τον οποίο κι εσείς τώρα τελευταία απ’ ό,τι
ξέρω χρησιµοποιείτε, θα ήθελα να σας πω µερικά στοιχεία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Πρώτον, η συµβολή στο ΑΕΠ της χώρας, µε βάση της σχετική
µελέτη του ΙΟΒΕ, θα ανέλθει στο 2%. Θα δηµιουργηθούν άµεσα
δέκα χιλιάδες νέες θέσεις εργασίας, κατά την πρώτη πενταετία
όπου θα πραγµατοποιούνται οι κατασκευαστικές εργασίες και
θα προστίθενται δύο χιλιάδες κάθε χρόνο. Λέει ο ΙΟΒΕ για εβδο-
µήντα χιλιάδες περίπου άµεσες νέες θέσεις εργασίας. Θα
έχουµε έσοδα για τα ασφαλιστικά ταµεία και για το ελληνικό δη-
µόσιο. 

Πραγµατικά πιστεύω ότι αυτή η κίνηση θα είναι ο κράχτης των
ξένων επενδύσεων, γιατί η χώρα θα προχωρήσει σε µια πολύ µε-
γάλη επένδυση, στην οποία δεν έχουµε µόνο ελληνικά κεφάλαια
αλλά και ξένα κεφάλαια.

Σας παρακαλώ να µου απαντήσετε εάν προτίθεται η Κυβέρ-
νηση, όπως λέτε στην ερώτησή σας, να φέρει άµεσα τη σύµβαση
στη Βουλή.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Υπουργέ, έχετε
τον λόγο.

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Ευχα-
ριστώ για την ερώτηση, κύριε συνάδελφε.

Έχουµε διάφορα προαπαιτούµενα από πλευράς ελληνικού δη-
µοσίου για την ολοκλήρωση του έργου. Η σύµβαση αναµένεται
να έρθει προς κύρωση από τη Βουλή αµέσως µετά την ολοκλή-
ρωση της διαδικασίας επικαιροποίησης της, που είναι σε εξέλιξη. 

Έχουµε την έγκριση του σχεδίου ολοκληρωµένης ανάπτυξης
της περιοχής µε προεδρικό διάταγµα. Αναµένεται από τον επεν-
δυτή η κατάθεση των σχετικών σχεδίων και µελετών «Στρατηγική
µελέτη περιβαλλοντικών επιπτώσεων» κ.λπ. και ακολούθως θα
δροµολογηθεί η διαδικασία της έκδοσης του προεδρικού διατάγ-
µατος. 

Χρειαζόµαστε τη θέσπιση νοµοθετικού πλαισίου για τη χορή-
γηση αδειών λειτουργίας καζίνο και τη διενέργεια διαγωνισµού
για τη χορήγηση άδειας λειτουργία καζίνο στην έκταση. Θα πρέ-
πει το αµέσως προσεχές διάστηµα να δροµολογηθεί η σχετική
διαδικασία.

Η διαδικασία µεταβίβασης εµπραγµάτων δικαιωµάτων επί του
ακινήτου από το ελληνικό δηµόσιο και το ΤΑΙΠΕΔ προς την «ΕΛ-
ΛΗΝΙΚΟ ΑΕ» είναι ήδη σε εξέλιξη και θα ολοκληρωθεί µετά την
έκδοση του προεδρικού διατάγµατος που θα εγκρίνει το σχέδιο
ανάπτυξης της έκτασης.

Τέλος, είναι η εκκένωση του ακινήτου απ’ όλους τους χρήστες,
δηµόσιους φορείς και ιδιώτες. Από τους εξήντα εννέα χρήστες
που ήταν εγκατεστηµένοι στο ακίνητο -σαράντα τέσσερις δηµό-
σιοι και είκοσι πέντε ιδιώτες- έχει αποµακρυνθεί το µεγαλύτερο
µέρος των ιδιωτών και µεγάλο µέρος των δηµόσιων φορέων. Στο

άµεσο προσεχές διάστηµα αναµένεται να ολοκληρωθεί η απο-
µάκρυνση και των υπόλοιπων ιδιωτών και παράλληλα θα πρέπει
να δροµολογηθεί η διαδικασία µετεγκατάστασης και για τους
εναποµείναντες δηµόσιους φορείς.

Έχουµε κάνει διάφορες ενέργειες µετά από τον Νοέµβριο του
2015 µέχρι σήµερα. 

Στις 8 Νοεµβρίου του 2015 ορίστηκε το νέο Διοικητικό Συµ-
βούλιο της «ΕΛΛΗΝΙΚΟ ΑΕ» και στις 16 Νοεµβρίου του 2015 ορί-
στηκε ο συντονιστής του έργου από πλευράς Κυβέρνησης.
Έκτοτε το ΤΑΙΠΕΔ, η «ΕΛΛΗΝΙΚΟ ΑΕ» και ο συντονιστής του
έργου εργάζονται συστηµατικά προς τον σκοπό της υλοποίησης
όλων των προαπαιτούµενων δράσεων του ελληνικού δηµοσίου.
Στο πλαίσιο αυτό, τους τελευταίους µήνες έχουν πραγµατοποι-
ηθεί οι ακόλουθες βασικές ενέργειες: Χάραξη στρατηγικής και
χρονοδιαγράµµατος για την υλοποίηση των προβλεπόµενων από
τη σύµβαση προαπαιτουµένων, ενεργοποίηση παρουσίας παρα-
τηρητή από πλευράς του επενδυτή στις συνεδριάσεις του Δ.Σ.
της «ΕΛΛΗΝΙΚΟ ΑΕ», ενεργοποίηση των διαδικασιών για την επί-
σπευση της µετεγκατάστασης των δηµοσίων φορέων, παρουσιά-
σεις από τον επενδυτή του σχεδίου ανάπτυξης στους
εµπλεκόµενους φορείς, επαφές µε το επενδυτικό σχήµα για την
οργάνωση των τεχνικών, νοµικών και πολεοδοµικών θεµάτων και
εκκρεµοτήτων για την επένδυση. Έχουµε κάνει και άλλα. Δεν θα
σας τα διαβάσω όλα. Νοµίζω, δηλαδή, ότι έχουµε κάνει αρκετές
ενέργειες για να µην έχετε άγχος γι’ αυτό το θέµα. 

Νοµίζω ότι χρειάζεται µια αναδιαπραγµάτευση σε µερικά θέ-
µατα. Είναι προς όφελος και της ελληνικής Κυβέρνησης και της
χώρας, αλλά και των τοπικών κοινωνιών σ’ αυτήν την περιοχή.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Καλυφθήκατε, κύριε
Κωνσταντινόπουλε; Ορίστε, έχετε τον λόγο.

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Πρώτα απ’ όλα, εγώ δεν
έχω άγχος. Κανονικά άγχος πρέπει να έχει η Κυβέρνηση για να
προχωρήσει η επένδυση µε όλες τις προϋποθέσεις.

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Δεν το
είπα απαξιωτικά.

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι, προς Θεού. Νο-
µίζω ότι αυτή είναι και η δουλειά σας.

Πρώτον, κατάλαβα ότι σας έστειλαν ένα χαρτί, αλλά δεν µου
είπατε πολιτικά ποιο είναι το χρονοδιάγραµµά σας. Ποιο είναι το
χρονοδιάγραµµα της Κυβέρνησης γι’ αυτήν την επένδυση; Κα-
ταλαβαίνω ότι πολιτικά η Κυβέρνηση θέλει να προχωρήσει η
επένδυση. Αυτό το κατανοώ και χαίροµαι γι’ αυτό. Είναι πάρα
πολύ σηµαντικό. Είναι ένα νέο στοιχείο, µετά από δεκαέξι µήνες
διακυβέρνησης, το ότι η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ θέλει να προ-
χωρήσει την επένδυση του Ελληνικού µε όλες τις προϋποθέσεις
που βάλατε και µε όλα αυτά. 

Το δεύτερο βασικό: Κύριε Υπουργέ, ως πολιτική ηγεσία, πέρα
από το ΤΑΙΠΕΔ, µαζί µε το ΤΑΙΠΕΔ, ποιο είναι το χρονοδιά-
γραµµα που έχετε θέσει εσείς για να προχωρήσει και να φέρετε
προς κύρωση τη σύµβαση στη Βουλή; Θέλετε το επόµενο εξά-
µηνο; Θα το κάνετε τα επόµενα δύο χρόνια; Τα επόµενα πέντε
χρόνια; Πότε; Ποιο είναι αυτό που βάζετε εσείς ως Υπουργός Οι-
κονοµικών; 

Μιλάω µε βάση αυτά που λέτε, κύριε Υπουργέ. Από τη στιγµή
που στείλατε την πρώτη απάντηση, τον Ιανουάριο, µέχρι σήµερα,
έχουν περάσει τρεις µήνες. Έχουµε πρόοδο σ’ αυτά; Ποια είναι
η πρόοδος σ’ αυτά; Σας παρακαλώ, αυτό το θέµα είναι πολιτικό.
Πότε θα ολοκληρώσετε αυτήν τη διαδικασία; Λέτε ότι µετά από
το τέλος του πρώτου εξαµήνου θα αρχίσει η ανάπτυξη στη χώρα.
Έχετε βάλει µέσα σ’ αυτήν τη διαδικασία και το επενδυτικό σχέ-
διο που αφορά το Ελληνικό;

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Υπουργέ, έχετε

τον λόγο.
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Κύριε

Υπουργέ, σας διάβασα διάφορα πράγµατα που κάναµε µετά από
την γραπτή απάντηση. Αυτά που σας διάβασα ήταν πράγµατα
που έγιναν µετά από την απάντηση που σας έδωσα. Είναι αυτά
που διάβασα. Να µην τα ξαναπώ. 

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Θα τα καταθέσετε; Το
κείµενο θα το καταθέσετε;
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ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Ευχα-
ρίστως. Είναι σε µορφή που δεν µπορώ να το καταθέσω τώρα.
Είναι σηµειώµατα δικά µου, αλλά ευχαρίστως θα καταθέσω τις
δράσεις που έχουµε κάνει τους τελευταίους τρεις-τέσσερις
µήνες. 

Ως προς το χρονοδιάγραµµα, νοµίζω ότι ξέρετε ότι έχω µια
ανησυχία ως οικονοµολόγος να κάνω προβλέψεις για το πότε θα
τελειώσει το έργο. Θα ξέρετε το παλιό αστείο ότι ένας οικονο-
µολόγος είναι κάποιος που θα σου πει αύριο γιατί αυτό που προ-
έβλεψε χθες δεν έγινε σήµερα. Δεν θέλω να το …

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Πείτε το εσείς, όµως.
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών):

Θεωρώ ότι όλα αυτά που λέµε και οι συζητήσεις µε τον επενδυτή
πρέπει να έχουν τελειώσει µέχρι το φθινόπωρο. Θεωρώ, δηλαδή,
ότι είναι ένας στόχος που είναι αρκετά κοντά και µπορούµε να
τον πετύχουµε.

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Το φθινόπωρο του
2016, δηλαδή.

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Εννο-
είται. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Επόµενη είναι η τρίτη
µε αριθµό 1944/15-12-2015 ερώτηση του Βουλευτή Ηρακλείου
της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ κ. Βασιλείου
Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη µεί-
ωση των χρεώσεων στη χρήση πλαστικού χρήµατος και συναλ-
λαγών µέσω e-banking. Είναι σοβαρό θέµα. 

Έχετε τον λόγο, κύριε Κεγκέρογλου. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κύριε Υπουργέ, όπως είπε και ο

Πρόεδρος, είναι σοβαρό θέµα. Πρώτα από όλα γιατί έχω την εν-
τύπωση ότι η χώρα παραβαίνει την ευρωπαϊκή νοµική τάξη. Ένας
κανονισµός που έπρεπε να εφαρµόζεται από τις 9 Δεκεµβρίου.
Δεν έχω την πληροφόρηση ότι έχει αρχίσει να εφαρµόζεται στη
χώρα µας. Αφορά το πλαφόν στις ηλεκτρονικές συναλλαγές,
στις συναλλαγές που διεξάγονται µέσω πιστωτικών και χρεωστι-
κών καρτών. 

Το κόστος έχει αναλυθεί πάρα πολλές φορές και έχουν γρα-
φτεί πάρα πολλά. Είναι πολύ µεγάλο και για τους καταναλωτές
και βεβαίως για τις επιχειρήσεις, γιατί είναι και ο µηχανισµός που
πρέπει να αγοραστεί, να εξασφαλιστεί. Βεβαίως, αυτό το κόστος
γίνεται ακόµα µεγαλύτερο όταν έχουµε να κάνουµε µε προϊόντα,
αγορές, συναλλαγές που αφορούν µικρό ύψος και σε περιπτώ-
σεις που έχουµε πάρα πολύ µικρό κέρδος, όπως είναι, για παρά-
δειγµα, τα καύσιµα όπου οι συναλλαγές για µικρά ποσά και στα
καύσιµα είναι εντελώς ασύµφορες για τον πρατηριούχο. Πρέπει
να βάλει διπλή τιµή στη βενζίνη για να βγάλει το κόστος της συ-
ναλλαγής. 

Εκτός από αυτό, θα πρέπει να προσθέσω την τεράστια κλοπή
που γίνεται από τις τράπεζες ακριβώς όπως σας το λέω, κλοπή.
Το Υπουργείο δεν πρέπει να συνεχίσει να κάνει πλάτες για να
κλέβουν τους ανθρώπους, τους πολίτες για τις απλές διατραπε-
ζικές συναλλαγές, δηλαδή, τα απλά διατραπεζικά εµβάσµατα. 

Ένα απλό διατραπεζικό έµβασµα 1000 ευρώ, το χρεώνουν 10
ευρώ. Στη γωνία, στη γειτονιά που είστε, Καραγιώργη Σερβίας
και Σταδίου, είναι η Εθνική. Απέναντι είναι η Τράπεζα Πειραιώς.
Για 1000 ευρώ που θα πάνε ηλεκτρονικά, θέλουν 10 ευρώ. Όταν
δεν υπήρχαν οι περιορισµοί στην  κίνηση κεφαλαίου, αυτό το
έκανες µόνος σου χωρίς κανένα κόστος. 

Σήµερα, λοιπόν, επειδή από τα πράγµατα και από τα capital
controls έχει επιβληθεί αυτό το πράγµα, επειδή δεν δίνεται το δι-
καίωµα να ανοίξουν νέο λογαριασµό για να είναι στην ίδια τρά-
πεζα που είναι χωρίς κόστος, -αν είναι Εθνική-Εθνική,
Πειραιώς-Πειραιώς δεν έχει κόστος- αυτοί οι άνθρωποι επιβαρύ-
νονται ένα τεράστιο ποσό, που σηµαίνει ότι εάν γίνει κάµποσες
φορές αυτή η συναλλαγή για το ίδιο ποσό, το έχει πάρει η τρά-
πεζα, «βι-δάνειο» το λένε εκεί που παίζουν στα τεχνικά παίγνια.
Αυτό το ρόλο παίζει η τράπεζα; Εµείς δεν πρέπει να το αφή-
σουµε. 

Άρα, η ερώτηση είναι συγκεκριµένη: Πότε θα αρχίσει να εφαρ-
µόζεται στην Ελλάδα επιτέλους ο κανονισµός 751/2015 που
αφορά το πλαφόν στις συναλλαγές και εάν το Υπουργείο προτί-
θεται να βάλει πλαφόν στα διατραπεζικά εµβάσµατα, µε τα οποία

γίνεται σήµερα κλοπή του χρήµατος του καταναλωτή, της επι-
χείρησης, του ανθρώπου που θέλει να εκπληρώσει τις υποχρεώ-
σεις του. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Υπουργέ, έχετε

τον λόγο.
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Αυτό

που τίθεται από εσάς, είναι ένα θέµα που απασχολεί πολύ την
Κυβέρνηση. Όταν είχα αυτήν την ερώτηση και κάναµε µια έρευνα
για αυτά που γράφονται στις εφηµερίδες, δηλαδή, πόσο είναι
πραγµατικά το κόστος σε διάφορες συναλλαγές, είχαµε καλά
νέα και κακά νέα. Σε µερικές συναλλαγές είναι µεγάλο το ποσο-
στό που παίρνουν οι τράπεζες, σε µερικές περιπτώσεις δεν είναι
τόσο µεγάλο και είµαστε αρκετά κοντά στο µέσο όρο της Ευρω-
παϊκής Ένωσης. Θα σας καταθέσω µετά τα νούµερα για να µην
σας διαβάσω τώρα ένα µεγάλο κείµενο, σε ποιο µέσο όρο της
Ευρωπαϊκής Ένωσης είµαστε κοντά και σε ποιο δεν είµαστε.  

Αυτό, όπως ξέρετε, βρίσκεται πιο πολύ στην αρµοδιότητα του
Υπουργείου Οικονοµίας που έχει τη Γενική Γραµµατεία Εµπορίου
που είναι υπεύθυνη για την προστασία του καταναλωτή. Πρέπει
να σας πω ότι σε συνεργασία µε το Υπουργείο Οικονοµίας εισά-
γεται το Ηλεκτρονικό Παρατηρητήριο Τραπεζικών Χρεώσεων,
που θα είναι στη Γενική Γραµµατεία, το οποίο θα κοιτάει και θα
ελέγχει αυτή την οδηγία, τον κανονισµό που είπατε εσείς. Εφαρ-
µόζεται ο κανονισµός. Αν εφαρµόζεται κανονικά θα το δούµε
µέσα απ’ αυτό το παρατηρητήριο και αυτό είναι που θα µας πει. 

Η απάντησή µου είναι «ναι, εφαρµόζεται ο κανονισµός». Το αν
εφαρµόζεται καλά και σωστά θα πρέπει να είναι η δουλειά αυτού
του παρατηρητηρίου για να ξέρουµε. Σε δυο-τρεις µήνες ίσως
θα έχω καλύτερη απάντηση να σας δώσω. 

Το δεύτερο που θα σας έλεγα είναι, ότι ο τρόπος νοµίζω µε
τον οποίον θα φτάσουµε σε καλύτερη ισορροπία σ’ αυτά τα
πράγµατα είναι να αυξηθεί ο όγκος των συναλλαγών. Δηλαδή, οι
τράπεζες να µπορούν να µειώσουν αυτά που παίρνουν σε προ-
µήθεια σε όλες τις συναλλαγές, όταν έχουν περισσότερο όγκο
και άρα µπορούν µε πολύ µικρότερα ποσά να φτάνουν σ’ αυτό
το κέρδος, που χρειάζονται. Γι’ αυτό, τις επόµενες δέκα µέρες,
θα κατατεθεί σχέδιο νόµου στη Βουλή για την επέκταση και τα
κίνητρα για τις ηλεκτρονικές συναλλαγές. 

Για µας, αυτό, είναι εξαιρετικά σηµαντικό και για τη φοροδια-
φυγή. Νοµίζω ότι το πλαστικό χρήµα είναι ο βασικός τρόπος να
αντιµετωπίσουµε τουλάχιστον ένα τµήµα της φοροδιαφυγής. Νο-
µίζω θα έχει, ως αποτέλεσµα, θετικές επιπτώσεις σ’ αυτό, που
ανησυχεί εσάς σ’ αυτή την ερώτηση. Θα αυξηθεί ο όγκος των
συναλλαγών και άρα δεν θα επιτρέπεται να έχουν σε εκείνους
τους τοµείς αυτά τα κόστη, που είναι πραγµατικά πάνω από το
µέσο όρο της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Θα µειωθούν στο επίπεδο
της Ευρωπαϊκής Ένωσης ή ακόµα περισσότερο. Γιατί να µην
είναι και χαµηλότερο; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Δεν έχει πολλαπλα-
σιαστεί ήδη ο όγκος των συναλλαγών; 

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών):  Έχει,
αλλά όπως καταλαβαίνετε, όχι όσο θέλουµε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Κεγκέρογλου,
έχετε τον λόγο.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ.
Ξεκινώ από το τελευταίο που είπατε. Το Φεβρουάριο του 2012

καταθέσαµε µια καλά επεξεργασµένη πρόταση νόµου –ένας µε-
γάλος αριθµός Βουλευτών από την τότε κοινοβουλευτική οµάδα-
η οποία είναι στα αρχεία της Βουλής. Στο θέµα των κινήτρων, για
την χρήση των ηλεκτρονικών συναλλαγών και την αντιµετώπιση
της φοροδιαφυγής, θα πάρετε πολλά χρήσιµα πράγµατα µέσα
απ’ αυτή την πρόταση νόµου, αν τη λάβετε υπ’ όψιν σας. 

Έρχοµαι τώρα στο τώρα και στο θέµα που σας έθεσα. Δεν
συµπεριλαµβάνεται στην οδηγία. Είναι το απλό έµβασµα από
τράπεζα σε τράπεζα.

Το απλό έµβασµα από τράπεζα σε τράπεζα, που δεν συµπερι-
λαµβάνεται στην οδηγία, αυτή τη στιγµή -κατά την άποψή µου-
χρησιµοποιείται ως όχηµα για έσοδα από τις τράπεζες. Δεν
µπορώ να την ονοµάσω κερδοσκοπία. Την είπα κλοπή. Δεν είναι
υπερβολή. Είναι κλοπή. Η τράπεζα που στέλνεις χρεώνει ένα
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ευρώ και η τράπεζα στην οποία βρίσκεται ο λογαριασµός του δι-
καιούχου χρεώνει 2, 3, 4, 5, 6, 7, 8, 10 ευρώ ανάλογα µε το ποσό. 

Αυτό νοµίζω ότι µπορεί µε έναν τρόπο να ρυθµιστεί µε 1+1
ευρώ στις διατραπεζικές συναλλαγές. Τέλος. Ένα συν ένα ευρώ
στις διατραπεζικές συναλλαγές. Γιατί; Δεν έχουµε ελεύθερη οι-
κονοµία εδώ. Εσείς υποχρεώνετε τον άλλον να πάει µέσα από
την τράπεζα. Εγώ δεν  µπορώ να πάω στην Καραγιώργη Σερβίας
στη γωνία να πάρω το χιλιάρικο και να το πάω απέναντι στην Πει-
ραιώς να το βάλω. Μου το απαγορεύετε. Άρα, δικαιούστε ως
κράτος να κάνετε ρυθµιστικό πλαίσιο για να βάλετε 1+1 ευρώ ή
εν πάση περιπτώσει όποιο είναι το κόστος. Δεν έχει σχέση αυτό
µε το ύψος των συναλλαγών στις αγορές. Είναι ένα άλλο θέµα
ανεξάρτητο. 

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών):  Έχει
µια µικρή σχέση. Τέλος πάντων. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Εντάξει. Αν δεν βάλετε όµως, θα
συνεχίσετε να κάνετε παρατηρητήριο. 

Ελάτε να δείτε το εξής τώρα. Δεν µπορώ να µην το πω. Πριν
από ένα µήνα είχα ερώτηση στον κ. Σταθάκη, ο οποίος µάλιστα
δεν ήθελε να έρθει γιατί δεν είχε και πολλή αρµοδιότητα. Του
εξήγησα ότι έχει αρµοδιότητα, επειδή έχει τη Γενική Γραµµατεία
Καταναλωτή. Ήρθε εδώ και αφού κατέθεσε στοιχεία µε τις ίδιες
διαπιστώσεις για τις υπερβολικές χρεώσεις στην ίδια ερώτηση,
µας είπε ότι ο κ. Τσακαλώτος, δηλαδή, το Υπουργείο Οικονοµι-
κών, πρέπει να εκδώσει µια υπουργική απόφαση, προκειµένου
µαζί µε µια οδηγία της Τράπεζας της Ελλάδος να ξεκινήσει η
εφαρµογή του κανονισµού στην Ελλάδα. Αυτή είναι η επίσηµη
απάντηση του Υπουργείου Οικονοµίας, το οποίο εσείς θεωρείται
ότι είναι περισσότερο αρµόδιο. 

Εγώ σήµερα δεν θα πω τίποτα παραπάνω. Θα πω απλά «συ-
νεννοηθείτε», γιατί η όποια διαφοροποίηση στην αντιµετώπιση,
η όποια δική σας ασυνεννοησία, δυστυχώς, επιβαρύνει κάθε
µέρα εκατοµµύρια κόσµου µε τις εκατοµµύρια συναλλαγές που
γίνονται ηλεκτρονικά και διατραπεζικά. 

Θα σας παρακαλέσω πάρα πολύ -αν θέλετε να κάνουµε και αί-
τηση κατάθεσης εγγράφων- να µας πείτε ποια είναι η οδηγία,
ποια είναι η εγκύκλιος, ποια είναι η υπουργική απόφαση την
οποία έχετε εκδώσει εσείς –ως είχατε υποχρέωση, σύµφωνα µε
τον κ. Σταθάκη-, προκειµένου να ξεκινήσει η εφαρµογή του κα-
νονισµού 751/2015 για το πλαφόν στις ηλεκτρονικές συναλλα-
γές.

Θα σας πω τώρα -και κλείνω- ότι στις 25 Ιανουαρίου, δηλαδή,
σαράντα ηµέρες αφού είχα υποβάλει την ερώτηση µου, στις 15
Δεκεµβρίου 2015 -µια ερώτηση στην οποία δεν απαντάτε-, µου
επισυνάπτετε ένα έγγραφο της Τράπεζας της Ελλάδος, που είναι
απάντηση στις 8 Δεκεµβρίου, δηλαδή µια µέρα πριν την έναρξη
της εφαρµογής. Γιατί, βεβαίως, δεν µπορούσε να πει ο κύριος
διοικητής, κατά την άποψή µου, στις 25 Ιανουαρίου ότι εφαρµό-
ζεται ο κανονισµός, από τη στιγµή που δεν εφαρµόζεται. 

Μου στείλατε, λοιπόν, ένα έγγραφο µε ηµεροµηνία 8 Δεκεµ-
βρίου, µια µέρα πριν. Είναι προσεκτικό για να µην εκτεθείτε από
τα έγγραφα, το καταλαβαίνω. Όµως, δείτε επί της ουσίας το
θέµα, διότι πραγµατικά οι πολίτες διαµαρτύρονται. Δεν γράφον-
ται στις εφηµερίδες πολλά πράγµατα, για να ενηµερωθείτε, διότι
η µεγάλη χρηµατοδότηση, τα µεγάλα ποσά που πέφτουν στις
εφηµερίδες από τις τράπεζες είναι γεγονός. Ναι; Υπάρχει κανένα
µέσο που δεν παίρνει διαφήµιση από τις τράπεζες;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Κεγκέρογλου,
ολοκληρώστε ώστε να απαντήσει ο κύριος Υπουργός.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Από τους πολίτες θέλω να πω ότι
δεν φθάνει σε σας, µέσω των µέσων µαζικής επικοινωνίας, διότι
λίγο και αυτοί το βάζουν «στα ψιλά», αλλά είναι πολύ µεγάλο
θέµα. Αυτό θέλω να σας πω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Υπουργέ, έχετε
τον λόγο.

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Δεν το
ξέρω το τελευταίο που λέτε. Η δική µου παρατήρηση, όταν κάνω
σύγκριση µε την πραγµατικότητα, του τι κάνουν οι τράπεζες,
είναι ότι οι εφηµερίδες γράφουν πολύ µεγάλους αριθµούς, χωρίς
να θέλω να υποστηρίξω τις τράπεζες. Δηλαδή, το αντίθετο, µπο-

ρεί αυτή να ήταν η πρόβλεψή µου, όπως είπατε εσείς. Όµως, δεν
είναι αυτό από την εµπειρία µου. Γράφουν για πολύ µεγάλους
αριθµούς, που όταν τους τσεκάρουµε δεν βγαίνουν τόσο. 

Πρέπει να σας πω ότι, µε ενηµερώνουν κιόλας, ότι η έκδοση
αυτής της οδηγίας γίνεται αυτόµατα. Να κοιτάξω την απάντηση
που σας έδωσε ο κ. Σταθάκης. Εγώ ήξερα ότι δεν χρειάζεται να
κάνω απολύτως τίποτα. Δεν χρειάζεται, δηλαδή, µια υπουργική
απόφαση ή κάτι παραπάνω από την οδηγία. Η οδηγία πρέπει να
εφαρµόζεται κανονικά.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ο κανονισµός.
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Και

σας απάντησα ότι το παρατηρητήριο θα δει αν εφαρµόζεται καλά
ή όχι. 

Βέβαια, έχουµε το εξής πρόβληµα. Αυτός ο κανονισµός, στον
οποίο αναφέρεστε, είναι και για χρεωστικές κάρτες και για πι-
στωτικές κάρτες, αλλά δεν είναι για τα εµβάσµατα που σας ανη-
συχούν. Αυτό είναι ένα άλλο θέµα. Οι αριθµοί που είπατε µου
φάνηκαν µεγάλοι. Να το τσεκάρω κι αυτό, διότι δεν είµαι προ-
ετοιµασµένος. Μου φαίνεται µεγάλος ο αριθµός, θα το κοιτάξω
και θα επανέλθουµε, είτε κάντε µου µια γραπτή ερώτηση. Θα σας
καταθέσω τα στοιχεία που έχω εδώ για τα µη εµβάσµατα, για τις
χρεωστικές κάρτες. Όµως, για τα εµβάσµατα, ίσως πρέπει να κά-
νουµε µια άλλη συζήτηση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Να σας ενηµερώσω σε αυτό το σηµείο ότι λόγω κωλύµατος
ερωτώντων Βουλευτών δεν συζητείται η δεύτερη µε αριθµό
684/21-3-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή
Ευβοίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Συµεών Κεδίκογλου προς τον
Υπουργό Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής, σχετικά µε την αλ-
λαγή του φορολογικού πλαισίου προς την κατεύθυνση επιβολής
υψηλότερης φορολογίας στον κλάδο της ελληνικής ναυτιλίας.

Επίσης, δεν συζητείται η τέταρτη µε αριθµό 695/22-3-2016 επί-
καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Αιτωλοακαρνανίας
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικολάου Μωραΐτη
προς τον Υπουργό Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων, σχε-
τικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων στη λειτουργία του
ΤΕΙ Ηπείρου από την έλλειψη διδακτικού προσωπικού και εξοπλι-
σµού.

Ακόµη, δεν συζητείται η όγδοη µε αριθµό 624/7-3-2016 επί-
καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αθανασίου Παφίλη προς
τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τα σχέδια ιδιωτικοποίησης
της εταιρείας «ΛΑΡΚΟ» και τη διασφάλιση των θέσεων εργασίας
των εργαζοµένων της.

Τέλος, δεν συζητείται η ένατη µε αριθµό 548/16-2-2016 επί-
καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του
Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Γεωργίου Γερµενή προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την «πώληση του Αστέρα Βου-
λιαγµένης από το ΤΑΙΠΕΔ».

Τώρα, θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 693/22-3-2016 επί-
καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού Καρδίτσας του
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Χρυσούλας Κατσα-
βριά-Σιωροπούλου προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέρ-
γειας, σχετικά µε την ορθή διαχείριση, τιµολόγηση και αξιοποίη-
ση υδάτινων πόρων των λιµνών Πλαστήρα και Σµοκόβου. 

Κυρία Κατσαβριά, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά. 
ΧΡΥΣΟΥΛΑ ΚΑΤΣΑΒΡΙΑ-ΣΙΩΡΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, η παρούσα ερώτηση συζητείται µόλις λίγες

ηµέρες µετά από την παγκόσµια ηµέρα για το νερό. Το νερό απο-
τελεί βασική προϋπόθεση της ζωής και απαραίτητη υποδοµή για
την ανάπτυξη και τον πολιτισµό. Εποµένως, οφείλουµε να κά-
νουµε τα πάντα για την προστασία του. 

Στην περιοχή της Καρδίτσας και στην ευρύτερη περιοχή της
Θεσσαλίας, το υδατικό δυναµικό δέχεται µεγάλη ανθρωπογενή
πίεση για την κάλυψη των αρδευτικών αναγκών. Τα επί σειρά
ετών αρνητικά υδατικά ισοζύγια έχουν οδηγήσει σε εξάντληση
εκτός των ανανεώσιµων και µεγάλου µέρους ακόµη και των µό-
νιµων υδατικών αποθεµάτων. Αυτό σηµαίνει πως πέρα από νέα
έργα προσφοράς νερού που απαιτούνται, όπως µικρά φράγ-
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µατα, λιµνοδεξαµενές και άλλα, πρέπει να υπάρξει σαφής µεί-
ωση της ζήτησης του νερού, επικεντρώνοντας βασικά στη µεί-
ωση της σπατάλης που γίνεται στη χρήση του και τη µεταφορά
του, παραδείγµατος χάριν µε στάγδην άρδευση και µε κλειστά
δίκτυα διανοµής του νερού. 

Ταυτόχρονα, τουλάχιστον στην Καρδίτσα που γνωρίζω καλά,
παρατηρείται µια κοινωνική και οικονοµική σύγκρουση για τις αρ-
δευόµενες εκτάσεις από νερά προερχόµενα από τους δύο ταµι-
ευτήρες, Σµοκόβου και Πλαστήρα, καθώς και από τις γεωτρή-
σεις. Η υφιστάµενη κατάσταση ως προς την οργάνωση και τη
διαχείριση των υδατικών πόρων είναι χωρίς υπερβολή χαοτική.
Οι εµπλεκόµενοι µε τη διαχείριση φορείς είναι οι ΤΟΕΒ και οι
δήµοι της περιοχής. Οι αγωγοί µεταφοράς είναι τάφροι, διώρυ-
γες και κλειστοί αγωγοί για τις εντός δικτύου αρδευόµενες εκτά-
σεις και αποστραγγιστικά κανάλια ή κοίτες χειµάρρων και
ξεροπόταµων για τις εκτός δικτύων. Οι απώλειες από εξάτµιση
και διαρροές είναι πολύ µεγάλη. Το κόστος νερού από τους δύο
ταµιευτήρες κυµαίνεται από 1 έως 18 ευρώ το στρέµµα, ενώ στα
δίκτυα από γεωτρήσεις το κόστος άρδευσης κυµαίνεται από 40-
60 ευρώ το στρέµµα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Σε αυτές τις συνθήκες, η σπατάλη νερού είναι τεράστια, η κο-

στολόγηση είναι γρίφος και η κατανάλωση ξεπερνά τα 700 κυ-
βικά µέτρα ανά στρέµµα. Αυτό έχει ως αποτέλεσµα τη µείωση
των αρδευόµενων εκτάσεων, την εκτόξευση του κόστους άρδευ-
σης και τη δραστική µείωση των µόνιµων υδατικών αποθεµάτων
λόγω άντλησης. Επιπλέον, δηµιουργούνται µεγάλες αδικίες και
ανισότητες µεταξύ των αγροτών λόγω της µεγάλης διαφοροποί-
ησης του κόστους παραγωγής στην ίδια περιοχή. 

Επειδή η ίδρυση φορέα διαχείρισης ανά λεκάνη απορροής
συµβάλλει στην ορθολογική διαχείριση των υδάτινων πόρων και
στην ενιαία τιµολόγηση του νερού και υπάρχει ήδη ολοκληρω-
µένη µελέτη για την ίδρυση φορέα διαχείρισης στην περιοχή της
λίµνης Σµοκόβου, σας ερωτώ, κύριε Υπουργέ τα εξής: 

Σε ποιες ενέργειες θα προβεί το Υπουργείο σας ώστε να ιδρυ-
θεί ένας φορέας διαχείρισης ανά λεκάνη απορροής ή να υπάρξει
κάποια άλλη θεσµική παρέµβαση ενιαίας αντιµετώπισης; 

Επίσης, πότε και πώς θα υπάρξει ενιαία τιµολόγηση των υδά-
των άρδευσης, προκειµένου να αρθούν οι υφιστάµενες διαφο-
ροποιήσεις και αδικίες ως προς το κόστος παραγωγής;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Τσιρώνη, έχετε
τον λόγο για τρία λεπτά για να απαντήσετε συγκεκριµένα και όχι
για τη χρησιµότητα του νερού στη ζωή µας.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλλον-
τος και Ενέργειας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Η ερώτηση που µου κάνετε, κυρία Βουλευτή, είναι εξαιρετικά
σηµαντική γιατί το νερό είναι µια πολύ τρανή απόδειξη ότι τόσα
χρόνια πηγαίναµε σε λάθος δρόµο. Θεωρούσαµε αέναους τους
πόρους και ότι η οικονοµία, που θα έχει µια αέναη ανάπτυξη, θα
βρίσκει διαρκώς πόρους. Αυτό δεν συνέβη. Ειδικά στην Ελλάδα
-γιατί αλλού το κατάλαβαν νωρίτερα- παραλάβαµε, δυστυχώς,
µια άναρχη κατάσταση µε καταστρεπτικές συνέπειες. 

Αναφέρω συγκεκριµένα: Υδροφορείς όπως της Θεσσαλίας,
αλλά και αλλού, καταρρέουν κυριολεκτικά, µε το νερό πια να αντ-
λείται από πολλές εκατοντάδες µέτρα βάθους. Να µιλήσω για
την απίστευτη σπατάλη την οποία συναντάµε, γιατί κυριολεκτικά
κανείς δεν ξέρει πού ποτίζει, γιατί ποτίζει και τι ώρα ποτίζει. Να
µιλήσουµε για την υφαλµύρωση που µπορεί να καταστρέψει πολ-
λαπλάσιες ποσότητες νερού από αυτές οι οποίες καταναλώνον-
ται αυτήν τη στιγµή. Και φυσικά να µιλήσω και για το τελευταίο,
ότι δεν έχουν καν καταγραφεί οι γεωτρήσεις στην Ελλάδα, γιατί
υπήρξε µια ρύθµιση και µια απειλή ενός επαχθέστατου προστί-
µου, το οποίο φυσικά κανένας δεν θα το πλήρωνε ούτε υπάρχει
διαδικασία να πιάσουµε αυτούς που δεν έχουν δηλώσει τις γεω-
τρήσεις τους. 

Σε αυτήν, λοιπόν, την κατάσταση υπήρχε και η οδηγία 60/2000
όπου υπάρχουν και αιρεσιµότητες, όπως για παράδειγµα να κά-
νουν τα διαχειριστικά σχέδια σε κάθε λεκάνη απορροής, αλλά
και εκεί φυσικά βρήκα µια τεράστια καθυστέρηση. Ευτυχώς, µε

αγώνα δρόµου τελειώσαµε αυτά τα σχέδια που έπρεπε να
έχουµε παραλάβει ήδη -αν θυµάµαι- από το 2011. Τα παραλά-
βαµε τουλάχιστον φέτος κι έτσι πάµε ταχύτατα -γιατί κι αυτό
είναι αιρεσιµότητα- να βρούµε τα νέα διαχειριστικά σχέδια. 

Τώρα –να αναφέρω ενδεικτικά να ακούνε και οι πολίτες- σε
αυτήν τη διαδικασία τα σχέδια έχουν τα εξής πάρα πολύ σηµαν-
τικά ζητήµατα: Για τη διαχείριση της προσφοράς και για την ενί-
σχυση δράσεων περιορισµού -όπως αυτά που αναφέρατε-, για
την οικολογική αξιολόγηση, το αν αυτά που παίρνουµε έπρεπε
να καταλήγουν στα ποτάµια. Τα ποτάµια θέλουν µια οριακή πο-
σότητα προφανώς, για να λειτουργούν ως οικοσυστήµατα. Για
τη χηµική ποιότητα των νερών -έχουµε απαντήσει πρόσφατα σε
µια ερώτηση για τη νιτρορύπανση- κι εδώ, λοιπόν, λέω ότι σε τα-
χύτατο χρονικό διάστηµα προχωράµε σε νέα σχέδια. 

Για τους φορείς διαχείρισης έχω να πω κάτι. Είναι σαράντα
τέσσερις οι λεκάνες απορροής. Είναι πάρα πολύ δύσκολο να
υποσχεθώ αυτήν τη στιγµή ότι θα έχουµε σαράντα τέσσερις και-
νούργιους φορείς. Μπορούµε, ωστόσο, να χρησιµοποιήσουµε
προς το παρόν τις διευθύνσεις υδάτων ως οιωνεί φορείς, αλλά
πάντα προς την κατεύθυνση να συµµετέχουν σε αυτό και οι
αγρότες κάποια στιγµή. 

Τέλος, θα αναφέρω -για να µην κουράσω- τον πρώτο παρά-
γοντα. Θέλουµε όχι ενιαία τιµολόγηση –αυτό θα ήταν ίσως ανέ-
φικτο-, θέλουµε ενιαίους κανόνες µε κάποιους στόχους, όπως
για παράδειγµα να υπάρχει αναλογία κόστους-τιµής, είναι πάρα
πολύ σηµαντικό. Διότι σε άλλες περιοχές έχουµε πολύ νερό και
σε άλλες έχουµε λίγο. Ακόµη και στη Θεσσαλία, ξέρετε ότι βό-
ρεια του Πηνειού, εκεί στον Τύρναβο έχουµε πάρα πολύ µεγάλες
ποσότητες, νότια του Πηνειού έχουµε τεράστια προβλήµατα.  

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε. 
Πρέπει να δούµε τις εξαιρέσεις: φτωχοί αγρότες, σηµαντικές

παραγωγικές στρατηγικές επενδύσεις και φυσικά το σπουδαι-
ότερο, τη δυνατότητα πληρωµής αυτών των καταναλωτών. Δεν
είναι απλό να συζητάµε για το νερό, αν δεν συζητήσουµε για την
ποιότητα και τη δυνατότητα πληρωµής των καταναλωτών, πάντα
µε τα κοινωνικά κριτήρια. 

Σε αυτήν την κατεύθυνση προχωράµε και νοµίζω ότι προχω-
ράµε στο σωστό δρόµο, έστω και καθυστερηµένα, µε βάση την
κατάσταση που παραλάβαµε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Τον λόγο έχει η κ.
Χρυσούλα Κατσαβρία-Σιωροπούλου.

ΧΡΥΣΟΥΛΑ ΚΑΤΣΑΒΡΙΑ - ΣΙΩΡΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε. 

Συµφωνώ ότι η διαχείριση των υδατικών πόρων πρέπει να γίνει
ανά λεκάνη απορροής µε την ίδρυση αντίστοιχου φορέα διαχεί-
ρισης. Σε αυτήν την κατεύθυνση, όσον αφορά τη δική µας πε-
ριοχή, µπορεί να αξιοποιηθεί και η υπάρχουσα ολοκληρωµένη
µελέτη όπως προείπα –και που µπορώ να καταθέσω- που αφορά
τη Λίµνη του Σµοκόβου. Η ίση µεταχείριση των αγροτών πρέπει
ασφαλώς να αποτελεί προτεραιότητα, η οποία συνδέεται ευθέως
µε ένα σύστηµα ενιαίας τιµολόγησης. 

Νοµίζω ότι από αυτά που εξέθεσα προκύπτει και το είδος των
απαιτούµενων παρεµβάσεων. Είναι κατά κύριο λόγο θεσµικές πα-
ρεµβάσεις, οι οποίες δεν προκαλούν δηµοσιονοµικό κόστος, αν-
τίθετα, σίγουρα θα έχουν δηµοσιονοµικό όφελος. 

Με δεδοµένο, λοιπόν, το εξαιρετικά οξυµένο υδατικό πρό-
βληµα –και αναφέροµαι στην Καρδίτσα την περιοχή µου, αλλά
και στη Θεσσαλία γενικότερα- οι δράσεις που πρέπει να αναδειχ-
θούν και τα αντίστοιχα µέτρα θα πρέπει να κινούνται πάνω σε
τέσσερις βασικούς άξονες: την εξοικονόµηση του χρησιµοποι-
ούµενου νερού, τη βιώσιµη αξιοποίηση των αποθεµάτων, την αύ-
ξηση της αποδοτικότητας των υδραυλικών έργων και την
αποκατάσταση της περιβαλλοντικής ζηµιάς που έχει υποστεί το
υδατικό περιβάλλον και το υδατικό σύστηµα. 

Υπάρχει βεβαίως και η ανάγκη κατασκευής έργων, τα οποία
όµως θα εντάσσονται στο πλαίσιο της οριστικής επίλυσης των
προβληµάτων ύδρευσης και άρδευσης έστω και σε βάθος χρό-
νου.

Κύριε Υπουργέ, είναι κοινός τόπος πια ότι το πρόβληµα του
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νερού στην Ελλάδα οφείλεται στο γεγονός ότι τα υδατικά ισοζύ-
για στις υδρολογικές λεκάνες της επικράτειας έχουν από καιρό
διαταραχθεί, µε αποτέλεσµα, εκτός των ανανεώσιµων, να κατα-
ναλώνεται εδώ και χρόνια κι ένα σηµαντικό µέρος των µόνιµων
υδατικών µας αποθεµάτων. 

Το αδιέξοδο αυτό οφείλεται σε πολύ µεγάλο βαθµό στη νεο-
φιλελεύθερη αντίληψη για την υδατική και γενικότερα για την πε-
ριβαλλοντική πολιτική.Στην προσέγγιση δηλαδή εκείνη που
αντιµετωπίζει τα φυσικά υδατικά συστήµατα µε νοοτροπία ιδιο-
κτήτη, χειραγωγώντας τον κύκλο του νερού σε όποιο βαθµό το
επιτρέπει η τεχνολογία. 

Στο σηµείο αυτό θέλω να επισηµάνω τις τεράστιες δυσκολίες
που αντιµετωπίζει κάποιος όταν επιχειρεί να προσεγγίσει θεσµικά
και πολιτικά το πρόβληµα του νερού. Από την κατασκευή των
υδραυλικών έργων µέχρι τη συντήρηση και τη διαχείρισή τους,
εµπλέκονται πολλά Υπουργεία, υπηρεσίες και φορείς. 

Είναι, νοµίζω, καιρός να µπει ένα τέρµα σε αυτό το χάος. Το
Υπουργείο Περιβάλλοντος και Ενέργειας και το Εθνικό Συµβού-
λιο Υδάτων οφείλουν να αναλάβουν τις αναγκαίες πρωτοβουλίες
για την άσκηση µιας σοβαρής, συνεκτικής και αποτελεσµατικής
πολιτικής. 

Κλείνοντας, θέλω να υπενθυµίσω το φετινό µήνυµα του ΟΗΕ
για την Παγκόσµια Ηµέρα Νερού «Καλύτερο νερό, καλύτερη
απασχόληση». Με αυτό το µήνυµα ο ΟΗΕ δίνει το στίγµα του για
την ικανή ποιότητα και ποσότητα του νερού που µπορεί να αλ-
λάξει τη ζωή και τα µέσα διαβίωσης των ανθρώπων, που µπορεί
ακόµη και να µετατρέψει τις κοινωνίες και τις οικονοµίες. 

Περιµένω µε ενδιαφέρον, κύριε Υπουργέ, να ακούσω την
απάντησή σας και τις δικές σας σκέψεις.

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Υπουργέ, έχετε

τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλλον-

τος και Ενέργειας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Πραγµατικά, θίξατε πολύ σηµαντικά ζητήµατα. Θέλω να επι-

σηµάνω ότι είναι σε φάση ολοκλήρωσης –έχουµε τελειώσει και
τώρα µελετάµε τις τελευταίες πινελιές- η οικονοµική ανάλυση
κόστους των υπηρεσιών χρήσεως του νερού, που είναι και αυτό
αιρεσιµότητα, και θα το έχουµε έτοιµο σε λίγες µέρες. Γιατί,
πραγµατικά, αυτή η απόφαση είναι πυλώνας για να µπορέσουµε
να ξέρουµε αυτήν τη στιγµή πόσο κοστίζει το νερό σε κάθε πε-
ριφέρεια και να υπάρχουν συγκεκριµένες οδηγίες. 

Αναφέρατε ένα άλλο ζήτηµα, το οποίο αφορά τα κόστη. Ενδει-
κτικά, αναφέρω ότι αυτήν τη στιγµή η κατανάλωση ξεπερνά τα
700 κυβικά ανά στρέµµα. Όταν βλέπω εδώ από τη µελέτη της
διαχείρισης ότι για παράδειγµα στο βαµβάκι, που θεωρείται κι
από τις σχετικά υδροβόρες καλλιέργειες, τα απαιτούµενα κυβικά
ανά στρέµµα είναι µόνο 379, η σπατάλη είναι τροµακτική και την
καταλαβαίνουµε, αλλά ποτέ κανένας δεν ασχολήθηκε µε αυτό. 

Ένα κρίσιµο ζήτηµα που θίξατε είναι το ποιος αποφασίζει για
όλα αυτά. Εδώ, πραγµατικά, το δικό µας Υπουργείο είναι ένα
Υπουργείο το οποίο, κυριολεκτικά, λειτουργεί ως η «ασώµατος
κεφαλή». Είµαστε υπεύθυνοι για τα δάση, αλλά τα δασαρχεία
ανήκουν στην αποκεντρωµένη διοίκηση, σε άλλο Υπουργείο. Εί-
µαστε υπεύθυνοι για τις πολεοδοµίες, αλλά οι πολεοδοµίες ανή-
κουν στους δήµους. Είµαστε υπεύθυνοι για τα νερά, αλλά τα
νερά δεν ανήκουν σε εµάς, πάλι ανήκουν στην αποκεντρωµένη
διοίκηση. Θα µπορούσα να φέρω και δεκάδες άλλα παραδείγ-
µατα. 

Αυτό δεν γίνεται σε καµµία χώρα του κόσµου, να µην υπάρχει
καθετοποίηση. Ήταν πάγιο αίτηµα. Δυστυχώς, αυτό θέλει µεγά-
λες αλλαγές και αυτήν τη στιγµή ξέρω ότι υπάρχουν µεγαλύτε-
ρες προτεραιότητες, αλλά είναι από αυτά που πρέπει να γίνουν
επιτέλους, να δούµε ποιος κυβερνά αυτόν τον τόπο και πώς σχε-
διάζουµε, εφαρµόζουµε και υλοποιούµε. 

Θα αναφέρω κάτι εξαιρετικά σηµαντικό. Ο κόσµος µπερδεύει
δύο ζητήµατα. Το ένα ζήτηµα είναι ότι το νερό είναι κοινό αγαθό
και κοινό σηµαίνει ότι δεν ανήκει σε κανέναν. Το νερό είναι φυσι-
κός πόρος όπως ο αέρας, είναι κοινό αγαθό, σε αντίθεση µε τα
δίκτυα, τα οποία όπως αναφέρατε αυτήν τη στιγµή βρίσκονται
σε κακή κατάσταση, τα οποία είναι δηµόσιο αγαθό. 

Λέω δηµόσιο αγαθό και δεν µιλάω για ιδιωτικοποίηση -γιατί
έχουν ακουστεί και αυτά, να ιδιωτικοποιηθούν τα δίκτυα- για έναν
πάρα πολύ απλό λόγο: θα δεχόµουν µία συζήτηση τέτοια µόνο
αν θα µπορούσα να διαλέξω δίκτυο από πολλά δίκτυα και να µην
είναι µονοπωλιακό και µόνο εάν τα πάγια αυτά δεν τα έφτιαχνε
το κράτος µε τα λεφτά του πολίτη. Ξέρουµε όλοι ότι ο ιδιώτης
που θα έρθει, θα έρθει µόνο για να διαχειριστεί τις δικές µας
αξίες. Αυτό αγγίζει τα όρια του παραλογισµού. 

Όµως, πρέπει να είναι τα δίκτυα δηµόσια και για έναν ακόµα
λόγο. Πρέπει να είναι δηµόσια γι’ αυτό ακριβώς που είπατε.
Υπάρχουν δύο πράγµατα που λέει η µελέτη µας. Λέει για κοστο-
λόγηση-τιµολόγηση. Κοστολόγηση-τιµολόγηση σηµαίνει ότι το
κόστος, αν το πάρω µε ιδιωτικά κριτήρια, πρέπει να το µετακυ-
λήσω στην τιµή, στο τιµολόγιο. Όµως, αυτό πάρα πολύ απλά ση-
µαίνει ότι πιθανότατα η Θεσσαλία να µην έπρεπε να παράγει
αγαθά.

Γιατί θα ήταν τόσο ακριβό το κόστος του νερού, εάν θέλαµε
να µετακυλίσουµε όλες τις πάγιες αξίες και εγκαταστάσεις στον
αγρότη, που προφανώς θα έφτανε σε τέτοια τιµή το αγροτικό
προϊόν, που δεν θα υπήρχε περίπτωση να το αγοράσουµε, µε
καµµία δυνατότητα, στην Ελλάδα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού)

Άρα, λοιπόν, εδώ είναι πολιτική απόφαση το να µετακυλή-
σουµε και τι ποσοστό να µετακυλήσουµε από το κόστος στην
τιµή. Και για να πάρουµε αυτή την απόφαση, πρέπει να έχουµε
τα πραγµατικά κόστη, να τα ελαχιστοποιήσουµε –και αυτό κάνει
αυτή η µελέτη που έχουµε σχεδόν ετοιµάσει- και ταυτόχρονα να
αποφασίζουµε πια ως πολιτεία: Θέλουµε να στηρίξουµε την
αγροτική µας παραγωγή -αυτό είναι το παράλληλο πρόγραµµα-
ή µονεταριστικά θα τους φορτώσουµε όλο το κόστος; Φυσικά
όχι. 

Και αυτή η απόφαση πρέπει να παρθεί, γιατί πρέπει να στηρί-
ξουµε την αγροτική παραγωγή, πρέπει να στηρίξουµε τις άνυ-
δρες περιοχές και όχι να λέµε δεν πειράζει και ότι όσο κοστίζει
το νερό στη Σαντορίνη, τόσο πρέπει να πληρώνουν οι Σαντορινιοί
ή όποιος έρχεται στο νησί ή οπουδήποτε αλλού.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Περνάµε στην πέµπτη µε αριθµό 688/21-3-2016 επίκαιρη ερώ-

τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Λαρίσης των Ανεξαρτήτων
Ελλήνων κ. Βασιλείου Κόκκαλη προς τον Υπουργό Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε
τη διατήρηση των είκοσι επτά εργαζοµένων των Κοινωνικών
Δοµών της Χαλκίδας.

Τον λόγο έχει ο κ. Κόκκαλης για δύο λεπτά.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, όπως πολύ καλά γνωρίζετε, οι βασικές προ-

τεραιότητες αυτής της Κυβέρνησης ήταν η αντιµετώπιση της αν-
θρωπιστικής κρίσης, ήδη από τον Ιανουάριο του 2015, µε το
νοµοσχέδιο για την ανθρωπιστική κρίση και εν συνεχεία µε το πα-
ράλληλο πρόγραµµα.

Μεγάλο έργο στην αντιµετώπιση της ανθρωπιστικής κρίσης
παράγουν οι κοινωνικές δοµές του Υπουργείου Εργασίας. Η Εύ-
βοια και συγκεκριµένα η Χαλκίδα είναι από τις περιοχές οι οποίες
επλήγησαν περισσότερο από τη φτώχεια και από την ανεργία.
Στις Κοινωνικές Δοµές της Χαλκίδας υπηρετούν είκοσι επτά ερ-
γαζόµενοι. Το έργο το οποίο έχουν επιτελέσει είναι αξιοθαύµα-
στο, καθώς πέτυχαν να είναι 500% πάνω από τους στόχους. Πλην
όµως, ενώ λειτουργεί από το 2013, µε δύο αλλεπάλληλες παρα-
τάσεις είναι µέχρι και 30-06-2016. 

Ρωτάνε, λοιπόν, αυτοί οι εργαζόµενοι, αλλά και όλος ο λαός
και ο κόσµος της Χαλκίδας: Θα συνεχίσουν αυτές οι Κοινωνικές
Δοµές; Θα πληρωθούν τα δεδουλευµένα τους οι εργαζόµενοι,
που είναι από τον Νοέµβριο 2015;

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Τον λόγο έχει η κυρία

Υπουργός.
ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-

νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Κύριε Βου-
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λευτά, σας ευχαριστώ για την ερώτησή σας.
Κατ’ αρχάς κάνατε δύο ερωτήσεις. Θα απαντήσω πρώτα για

την πληρωµή των εργαζοµένων. Διότι, βεβαίως, µας ενδιαφέρει
να πληρωθούν οι είκοσι επτά εργαζόµενοι της Χαλκίδας και µετά
θα σας εξηγήσω και για τη δεύτερη ερώτησή σας, εκτός και εάν
θέλετε να πάρω τον χρόνο και για τις δύο ερωτήσεις που κάνατε.
Δεν ξέρω, κύριε Πρόεδρε.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Δεν υπάρχει πρόβληµα.
ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-

νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Θα απαν-
τήσω µία και έξω, όπως θέλετε.

Πρώτα θα πω για την εξόφληση των δεδουλευµένων. Όπως
ξέρετε, ήταν ένα έργο ΕΣΠΑ –το είπατε-, το οποίο εντάχθηκε στο
Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων, δηλαδή στα κρατικά χρή-
µατα, από τον Σεπτέµβριο µέχρι 31-12. Άρα πρώτα, πρώτα
έπρεπε να γίνει αυτή η µεταφορά, δηλαδή η ένταξη και η πλη-
ρωµή των εργαζοµένων γι’ αυτήν την περίοδο.

Για όλες τις δοµές φτώχειας –όπως έχω πει επανειληµµένα-
από 31 Σεπτεµβρίου µέχρι 31 Δεκεµβρίου εξασφαλίσαµε 3 εκα-
τοµµύρια για να πληρωθούν οι εργαζόµενοί τους. Αυτή, όµως,
είναι µια σύνθετη διαδικασία, δηλαδή όταν περνάει, αλλάζει ο
τρόπος πληρωµής. Και εποµένως ο τρόπος πληρωµής έπρεπε
να γίνει ως εξής: Πρώτον στις 17-12-2015 ολοκληρώσαµε την έν-
ταξη του έργου στο ΠΔΕ του 2015. Από εκεί και ύστερα συγχρό-
νως κάναµε και το εξής: Επειδή ξέραµε ότι µέχρι 30-06-2016 οι
δοµές αυτές θα συνεχίσουν να λειτουργούν και δεν θα έχουν εν-
ταχθεί ακόµη στο νέο ΕΣΠΑ, επεκτείναµε µε άλλα 6,5 εκατοµµύ-
ρια πάλι από το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων τη
λειτουργία τους.

Τι έχει γίνει µέχρι σήµερα; Στις 5-2-2016 εντάχθηκε το αίτηµα
χρηµατοδότησης στο Υπουργείο Οικονοµίας για τη νέα περίοδο.
Εδώ και δύο εβδοµάδες έχει ξεκινήσει η καταβολή της πρώτης
δόσης για το τρίµηνο Οκτωβρίου-Δεκεµβρίου 2015. Αυτή η
πρώτη δόση αφορά το 80% του συνολικού ποσού, δηλαδή των
2.293.000 ευρώ. Έχουν καταβληθεί τα χρήµατα σε είκοσι µία από
τις τριάντα έξι πράξεις, διότι οι ανάδοχοι είχαν φέρει τα δικαιο-
λογητικά, και αναµένεται η ολοκλήρωση των πληρωµών το προ-
σεχές χρονικό διάστηµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Υπουργού)

Ένα δευτερόλεπτο ανοχή, κύριε Πρόεδρε.
Μόνο µία πράξη από τις τριάντα επτά δεν έχει καταβάλει τα

απαραίτητα δικαιολογητικά. 
Στη δοµή στην οποία αναφέρεστε, µε επωνυµία Εργατοϋπαλ-

ληλικό Κέντρο Ευβοίας, καταβλήθηκε το ποσό των 61.585 ήδη
στις 15-3-2016 µέσω του λογαριασµού που τηρείται στην Τρά-
πεζα της Ελλάδος µε απευθείας µεταφορά του δικαιούµενου
ποσού σε πίστωση τραπεζικού λογαριασµού. Μετά την ένταξη
του Εθνικού Δελτίου στο ΠΔΕ, στο Πρόγραµµα Δηµοσίων Επεν-
δύσεων του 2016, η υπηρεσία θα προβεί πάλι στο 80% των εκτα-
µιεύσεων για το υπόλοιπο διάστηµα µέχρι 30-6-2016.

Εποµένως, τον επόµενο µήνα, δηλαδή τώρα, µέσα στον
Απρίλη θα πληρωθεί το 80% και του δεύτερου τριµήνου του
2016. Αυτή είναι, λοιπόν, η απάντησή µου ως προς την πληρωµή.

Τώρα να απαντήσω και για τη δεύτερη ερώτηση.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Το δευτερόλεπτο

έγινε ενάµισι λεπτό.
ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-

νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Τι να κάνω
τώρα; Απαντώ και για τις δύο ερωτήσεις µία και έξω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Δύο ερωτήσεις;
ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-

νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Δεν παρα-
κολουθήσατε.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Είχε δύο σκέλη η ερώτησή µου.
ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-

νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Δεν θα πα-
ρέµβει ο Βουλευτής άλλο, δεν θα κάνει δευτερολογία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Παρακαλώ, συνεχί-
στε. 

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-

νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Όπως ξέ-
ρετε, κύριε Βουλευτά, στην Εύβοια υπήρχαν µόνο πέντε δοµές
µε είκοσι επτά εργαζόµενους σε όλη την Εύβοια και αυτές στη
Χαλκίδα.

Εµείς ξανασχεδιάσαµε όλο το πρόγραµµα για όλον τον νοµό.
Εποµένως, από τους είκοσι επτά εργαζόµενους στη Χαλκίδα
εµείς σχεδιάσαµε για µεν τη Χαλκίδα τρεις δοµές µε δεκαπέντε
εργαζόµενους συνολικά. Όµως, στους διπλανούς Δήµους, όπως
Κύµης, Αλιβερίου, Ιστιαίας, Αιδηψού, Διρφύων-Μεσσαπίων, Ερέ-
τριας, Καρύστου, Μαντουδίου και Δήµου Σκύρου σχεδιάσαµε συ-
νολικά δεκατρείς δοµές, δηλαδή έξι Κέντρα Κοινότητας, που
είναι καινούργιος θεσµός, και επτά δοµές παροχής βασικών αγα-
θών, που συνολικά σηµαίνει ότι σχεδιάσαµε επιπλέον των τριών
δοµών άλλες δεκαέξι δοµές µε σαράντα έναν εργαζοµένους.
Εποµένως, στους είκοσι επτά παλαιούς της Χαλκίδας προστίθεν-
ται συνολικά σαράντα ένας εργαζόµενοι και δοµές καινούργιες
για όλον τον νοµό. 

Αυτή είναι η πολιτική µας, ότι δεν τα δίνουµε σε έναν δήµο και
όλους τους άλλους τους αφήνουµε. Σχεδιάσαµε, σε συνεννόηση
µε τον Περιφερειάρχη, όλες αυτές τις δοµές από την αρχή και
κοιτάξαµε να τις ισοκατανείµουµε σε όλους τους δήµους της Εύ-
βοιας. Αυτό είναι κοινωνική πολιτική, δεν είναι όποιος δήµος πρό-
λαβε αυτός τον Κύριο είδε. 

Με αυτήν την έννοια οι εργαζόµενοι όχι µόνο έχουν µία προ-
οπτική µεγαλύτερης δεξαµενής, για να υποβάλουν µε το νέο
ΕΣΠΑ τις αιτήσεις τους και τα προσόντα τους, αλλά συγχρόνως
θα κοιτάξουµε να πριµοδοτηθούν για την προηγούµενή τους ερ-
γασία, έτσι ώστε στο νέο ΕΣΠΑ, το οποίο, όπως ξέρετε, γίνεται
µε ΑΣΕΠ, όπως πάντα γίνεται το νέο ΕΣΠΑ µε ΑΣΕΠ, να έχουν
µεγαλύτερες δυνατότητες να παρέχουν τις υπηρεσίες τους σε
όλον τον Νοµό της Εύβοιας, αλλά συγχρόνως όλος ο Νοµός της
Εύβοιας να απολαύσει αυτές τις υπηρεσίες, που είναι απολύτως
απαραίτητες για µια χειµαζόµενη κοινωνία.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Σας ευχαριστούµε.
Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 3163/15-2-2016 ερώτηση του

Βουλευτή Ηρακλείου της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-
ΔΗΜΑΡ κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε
τη διασφάλιση της οµαλής λειτουργίας των Παιδικών, Βρεφικών
και Βρεφονηπιακών σταθµών, καθώς και των Κέντρων Δηµιουρ-
γικής Απασχόλησης Παιδιών (ΚΔΑΠ) και Παιδιών µε Αναπηρία
(ΚΔΑΠµεΑ). 

Κύριε Κεγκέρογλου, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, είµαστε επτά µήνες µετά την έναρξη της σχο-

λικής χρονιάς και τα προβλήµατα στους παιδικούς σταθµούς,
στους βρεφονηπιακούς σταθµούς, στα ΚΔΑΠ και στα ΚΔΑΠ µε
παιδιά ΑΜΕΑ έχουν συσσωρευτεί, κυρίως λόγω της µεγάλης κα-
θυστέρησης στην καταβολή των χρηµατοδοτήσεων από το συγ-
κεκριµένο πρόγραµµα που χρηµατοδοτούνται, το πρόγραµµα:
«Εναρµόνιση οικογενειακής και επαγγελµατικής ζωής». 

Επτά µήνες είναι απλήρωτοι χιλιάδες εργαζόµενοι. Δεν κατα-
βάλλονται ασφαλιστικές εισφορές από τους φορείς των δήµων
και από τα νοµικά τους πρόσωπα. Αυτό είναι το πρώτο πρόβληµα
και ακολουθούν υψηλά πρόστιµα στους δήµους και στα νοµικά
πρόσωπα.

Εµείς σας είχαµε επισηµάνει από την αρχή του καλοκαιριού
ότι ήταν λάθος ο όρος ο οποίος µπήκε, να έχουν εκτελέσει δη-
λαδή το 30% και µετά να πάρουν προκαταβολή ή πρώτη δόση.
Αυτό είναι που δηµιούργησε κυρίως τα προβλήµατα.

Σε πολλούς δήµους, όµως, θα πρέπει να δούµε ότι είναι αδύ-
νατη η τήρηση του κανονισµού και ιδίως της σχέσης που προ-
βλέπει ο κανονισµός λειτουργίας των παιδικών και
βρεφονηπιακών σταθµών ανάµεσα στους παιδαγωγούς και τα
παιδιά. Δεν τηρείται. Και δεν τηρείται για ποιο λόγο; Γιατί δεν
έχετε δώσει την απαραίτητη χρηµατοδότηση ή την έγκριση να
δουλέψουν υπερωρίες οι παιδαγωγοί, λόγω της γνωστής µετα-
τροπής του οκταώρου σε εξάωρο.

Θα πρέπει, επιπλέον, να σας πω ότι ειδικά στα ΚΔΑΠ και στα
ΚΔΑΠ παιδιών µε αναπηρία, που λειτουργούν µε µεγάλη επιτυχία
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από το 1996 -είναι τετρακόσια εβδοµήντα ένα τα Κέντρα Δηµι-
ουργικής Απασχόλησης και εξήντα επτά επιπλέον για τα παιδιά
µε αναπηρία- οι εργαζόµενοι νιώθουν µια ανασφάλεια και προ-
τείνουν λύσεις. Έχουν απευθυνθεί σε εσάς, µε επιστολή τους,
στις 24 του µήνα και ζητούν να λύσει επιτέλους το Υπουργείο ή
τα συναρµόδια Υπουργεία το θέµα της σταθερής και απρόσκο-
πτης χρηµατοδότησης, να υπάρξει νοµοθετική ρύθµιση ή απο-
φάσεις στην κατεύθυνση σταθεροποίησης της εργασιακής τους
σχέσης και ενίσχυση γενικότερα των δοµών.

Υπάρχουν πολλά προβλήµατα που συσσωρεύονται. Η συσσώ-
ρευση των προβληµάτων πραγµατικά µας βάζει σε νέο φαύλο
κύκλο. Θα σας πω ένα παράδειγµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Κεγκέρογλου,
έχετε και τη δευτερολογία σας.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κλείνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε.
Δώσατε µία παράταση στην ισχύ των αδειών των παιδικών και

των βρεφονηπιακών σταθµών µέχρι τις 31-12-2016. Αυτό είναι
δώρον άδωρον. Είτε θα πρέπει να την δώσετε όσο διαρκεί η σχο-
λική χρονιά είτε να µην την δώσετε καθόλου. Δεν ισχύει, διότι,
όταν θα έρθουν το καλοκαίρι για να υποβάλουν αιτήσεις, δεν θα
µπορούν.

Κυρία Υπουργέ, εάν δεν λύσετε το θέµα των προστίµων που
µπήκαν από τα ασφαλιστικά ταµεία, από το ΙΚΑ συγκεκριµένα,
στους δήµους και στα νοµικά πρόσωπα, δεν θα έχουν στην επό-
µενη καταβολή φορολογική ενηµερότητα για να εισπράξουν τα
χρήµατα. Είναι, δηλαδή, ένας φαύλος κύκλος και πρέπει να δοθεί
λύση και στο θέµα των προστίµων, σε συνεργασία βέβαια µε τον
αρµόδιο συνάδελφό σας στο Υπουργείο Εργασίας που έχει το
ΙΚΑ.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρία Φωτίου, έχετε

τον λόγο για τρία λεπτά.
ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-

νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Σας ευχα-
ριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Κεγκέρογλου, είστε µάλλον ο καθ’ ύλην αρµόδιος εδώ
µέσα Βουλευτής, για να ξέρετε καλά ότι άλλαξε το ΕΣΠΑ απ’
αυτό που εσείς διαχειριστήκατε την περασµένη περίοδο µε το
καινούργιο ΕΣΠΑ. Και ενώ στο παλιό η δράση, δηλαδή ο Θεµα-
τικός Στόχος 9, είχε όλα του τα χρήµατα σ’ ένα τοµεακό πρό-
γραµµα, αυτό άλλαξε και έγιναν είκοσι επτά προγράµµατα. Πιο
συγκεκριµένα, είναι δεκατρία στις περιφέρειες όσον αφορά τα
άτοµα για τα προγράµµατα των ΑΜΕΑ –αναφερθήκατε σ’ αυτά
ήδη- άλλα δεκατρία για τους βρεφονηπιακούς σταθµούς και ένα
επιπλέον από το ΕΠΑΝΑΔ.

Εκεί, λοιπόν, που είχαµε να κάνουµε µία πράξη εντάξεως,
όπως είχατε εσείς, τώρα έχουµε είκοσι επτά. Αυτό, λοιπόν, το
νέο καθεστώς, το οποίο όριζε το ευρωπαϊκό πρόγραµµα, το Σύµ-
φωνο Εταιρικής Σχέσης, το νέο ΕΣΠΑ δηλαδή, το ΣΕΣ, άλλαξε
εντελώς το τοπίο. Αυτό ήταν το πρώτο. 

Πρέπει να σας πω ότι, ενώ εγκαίρως βρήκαµε τα χρήµατα, τα
οποία είναι συνολικά 176,5 εκατοµµύρια –τα χρήµατα από τις
τρεις πηγές, όπως ξέρετε καλά, 49,2 εκατοµµύρια από το ΕΠΑ-
ΝΑΔ, 74,5 από τα ΠΕΠ, από τις προηγούµενες αυτές δεκατρείς
πράξεις που σας είπα και το υπόλοιπο των 53 εκατοµµυρίων από
τους εθνικούς πόρους- αυτή τη στιγµή έπρεπε να γίνει προσυµ-
βατικός έλεγχος από το Ελεγκτικό Συνέδριο για τρεις χιλιάδες
εβδοµήντα τέσσερις συνολικά συµβάσεις. Υπογράψαµε τρεις χι-
λιάδες εβδοµήντα τέσσερις συνολικά συµβάσεις, για τις οποίες
έπρεπε να γίνει προσυµβατικός έλεγχος. Αυτός ολοκληρώθηκε
τον Δεκέµβριο του 2015. Να µην αφήνουµε, δηλαδή, να εννοείται
ότι όλα αυτά δεν δούλευαν ρολόι. Δούλεψαν ρολόι και έπρεπε
να «τρέξουµε» τροµακτικά αυτό το νέο πρόγραµµα, το οποίο το
βρήκαµε µέσα στη µέση. 

Σας λέω, λοιπόν, ότι αυτή τη στιγµή ήταν όρος της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης να εκταµιεύεται το 30% και να έχει ολοκληρωθεί το
30% της εργασίας όλων αυτών -και το ξέρετε- έναντι του 10%
που είχατε στο προηγούµενο ΕΣΠΑ.

(Στο σηµείο κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας

της κυρίας Αναπληρώτριας Υπουργού)
Εποµένως, για να καταβληθεί τον Ιανουάριο του 2016 η πρώτη

δόση, θα έπρεπε όλο το προηγούµενο 30% του προγράµµατος
να είχε υλοποιηθεί. 

Υπήρξε µια µικρή καθυστέρηση, πράγµατι, λόγω των πολλών
πράξεων ένταξης. Όµως, αυτή τη στιγµή και µέσω της Τράπεζας
της Ελλάδος έχουν αρχίσει –στις αρχές Μαρτίου ξεκίνησαν– οι
πληρωµές. Έχει καταβληθεί η πρώτη δόση στους φορείς που
έχουν αποστείλει δικαιολογητικά για το ΕΠΑΝΑΔ και έχει ξεκινή-
σει η καταβολή της πρώτης δόσης των ΠΕΠ, του οποίου τα χρή-
µατα έχουν ήδη πάει στην Τράπεζα της Ελλάδος. Εποµένως,
έχουν προγραµµατιστεί και θα γίνουν οι αιτήσεις πληρωµής από
τον φορέα υλοποίησης προς τα ΠΕΠ και στο ΕΠΑΝΑΔ και διε-
νεργούνται όλες οι απαραίτητες ενέργειες για τη δεύτερη δόση. 

Για το υπόλοιπο, θα σας απαντήσω αµέσως µετά, εκτός και αν
θέλετε να  απαντήσω και για τα δύο µια και έξω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Πριν δώσω τον λόγο
στον κ. Κεγκέρογλου, θέλω να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συ-
νεδρίασή µας  παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτιρίου και τον
τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής και ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ», δεκα-
τρείς µαθήτριες και µαθητές και δύο συνοδοί εκπαιδευτικοί από
το 20 Δηµοτικό Σχολείο Αφάντου Ρόδου. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής )

Ο κ. Κεγκέρογλου έχει τον λόγο.
Θα παρακαλέσω µόνο να µείνουµε στα χρονικά πλαίσια που

ορίζει ο Κανονισµός. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρία Υπουργέ, επειδή ακριβώς το πλαίσιο ήταν περισσότερο

σύνθετο, θα έπρεπε να βρεθούν άλλες λύσεις για φέτος. Παρα-
δείγµατος χάριν, µπορούσε να πληρωθεί από το Πρόγραµµα Δη-
µοσίων Επενδύσεων; Θα µπορούσε να θεσπιστεί προκαταβολή
από το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων; Θα µπορούσε. 

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Έχει θεσπι-
στεί. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Άρα, λοιπόν, τι θέλω να σας πω;
Ότι αυτά που λέτε είναι πραγµατικά γραφειοκρατικά θέµατα, δεν
το αρνούµαι, αλλά είναι και δικαιολογίες µεταξύ µας.

Ο απλήρωτος εργαζόµενος και ο δήµος που έφαγε πρόστιµο,
λόγω του ότι δεν πήγαν τα χρήµατα έγκαιρα για να πληρώσει το
ΙΚΑ, δεν τα καταλαβαίνει αυτά. Άρα, λοιπόν, µπορούσε µέσα από
το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων να προγραµµατιστεί και
προκαταβολή και πληρωµή. Βεβαίως και µπορούσε. Γι’ αυτό σας
ρωτάµε: Γιατί δεν το πράξατε; Γιατί δεν το κάνατε –αυτή είναι η
ερώτηση- ούτως ώστε να δώσετε λύση, µε δεδοµένο ότι αυτά τα
θέµατα έχουν, όπως σας είπα, αλυσιδωτές επιπτώσεις;

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Όλα θα τα
απαντήσω...

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Και βεβαίως, το ίδιο ισχύει και
για άλλα προγράµµατα. Εντάξει, για το θέµα που µου είπατε
τώρα, ότι είναι πολλά –είναι αλήθεια- τα ΠΕΠ κ.λπ.. Όµως, προ-
ηγουµένως στο θέµα των δοµών αντιµετώπισης της φτώχειας,
που συζητούσατε, που είναι από χρήµατα εθνικά, γιατί έχουµε
τόση πολλή καθυστέρηση και εκεί; Το άκουσα. Γιατί έχουµε τόσο
µεγάλη καθυστέρηση;

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Και γι’ αυτό
θα απαντήσω; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Θα απαντήσετε,
κυρία Υπουργέ, σε µισό λεπτό.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Γιατί δεν έχετε υπογράψει
ακόµα; Αφού διαµαρτύρεστε θα πρέπει να σας πω ορισµένα
πράγµατα: Δεν τα τρέχετε στην ώρα τους. Είναι τώρα Μάρτιος
και δεν έχει υπογραφεί ακόµα η προγραµµατική σύµβαση για το
«Βοήθεια στο Σπίτι». 

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Τι είναι
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αυτά που λέτε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Βάλτε ένα ερωτηµα-

τικό. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Με το δίκιο τους οι εργαζόµενοι,

οι πεντέµισι χιλιάδες περίπου που είναι σε αυτές τις δοµές που
αναφέρθηκα, νιώθουν ανασφάλεια.

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Μα, δεν
µπορεί να λέει ό,τι θέλει. Αυτό είναι άλλο πράγµα που λέει.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κυρία Υπουργέ, έχετε έναν σχε-
διασµό που εννοείται ότι είναι για άλλα προγράµµατα. Όµως,
αναφέροµαι συνολικά στα κοινωνικά προγράµµατα, που µε τον
ίδιο τρόπο, δυστυχώς, της αδράνειας τα αντιµετωπίζετε. Αυτό
είναι το θέµα µας. Ενεργοποιηθείτε παραπάνω και ασχοληθείτε.
Οι εργαζόµενοι έχουν το θέµα και της καθυστέρησης πληρωµής
τους και της ανασφάλειας που νιώθουν µε αυτά τα οποία ανα-
κοινώνετε. Θα πρέπει να διασφαλίσετε ότι δεν θα χάσουν την ερ-
γασία τους. Δεν την έχασαν το προηγούµενο διάστηµα µε τις
αυστηρότερες διαδικασίες που υπήρχαν και δεν πρέπει να τη χά-
σουν ούτε τώρα. 

Είπατε ορισµένες σκέψεις πριν απαντώντας στον κύριο συνά-
δελφο…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ωραία, κύριε Κεγκέ-
ρογλου, ολοκληρώσατε. Βάλτε ένα ερωτηµατικό. 

Κυρία Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: …και ευελπιστώ ότι θα διευρύ-

νετε όλες τις διαδικασίες, ούτως ώστε να µη χαθεί καµία θέση
εργασίας και να µην µείνει κανείς εργαζόµενος χωρίς τη δουλειά
του.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρία Υπουργέ,
έχετε τον λόγο.

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Κύριε Κεγ-
κέρολγου, εγώ δεν αναφέρθηκα καθόλου στο γεγονός ότι η
ερώτηση αυτή, η οποία έγινε επίκαιρη, ενώ ήταν µια ερώτηση κα-
νονική, την οποία υποβάλατε στο Υπουργείο Εσωτερικών και σας
απαντήθηκε πλήρως, τη φέρατε σήµερα εδώ ως επίκαιρη, διότι
ξέρετε πολύ καλά ότι αυτή η ερώτηση έχει απαντηθεί από άλλο
Υπουργείο. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Δεν έχει απαντηθεί.
ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-

νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Την κάνατε
σήµερα ξανά ακριβώς για λόγους εντυπωσιασµού. Οι εργαζόµε-
νοι ξέρουν πολύ καλά ότι ποτέ δεν πληρώθηκαν στην ώρα τους.
Όταν πήγα εγώ σε αυτό το Υπουργείο είχα χιλιάδες εργαζόµε-
νους, που τους είχα παραλάβει προφανώς από τις δοµές φτώ-
χειας από σας, που δεν ήταν πληρωµένοι, όπως παραδείγµατος
χάριν οι εργαζόµενοι της «Παιδικής Στέγης». Πέρυσι τέτοια
εποχή δεν ήταν πληρωµένοι. Άρα, κάτι συµβαίνει, το οποίο ή το
ξέρετε και αναγνωρίζετε τις διαδικασίες αυτές και το λέτε, ή
απλά, κάνουµε σπέκουλα στην πλάτη των εργαζοµένων. Δεν πει-
ράζει. 

Όµως, εµείς σχεδιάσαµε ένα ΕΣΠΑ που δεν έδινε είκοσι επτά
εργαζόµενους στο Δήµο της Χαλκίδας και κανέναν άλλο σε όλη
την Εύβοια, όπως κάνατε εσείς. Μόλις προηγουµένως το ανέ-
πτυξα. Και αυτό έχει τεράστια σηµασία. Ξέρετε τι σηµαίνει αυτό;
Σηµαίνει ότι σε κάθε δήµο υπάρχουν δοµές πια κοινωνικής φτώ-
χειας του νέου ΕΣΠΑ, σχεδιασµένο από εµάς, ενώ πριν ήταν:
«Όποιος προλάβαινε τον Κύριο έβλεπε».

Αυτή ήταν η πολιτική µέχρι σήµερα, κύριε Κεγκέρογλου. Και
σε αυτή την πολιτική εµείς το ανατρέψαµε εντελώς γιατί θεω-
ρούµε ότι ωφελούµενοι υπάρχουν σε όλους τους δήµους και δεν
ήταν µόνο σε αυτούς που προλάβαιναν. 

Εποµένως, αφήστε το αν έχουµε σχεδιάσει, δεν έχουµε σχε-
διάσει, πόσο καλά τα κάνουµε και πόσο γρήγορα. Και πιο γρή-
γοροι είµαστε από εσάς και διευρυµένοι και µε ισονοµία, ώστε
όλοι να ωφεληθούν από τα χρήµατα και όχι όποιος πρόλαβε. 

Αν βλέπατε την ανισοµέρεια µε την οποία ήταν σχεδιασµένο
το προηγούµενο ΕΣΠΑ, δηλαδή ένας δήµος είχε όλες τις δοµές

και ένας διπλανός και ο παραδιπλανός του τίποτα, απολύτως τί-
ποτα, θα καταλαβαίνατε ποια είναι η διαφορά στο σχεδιασµό της
κοινωνικής πολιτικής και κοινωνικής προστασίας.

Εγώ λέω ότι οι εργαζόµενοι είναι διασφαλισµένοι και το ξέ-
ρουν. Πρώτη φορά γίνονται όλες αυτές οι διασφαλίσεις. Τώρα,
εκ των υστέρων, τα κροκοδείλια δάκρυα δεν χρειάζονται, κατά
την άποψή µου. Πραγµατικά δεν χρειάζονται αυτή τη στιγµή,
όταν ξέρουν, πρώτον,…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας της κυρίας Αναπληρώτριας Υπουργού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ωραία, βάλτε µια τε-
λεία.

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Τελειώνω.

Πρώτον, λοιπόν, πληρώνονται αυτή τη στιγµή. Ξέρουν αναλυ-
τικά όλοι οι εργαζόµενοι σε όλες τις δοµές τι ακριβώς γίνεται.
Όσο δε για τους εργαζόµενους στις δοµές κατά της φτώχειας,
ξέρετε ότι είναι τρεις χιλιάδες, δεν χρειάζεται να τους κάνετε
πέντε, έτσι για να το ακούµε και να το λέµε. Για τους εργαζόµε-
νους στο «Βοήθεια στο Σπίτι»: όλοι οι άλλοι είναι εννιακόσιοι, αυ-
τούς παραλάβαµε και αυτούς µε το νέο ΕΣΠΑ θα τους κάνουµε
χίλιους τετρακόσιους, αν σας λέει κάτι αυτό για διασφάλιση των
θέσεων, για περισσότερη δουλειά για όλους, για µεγαλύτερα
νούµερα όσον αφορά στους ωφελούµενους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ευχαριστούµε.
Ανακοινώνω στο Σώµα ότι λόγω κωλύµατος του Αναπληρωτή

Υπουργού Υγείας κ. Παύλου Πολάκη…
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ τον

λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Τι θέλετε τώρα, κύριε

Κεγκέρογλου;
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Τον λόγο επί προσωπικού.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Μα, δεν προβλέπεται

αυτό τώρα.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Πώς δεν προβλέπεται;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Δεν προβλέπεται!

Δεν προβλέπεται αυτό τώρα!
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Περιµένω να µου δώσετε τον

λόγο, για να τεκµηριώσω το προσωπικό ζήτηµα.
ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-

νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Είναι προ-
σωπικό το θέµα της ερώτησης, κύριε Πρόεδρε; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Με αυτή την έννοια
να σας πω, κύριε Κεγκέρογλου, ο κάθε ερωτών θα µπορούσε να
τεκµηριώσει προσωπικό πρόβληµα. Σεβαστείτε τώρα…

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ο Κανονισµός προβλέπει να µου
δώσετε ένα λεπτό, για να τεκµηριώσω το προσωπικό.

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Κι εγώ θα
πρέπει να απαντήσω µετά, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Λέω, κύριε Κεγκέρο-
γλου, ότι µε αυτή την έννοια ο κάθε ερωτών θα µπορούσε να τεκ-
µηριώσει προσωπικό πρόβληµα, γιατί είναι αυτός που ερωτά.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Αν υπήρχε προσωπικό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ορίστε, έχετε τον

λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Το προσωπικό έγκειται στο γε-

γονός ότι η κυρία Υπουργός λέγοντας µη αλήθειες -για να της
το πω ευγενικά- µε κατηγόρησε ότι για λόγους εντυπωσιασµού
έκανα την ερώτηση, ενώ είναι πληρωµένοι όλοι οι εργαζόµενοι
και δεν υπάρχει κανένα θέµα. 

Προσέξτε, είπε ότι το Υπουργείο Εσωτερικών έχει απαντήσει
πλήρως στην ερώτηση. Σας παραπέµπω, λοιπόν, στην απάντηση
του Υπουργείου Εσωτερικών, που µου λέει ότι άλλο Υπουργείο
είναι αρµόδιο. Αυτή είναι η απάντηση του Υπουργείου Εσωτερι-
κών.

Εποµένως θα πάρετε πίσω το ότι την κάνω για λόγους…
ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-

νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Έχω την
απάντηση του Υπουργείου Εσωτερικών και θα την καταθέσω
τώρα. Δεν λέει τέτοιο πράγµα.
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ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Άλλη είναι αυτή η ερώτηση.
ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-

νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Έχω την
απάντηση. Θα την καταθέσω τώρα.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Εσείς, λοιπόν, κυρία Υπουργέ,
ενώ είχατε υποχρέωση να έρθετε την προηγούµενη εβδοµάδα,
δεν ήρθατε πάλι.

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Έχω απαν-
τήσει γιατί.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Κεγκέρο-
γλου,…

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Άρα η ερώτηση είναι πολύ παλιά.
ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-

νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Έχω την
απάντηση του Υπουργείου Εσωτερικών και θα την καταθέσω.
Δεν λέει κάτι τέτοιο.

(Στο σηµείο αυτό η Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Θεανώ Φω-
τίου καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Κεγκέρογλου,
ακούστε µε. 

Είπε «έχει απαντηθεί», δεν είπε «πλήρως». Αυτό είπε. Σας κα-
λύπτει αυτό.

Η δεύτερη µε αριθµό 686/21-3-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου του ΣΤ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή Δω-
δεκανήσου της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ.
Δηµητρίου Κρεµαστινού προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε
τα προβλήµατα του Τµήµατος Επειγόντων Περιστατικών του Νο-
σοκοµείου Ρόδου, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του Αναπλη-
ρωτή Υπουργού Υγείας κ. Παύλου Πολάκη.

Επίσης, η τρίτη µε αριθµό 660/15-3-2016 επίκαιρη ερώτηση
δεύτερου  κύκλου του Βουλευτή Καβάλας της Νέας Δηµοκρα-
τίας κ. Νικολάου Παναγιωτόπουλου προς τον Υπουργό Οικονο-
µίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού, σχετικά µε την επαναφορά και
αποκατάσταση της επιδότησης µισθολογικού κόστους βάσει ευ-
ρωπαϊκών κανονισµών, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του
Υπουργού κ. Σταθάκη.

Η έκτη µε αριθµό 661/15-3-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή Έβρου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αναστα-
σίου Δηµοσχάκη προς τον Υπουργό Οικονοµίας, Ανάπτυξης και
Τουρισµού, σχετικά µε την επαναφορά και αποκατάσταση µέτρου
επιδότησης µισθολογικού κόστους βάσει ευρωπαϊκών κανονι-
σµών, δεν συζητείταιλόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού. 

Επίσης, η τέταρτη µε αριθµό 639/10-3-2016 επίκαιρη ερώτηση
δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Σερρών της Δηµοκρατικής Συµ-
παράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ. Μιχαήλ Τζελέπη προς τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την
«Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης», δεν συζητείται λόγω κωλύµα-
τος του Αναπληρωτή Υπουργού Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων κ. Μάρκου Μπόλαρη. 

Επίσης, για τον ίδιο λόγο, δεν συζητείται και η τρίτη µε αριθµό
689/21-3-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή
Σερρών της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ. Μι-
χαήλ Τζελέπη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων, σχετικά µε τις ανακτήσεις αγροτικών ενισχύσεων. 

ΜΙΧΑΗΛ ΤΖΕΛΕΠΗΣ: Τον λόγο θα ήθελα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Τι θέλετε, κύριε Τζε-

λέπη;
ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-

νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Κύριε Πρό-
εδρε, θα ήθελα να συµπληρώσω στην ερώτηση η οποία
συζητήθηκε µόλις πριν, ότι έκανα κατάθεση εγγράφου στα Πρα-
κτικά, στο οποίο αποδεικνύεται ότι η συγκεκριµένη ερώτηση που
υπέβαλαν οι τρεις Βουλευτές και µετά έγινε επίκαιρη, επειδή -
λέει- δεν την απάντησα εγώ, έχει απαντηθεί από το Υπουργείο
Εσωτερικών και δεν έχει απαντήσει ότι είναι αναρµόδιο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ωραία, ωραία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Στο τέλος η απάντηση λέει ότι

είναι άλλο Υπουργείο αρµόδιο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Σας παρακαλώ, είναι

διαδικασία αυτή; Είστε και παλιοί Βουλευτές. Σας παρακαλώ!
Κύριε Τζελέπη, έχετε τον λόγο µόνο για µερικά δευτερόλεπτα.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΖΕΛΕΠΗΣ: Τριάντα δευτερόλεπτα, µισό λεπτό θα

χρειαστώ.
Δυστυχώς, η µη παρουσία της πολιτικής ηγεσίας του Υπουρ-

γείου Αγροτικής Ανάπτυξης για να απαντήσει στη διαδικασία των
επίκαιρων ερωτήσεων δεν είναι κάτι το µεµονωµένο, αλλά είναι
το σύνηθες πλέον από την πλευρά του Υπουργείου Αγροτικής
Ανάπτυξης και µάλιστα σε θέµατα φλέγοντα και επίκαιρα, όπως
προκρίνει και η Διάσκεψη των Προέδρων για να συζητηθούν,
όπως το µέλλον της «Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης» αλλά και
οι ανακτήσεις των αγροτικών ενισχύσεων.

Εδώ θα ήθελα να πω -και ζητάω πραγµατικά και την προστασία
των Βουλευτών και της Βουλής και της διαδικασίας του κοινο-
βουλευτικού ελέγχου- ότι το Προεδρείο πρέπει να πάρει θέση.
Δεν είναι δυνατόν σε µείζονα ζητήµατα να υπάρχει µία περιφρό-
νηση απέναντι στους Έλληνες αγρότες, που ζητούν να ενηµερω-
θούν µέσω αυτής της διαδικασίας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Τζελέπη, σας
άκουσα. Το Προεδρείο έχει πάρει επανειληµµένα θέση, ότι πρέ-
πει να έρχονται οι Υπουργοί και οι αρµόδιοι Αναπληρωτές Υπουρ-
γοί να απαντούν.

Με αυτήν την έννοια ο κάθε Βουλευτής του οποίου η ερώτηση
δεν απαντάται θα έπαιρνε τον λόγο µε τον ίδιο χρόνο που θα είχε
όταν θα απαντιόταν η ερώτησή του.

ΜΙΧΑΗΛ ΤΖΕΛΕΠΗΣ: Θέλω ένα δευτερόλεπτο, για να σας
δείξω το απαράδεκτο.

Ενηµερώθηκα τουλάχιστον την Πέµπτη για τη µία ερώτηση,
ότι δεν θα συζητηθεί. 

Η άλλη ερώτηση, για τις ανακτήσεις, µου είπαν ότι θα συζη-
τιόταν. Και τρεις ώρες πριν από τη συζήτηση, ενώ ήρθα από τη
βόρειο Ελλάδα -και δεν είχα άλλη κοινοβουλευτική εργασία- τι-
µώντας  το Κοινοβούλιο και αυτούς που µε έστειλαν εδώ, διαπί-
στωσα ότι οι Υπουργοί απουσιάζουν. Ενηµερώθηκα τρεις ώρες
πριν! Τουλάχιστον, πρέπει να έχουν το φιλότιµο να ενηµερώνουν
τους Βουλευτές εκ των προτέρων. Μιλάνε για φόρτο εργασίας
που προέκυψε στο παρά πέντε!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Θα συζητηθεί τώρα
η πρώτη µε αριθµό 685/21-3-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή Α’ Πειραιώς της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κων-
σταντίνου Κατσαφάδου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε
την ανάγκη υγειονοµικού ελέγχου των µεταναστών και των προ-
σφύγων που εισέρχονται στη χώρα µας.

Κύριε Κατσαφάδο, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κύριε Υπουργέ, το προσφυγικό και µεταναστευτικό είναι ένα

πρόβληµα το οποίο θα απασχολήσει για αρκετό καιρό, απ’ ό,τι
φαίνεται, την πατρίδα µας. Είναι ένα πρόβληµα το οποίο, εκτός
από κοινωνικές, οικονοµικές και εθνικές προεκτάσεις, έχει και
υγειονοµικές προεκτάσεις.

Όπως ξέρετε, στον Πειραιά υπάρχουν δύο hot spots. Το ένα
είναι το πρόχειρα κατασκευασµένο hot spot από τις δοµές τις
οποίες είχε το ίδιο το λιµάνι του Πειραιά και υπάρχει και το hot
spot στο Σχιστό.

Αφουγκραζόµενος την αγωνία και την ανασφάλεια των συµπο-
λιτών µου στον Πειραιά -αλλά αντιλαµβάνοµαι ότι η ίδια αγωνία
υπάρχει σε όλους τους Έλληνες πολίτες-, ήθελα να σας ρωτήσω
αν όλοι αυτοί οι παράνοµοι µετανάστες και οι πρόσφυγες, οι
οποίοι εισέρχονται στη χώρα µας, υπόκεινται σε κάποιον υγει-
ονοµικό έλεγχο σε ό,τι έχει να κάνει µε µεταδιδόµενες ασθένειες,
µε επιδηµίες, δηλαδή, και όλα αυτά, γιατί, απ’ ό,τι µας έχει πει
το ΚΕΕΛΠΝΟ -θα ήθελα να σας αναφέρω αυτό το οποίο έχει πει
το ΚΕΕΛΠΝΟ-, οι κάτοικοι αυτών των χωρών, οι µετανάστες και
οι πρόσφυγες οι οποίοι έρχονται από τη Συρία, το Ιράκ, το Μπαγ-
κλαντές, το Αφγανιστάν, έχουν ένα επιδηµιολογικό προφίλ λοι-
µώξεων, το οποίο είναι τελείως διαφορετικό απ’ αυτό που έχουν
οι Ευρωπαίοι και οι Έλληνες.

Επίσης θα ήθελα να σας ενηµερώσω ότι το Ευρωπαϊκό Κέντρο
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Πρόληψης και Ελέγχου Νοσηµάτων, το ECDC, έχει µιλήσει εγ-
καίρως για φόβο εξάπλωσης νοσηµάτων –όπως, παραδείγµατος
χάριν, η ψώρα– και νοσηµάτων τα οποία µεταδίδονται µε σταγο-
νίδια ή αερογενώς, λόγω των κακών συνθηκών διαβίωσης και του
υπερσυνωστισµού ο οποίος υπάρχει στα hot spots.

Όµως και η Ελληνική Εταιρεία Λοιµώξεων σε πρόσφατη συ-
νέντευξη Τύπου επεσήµανε ότι υπάρχει κίνδυνος αναζωπύρωσης
της φυµατίωσης, λόγω των πολύ κακών συνθηκών διαβίωσης και
υγιεινής όλων αυτών των ατόµων και της εύκολης µετάδοσης
αυτού του ιού.

Με αφορµή, λοιπόν, όλα αυτά τα οποία σας είπα πριν αλλά και
λαµβάνοντας υπ’ όψιν τις καιρικές συνθήκες, που θα είναι τε-
λείως διαφορετικές καθώς έρχεται το καλοκαίρι, θα ήθελα µία
απάντηση για το αν όλοι αυτοί οι µετανάστες και οι πρόσφυγες,
οι οποίοι εισέρχονται στη χώρα µας, υπόκεινται σε κάποιον υγει-
ονοµικό έλεγχο ή αν υπάρχει ένα υγειονοµικό προφίλ όλων
αυτών, ούτως ώστε και οι πολίτες να αισθάνονται µεγαλύτερη
ασφάλεια.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Υπουργέ, έχετε

τον λόγο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Αγαπητέ συνά-

δελφε, αυτό το ερώτηµα το οποίο τίθεται και από εσάς αλλά και
από αρκετά µέσα ενηµέρωσης αυτήν την περίοδο στη χώρα µας,
σε µεγάλο βαθµό έχει απαντηθεί από τη διεθνή επιστηµονική κοι-
νότητα. Έχει τεκµηριωθεί και από τον Παγκόσµιο Οργανισµό
Υγείας και από το ECDC, στο οποίο αναφερθήκατε, ότι το επιδη-
µιολογικό προφίλ αυτής της περιόδου των µεταναστευτικών και
των προσφυγικών ροών είναι το προφίλ του υγιούς µετανάστη.

Δεν τεκµηριώνεται µε κανέναν τρόπο η εικόνα µιας υγειονοµι-
κής βόµβας, η οποία απειλεί τη δηµόσια υγεία στη χώρα µας ή
σε οποιαδήποτε άλλη χώρα που υποδέχεται πρόσφυγες. 

Αυτοί οι άνθρωποι είναι κατά βάση υγιής πληθυσµός. Βεβαίως
είναι ταλαιπωρηµένοι από το ταξίδι και από τις κακές συνθήκες
διαβίωσης. Σήµερα η πλειονότητά τους, το 40% πλέον, είναι παι-
διά και το 22% είναι γυναίκες. 

Τα νοσήµατα, τα οποία εµφανίζουν στη διάρκεια της παραµο-
νής τους στη χώρα, είναι νοσήµατα της κοινότητας. Επικρατούν
λοιµώξεις του αναπνευστικού, υπάρχουν λοιµώξεις γαστρεντε-
ρικού, δερµατολογικές παθήσεις και κακώσεις. Αυτές είναι οι κύ-
ριες κατηγορίες των νοσηµάτων. 

Φυσικά, υπάρχουν και πληθυσµοί µε ειδικά προβλήµατα, όπως
είναι οι έγκυες και οι επίτοκες γυναίκες και κυρίως τα πολύ µικρά
παιδιά, ακόµα και βρέφη και νεογνά, τα οποία ζουν αυτήν την πε-
ρίοδο στη χώρα µας. 

Θεωρώ ότι το µεγάλο πρόβληµα είναι οι κακές συνθήκες δια-
βίωσης, στέγης, διατροφής και βεβαίως ατοµικής υγιεινής, που
σε ορισµένες περιοχές όπου φιλοξενούνται αυτοί οι πρόσφυγες
είναι προβληµατικές, όπως είναι κυρίως στην Ειδοµένη. Σε άλλες
δοµές ανοικτής φιλοξενίας και σε άλλους καταυλισµούς είναι
πολύ πιο αξιοπρεπείς αυτές οι συνθήκες και θεωρώ ότι η προ-
σπάθεια που πρέπει να γίνει και η επένδυση -εάν θέλετε- στη δη-
µόσια υγεία είναι ακριβώς να βελτιώσουµε αυτές τις συνθήκες.
Αυτός είναι ο πιο σηµαντικός αποτρεπτικός µηχανισµός.

Στη διάρκεια της παραµονής τους στη χώρα µας, υπάρχουν
περιστατικά λοιµώξεων, στις οποίες αναφέρθηκα προηγουµέ-
νως, και σποραδικά κρούσµατα µεταδοτικών νοσηµάτων. Γι’
αυτά υπάρχει ένας µηχανισµός κυρίως από το ΚΕΕΛΠΝΟ, το
οποίο έχει την ευθύνη της άµεσης παρέµβασης, της επιδηµιολο-
γικής επιτήρησης και της ενηµέρωσης του Εθνικού Κέντρου Επι-
χειρήσεων Υγείας, του ΕΚΕΠΥ, το οποίο έχει και τον γενικό
συντονισµό των υγειονοµικών δράσεων σε όλη τη χώρα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Υπάρχει ένας µηχανισµός που έχει στηθεί, µε τη συνδροµή
του ανθρώπινου δυναµικού των δηµόσιων δοµών υγείας και των
κέντρων υγείας και των νοσοκοµείων, ιδιαίτερα στα σηµεία πρώ-
της εισόδου, αλλά και στις περιοχές που υπάρχουν καταυλισµοί
οι οποίοι στεγάζουν χιλιάδες ανθρώπους, καθώς κάποιοι από αυ-
τούς αναγκάζονται να διακοµίζονται για µικρότερα ή σοβαρό-
τερα προβλήµατα υγείας στις γειτονικές δηµόσιες δοµές. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Υπουργέ, έχετε
και τη δευτερολογία σας.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Τελειώνω, κύριε
Πρόεδρε. 

Επίσης, υπάρχει η συνδροµή του υγειονοµικού προσωπικού
των Ενόπλων Δυνάµεων, που παίζει καταλυτικό ρόλο στο να
υπάρχει σταθερή υγειονοµική φροντίδα στους καταυλισµούς, ιδι-
αίτερα στη βόρεια Ελλάδα. Υπάρχει η συνδροµή των µη κυβερ-
νητικών οργανώσεων, των πιστοποιηµένων ανθρωπιστικών
οργανώσεων, που δρουν στο πεδίο εδώ και πάρα πολύ µεγάλο
διάστηµα, και φυσικά των αλληλέγγυων πολιτών, των ιατρικών
και φαρµακευτικών συλλόγων που δραστηριοποιούνται, της κοι-
νωνίας εν γένει, η οποία αυτήν την περίοδο έχει εµφανίσει εξαι-
ρετικά αντανακλαστικά ευαισθησίας και κοινωνικής αλληλεγ-
γύης. 

Θεωρώ, λοιπόν, ότι το πρόβληµα της υγειονοµικής φροντίδας
των µεταναστών είναι διαχειρίσιµο και πραγµατικά θέλουµε να
πούµε στους πολίτες της χώρας µας ότι δεν υπάρχουν µείζονες
παράγοντες κινδύνου για τη δηµόσια υγεία. 

Υπάρχουν προβλήµατα, για τα οποία πρέπει να είµαστε σε
εγρήγορση. Οι συνθήκες συγχρωτισµού χιλιάδων ανθρώπων
πάντα δηµιουργούν ευνοϊκό έδαφος για λοιµώδη νοσήµατα.
Θεωρώ, όµως, ότι µε την εµπειρία που έχουµε και µε τη διαρκή
επιτήρηση των λοιµώξεων, που διενεργείται µέσω του ΚΕΕΛ-
ΠΝΟ, δεν υπάρχει τέτοιος κίνδυνος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Έχετε επιπλέον ερώ-
τηµα, κύριε Κατσαφάδο;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ: Θέλω να δευτερολογήσω.
Κύριε Υπουργέ, σε καµµία περίπτωση αφορµή για την ερώ-

τησή µου δεν ήταν να σπείρω κλίµα πανικού στους συµπολίτες
µας. Απλώς θέλω να προλάβουµε τυχόν καταστάσεις οι οποίες
µπορεί να εξελιχθούν αρνητικά. 

Θα ήθελα να σας ενηµερώσω ως προς το εξής: Βλέπω ότι του-
λάχιστον όσον αφορά τον Πειραιά, το κράτος λάµπει διά της
απουσίας του. Σήµερα βρίσκονται πέντε χιλιάδες τριακόσιοι αν-
θρώπους στον Πειραιά. Η παρουσία του ΚΕΕΛΠΝΟ εξαντλείται
σε ένα βαν, µε έναν παιδίατρο από τις 9.00’ µέχρι τις 12.00’ το
πρωί. Επίσης, υπάρχει ένα τροχόσπιτο της ΑΕΜΥ, µε έναν γιατρό
από τις 8.00’ µέχρι τις 12.00’. Αυτή είναι η κρατική παρουσία.

Από εκεί και πέρα, υπάρχει ένας γιατρός του Ερυθρού Σταυ-
ρού από τις 9.00’ µέχρι τις 11.00’, ένα τροχόσπιτο από το «Χα-
µόγελο του Παιδιού», µε έναν γιατρό από τις 9.00’ µέχρι τις
10.00’ και ένα τροχόσπιτο του Ιατρικού Συλλόγου Πειραιά µε
έναν γιατρό από τις 8.00’ µέχρι τις 20.00’ και έναν γιατρό από τις
20.00’ µέχρι τις 0.00’ το βράδυ από τους «Γιατρούς του Κόσµου».

Να σας ενηµερώσω, επίσης, ότι υπάρχουν µόνον δέκα τουα-
λέτες στην πέτρινη αποθήκη και άλλες δέκα στην πύλη Ε2. Υπάρ-
χουν, λοιπόν, συνολικά είκοσι τουαλέτες και πριν από µία
εβδοµάδα πήγαν άλλες τριάντα χηµικές τουαλέτες. 

Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι οι συνθήκες, οι οποίες επικρατούν
στον Πειραιά, είναι πολύ ιδιαίτερες. 

Θα σας ενηµερώσω επίσης ότι υπάρχουν καταγγελίες ότι το
40% των Αφγανών στο Σχιστό -γιατί δυόµισι χιλιάδες που βρί-
σκονται στο Σχιστό είναι στη συντριπτική τους πλειοψηφία Αφ-
γανοί πολίτες- έχει ψώρα. 

Όλα αυτά, µε ένα ανοιχτό hot spot, να µπορούν να γυρίζουν
οι άνθρωποι τριγύρω και να υπάρχει ο σοβαρός κίνδυνος ξαφ-
νικά να προκύψει µία επιδηµία, δηµιουργούν προβληµατισµό
στον κόσµο. 

Η παρουσία, λοιπόν, του κράτους δεν είναι η αναµενόµενη ή
αυτή που θα έπρεπε, αλλά και των υπόλοιπων δοµών. Ήµασταν
µάρτυρες, είδαµε στην Ειδοµένη ότι πρόσφατα γέννησε µία γυ-
ναίκα µέσα σε µία σκηνή. Εγώ δεν έρχοµαι για να κατηγορήσω
την Κυβέρνηση, κύριε Υπουργέ. Έρχοµαι εδώ για να προλά-
βουµε καταστάσεις, όπως σας είπα, και να δούµε πόσο πιο γρή-
γορα µπορούµε να δηµιουργήσουµε ένα κλίµα και συνθήκες
τέτοιες, ούτως ώστε να είναι ασφαλείς και οι πρόσφυγες και οι
µετανάστες, αλλά και ο ελληνικός πληθυσµός ο οποίος ζει σε
εκείνες τις περιοχές. 

Ειλικρινά, λοιπόν, σας λέω ότι η κατάσταση στον Πειραιά είναι
άθλια γιατί, όπως καταλαβαίνετε, γίνεται µάχη για το ποιος θα
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µπει στις τουαλέτες. Το εάν θα κάνουν µπάνιο δεν το συζητάµε.
Βουτάνε στη θάλασσα. Τα είδατε αυτά τα πράγµατα.

Επειδή, λοιπόν, έρχεται το καλοκαίρι και ανεβαίνει και η θερ-
µοκρασία είναι µεγαλύτερος ο κίνδυνος κάποιων επιδηµιών. Σας
εφιστώ, λοιπόν, την προσοχή και σας λέω ότι η παρουσία του
κράτους σε ό,τι έχει να κάνει µε το λιµάνι του Πειραιά εξαντλείται
σε έναν παιδίατρο από το ΚΕΕΛΠΝΟ και σε έναν γιατρό από την
ΑΕΜΥ ο οποίος βρίσκεται εκεί από τις 8.00’ µέχρι τις 12.00’. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Υπουργέ, έχετε

τον λόγο για τρία λεπτά.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Αγαπητέ συνά-

δελφε, για να έχουµε συνείδηση τού τι ακριβώς συµβαίνει στη
χώρα µας, σηµειώνω ότι έχουµε το µεγαλύτερο προσφυγικό και
µεταναστευτικό κύµα µετά τον Β’ Παγκόσµιο πόλεµο. Πέρυσι πέ-
ρασαν από τη χώρα µας οκτακόσιες πενήντα χιλιάδες άνθρωποι
και φέτος έχουν έρθει άλλες εκατόν πενήντα χιλιάδες από την 1-
1-2016.

Πρόκειται για µια τεράστια πρόκληση, που προφανώς δεν
µπορεί να τη διαχειριστεί µόνη της µια ευρωπαϊκή χώρα, όσο
καλά οργανωµένη και αν είναι. Πάντα σε τέτοιες περιόδους µει-
ζόνων ανθρωπιστικών κρίσεων τα κράτη, ακόµα και τα πιο οργα-
νωµένα, εµφανίζονται ανεπαρκή και ελλειµµατικά. Γι’ αυτό και
χρειάζεται η συνδροµή όλων αυτών των µη κυβερνητικών οργα-
νώσεων, των αλληλέγγυων ανθρώπων, η οποία είναι εξαιρετική. 

Έχουµε µια τεράστια προίκα ανθρωπιάς και αλληλεγγύης
αυτήν την περίοδο στη χώρα µας. Είναι τιµητική η συµπεριφορά
των απλών ανθρώπων, που έχουν ανοίξει τα σπίτια τους, έχουν
περιθάλψει, έχουν φροντίσει και βεβαίως έχουν καλύψει, αν θέ-
λετε, ανεπάρκειες που αναγκαστικά εµφανίζει και το κεντρικό
κράτος.

Εµείς, λοιπόν, κατ’ αρχάς έχουµε ενισχύσει τις δηµόσιες δοµές
στα νησιά πρώτης υποδοχής. Πήραµε ένα ευρωπαϊκό πρό-
γραµµα 3,3 εκατοµµυρίων ευρώ. Προσλάβαµε εκατόν σαράντα
έναν γιατρούς, διασώστες και νοσηλευτές. Έχουµε ενισχύσει τις
δηµόσιες δοµές σε εννέα νησιά.

Αυτό οργανώνουµε τώρα, για να υπάρχει σταθερή υγειονοµική
παρουσία, κρατική, σε όλες τις δοµές φιλοξενίας που αναπτύσ-
σονται σε όλη την Ελλάδα. Αυτό έγινε µέσα σε πολύ σύντοµο
χρονικό διάστηµα. Είναι κρίσιµη και καταλυτική η συµβολή των
Ενόπλων Δυνάµεων, όπως, όµως, είναι κρίσιµη και καταλυτική κι
η συνδροµή των δηµόσιων δοµών.

Το ΕΚΑΒ, αγαπητέ συνάδελφε, είναι κρατική υπηρεσία και
είναι παρόν σε όλες τις δηµόσιες δοµές. Διακοµίζει όλα τα περι-
στατικά, έχει εικοσιτετράωρη παρουσία και στον Πειραιά και στο
Ελληνικό και στην Ειδοµένη και σε όλα τα κέντρα που έχουν πολύ
πληθυσµό, ιδιαίτερα στη βόρεια Ελλάδα. 

Είναι βεβαίως η ΑΕΜΥ, που είπατε σωστά ότι έχει παρουσία
στον Πειραιά. Είναι µια Ανώνυµη Εταιρεία Μονάδων Υγείας του
δηµοσίου. Είναι επίσης το ΚΕΕΛΠΝΟ, που είναι ο επιδηµιολογι-
κός βραχίονας, αν θέλετε, του Υπουργείου και βεβαίως είναι το
ΕΚΕΠΥ που έχει τον γενικό συντονισµό. Υπάρχουν και πάρα πολ-
λοί εθελοντές από όλα τα στρώµατα και από όλους τους φορείς
του υγειονοµικού χώρου, των οποίων η συµβολή είναι καταλυ-
τική. 

Δεν λέω ότι είµαστε ευχαριστηµένοι µε την παρέµβαση αυτή,
αλλά νοµίζω ότι µε τη συνέργεια -γιατί αυτό είναι το ζητούµενο-
όλων αυτών των επιµέρους χώρων και µε τον κεντρικό συντονι-
σµό που επιβάλλεται, θεωρώ ότι µπορούµε να δώσουµε µε
ασφάλεια την αίσθηση ότι η υγειονοµική πλευρά του προσφυγι-
κού προβλήµατος είναι η λιγότερο ανησυχητική πλευρά. 

Εκεί που πρέπει να δοθεί έµφαση είναι να βελτιώσουµε -και
πολύ σωστά επιµένετε σε αυτό- τους όρους ζωής, διαβίωσης,
τροφής και βεβαίως ατοµικής υγιεινής αυτών των ανθρώπων.
Αυτή είναι η καλύτερη παρέµβαση πρόληψης για οποιαδήποτε
προβλήµατα δηµόσιας υγείας. 

Θεωρώ, λοιπόν, ότι σε αυτό το κοµµάτι χρειάζεται συνεχής πα-
ρακολούθηση. Δεν έχουµε καµµία διάθεση να ωραιοποιήσουµε
την κατάσταση. Το δηµόσιο σύστηµα υγείας και το ανθρώπινο
δυναµικό του έχουν επιβαρυνθεί πάρα πολύ. 

Έχω και εγώ προσωπική εικόνα. Πρόσφατα είχα πάει στην Ει-

δοµένη. Επισκέφθηκα το Νοσοκοµείο Κιλκίς, το Κέντρο Υγείας
Πολυκάστρου. Ξέρω πολύ καλά πόσο έχει πιεστεί το ανθρώπινο
δυναµικό και πόσο έχει ανάγκη να υπάρχει ενίσχυση, στήριξη και
βεβαίως βελτίωση της τροφοδοσίας των νοσοκοµείων και της
κάλυψής τους µε υγειονοµικό υλικό και φάρµακα. Προς αυτήν
την κατεύθυνση κινούµαστε και θεωρώ ότι δεν θα υπάρξει κα-
νένα σοβαρό πρόβληµα, µη διαχειρίσιµο, στο επόµενο διάστηµα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Θα συζητηθεί η πέµπτη µε αριθµό 670/15-3-2016 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χρήστου Κατσώτη προς τον
Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης, σχετικά µε την ανασύσταση των Οργανισµών Εργα-
τικής Κατοικίας και Εργατικής Εστίας.

Κύριε Κατσώτη, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, είναι γνωστό ότι το 2012 µε το δεύτερο µνη-

µόνιο, µεταξύ των άλλων κατακτήσεων που καταργήθηκαν τότε,
είχαµε και την κατάργηση του Οργανισµού Εργατικής Κατοικίας
και Εργατικής Εστίας. 

Το κλείσιµο των Οργανισµών αποτέλεσε ένα βαρύ πλήγµα για
τους δικαιούχους και τους εργαζόµενους, καθώς καταργήθηκαν
και χάθηκαν µια σειρά από παροχές και κυρίως το κατασκευα-
στικό έργο, κύριε Υπουργέ, που ήταν το βασικότερο πρόγραµµα
που µπορούσε να προσφέρει φθηνή και ποιοτική κατοικία στους
εργαζόµενους και στις λαϊκές οικογένειες.

Πιο συγκεκριµένα, καταργήθηκε βέβαια η χορήγηση άτοκων
δανείων από κεφάλαια του ΟΕΚ για πολύτεκνους και άλλες κα-
τηγορίες εργαζοµένων. Επίσης, καταργήθηκαν τα δάνεια αποπε-
ράτωσης και επισκευής των κατοικιών που ήταν άτοκα και από
κεφάλαια του ΟΕΚ, καθώς και η επιδότηση του ενοικίου. Επίσης
καταργήθηκαν, κύριε Υπουργέ, αρκετές παροχές που έδινε ο
Οργανισµός Εργατικής Εστίας, όπως δελτία θεάτρου, βιβλία και
άλλα. 

Τα προγράµµατα του κοινωνικού τουρισµού επανήλθαν δύο
χρόνια αργότερα πετσοκοµµένα σε δικαιούχους και σε ηµέρες,
αποκλείοντας χιλιάδες εργαζόµενους και συνταξιούχους. 

Αντίστοιχα, κύριε Υπουργέ, στους βρεφονηπιακούς σταθµούς
της πρώην Εργατικής Εστίας καταγράφονται σηµαντικά κενά και
έλλειψη εργαζοµένων, κυρίως παιδαγωγών, µειώνοντας κατά
πολύ τις θέσεις βρεφών και νηπίων σε σχέση µε την κτηριακή χω-
ρητικότητα που υπάρχει. Θα γνωρίζετε πολύ καλά ότι οι θέσεις
είναι αρκετές παρά τη µεγάλη ζήτηση που υπάρχει σήµερα για
παιδικούς σταθµούς.

Σας ρωτάµε, κύριε Υπουργέ: Τι µέτρα θα πάρετε; Πράγµατι η
Κυβέρνησή σας εµµένει, όπως το 2012, στην ανασύσταση του
Οργανισµού µε το σύνολο των αρµοδιοτήτων του; 

Τι µέτρα θα πάρετε για να ξεκινήσει και να ενισχυθεί το κατα-
σκευαστικό πρόγραµµα, να ξεκινήσουν όλα τα προγράµµατα που
καταργήθηκαν, να διευρυνθούν τα προγράµµατα κοινωνικού του-
ρισµού, να καλυφθούν τα κενά στους βρεφονηπιακούς σταθµούς
µε την αντίστοιχη πρόβλεψη των εργαζοµένων; Σ’ αυτά τα ερω-
τήµατα θέλουµε τις απαντήσεις σας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ευχαριστούµε, κύριε
Κατσώτη.

Κυρία Αντωνοπούλου, έχετε τον λόγο, για τρία λεπτά.
ΟΥΡΑΝΙΑ ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Ερ-

γασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης):
Κύριε Κατσώτη, ευχαριστώ για την ερώτησή σας. Επειδή έχετε
πολλά ερωτήµατα, θα προσπαθήσω να τα απαντήσω µέσα στα
επόµενα τρία λεπτά και ίσως χρειαστεί να συνεχίσω στη δευτε-
ρολογία.

Πρώτον, για την ανασύσταση των Οργανισµών ΟΕΚ και της
Εργατικής Εστίας, όπως γνωρίζετε, στις 18 Απριλίου 2013, µε
τον ν.4144 και ειδικότερα µε το άρθρο 35, ο ΟΑΕΔ κατέστη κα-
θολικός διάδοχος και του ανατέθηκαν όλα τα δικαιώµατα και οι
υποχρεώσεις των δύο καταργηθέντων Οργανισµών. Συνεπώς
υπάρχει µια συνέχεια -µε ένα κενό, φυσικά, που δηµιουργήθηκε-
στο έργο που οι Οργανισµοί επιτελούσαν και, αυτή τη στιγµή που
µιλάµε, δεν τίθεται θέµα ανασύστασής τους. Το έργο τους συ-
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νεχίζεται από τον ΟΑΕΔ.
Να αναφερθώ τώρα στο νέο και παλιό κατασκευαστικό έργο

του ΟΕΚ. Εδώ και περίπου τρία χρόνια ο ΟΑΕΔ ασκεί τις αρµο-
διότητες, όπως προανέφερα, των δύο καταργηθέντων Οργανι-
σµών, εκτός από το νέο κατασκευαστικό έργο. Η εξαίρεση αυτή
είναι µνηµονιακή δέσµευση, όπως γνωρίζετε, και για την ώρα δεν
είναι δυνατόν να αναιρεθεί. Είναι νοµικά ενεργή αυτή η δέ-
σµευση. 

Ωστόσο, να µην ξεχνάµε τα κάτωθι. Ο ΟΑΕΔ συνεχίζει το κα-
τασκευαστικό έργο τού τέως ΟΕΚ, που κατά τη διάρκεια της κα-
τάργησής του είχε παραµείνει ηµιτελές. Σε ορισµένες δε
περιπτώσεις ήταν και εξόχως προβληµατικό, όπως γνωρίζετε.
Όταν κάνουµε λόγο για τη συνέχιση του κατασκευαστικού έργου
του ΟΕΚ, ξέρουµε ότι αναφερόµαστε σε περίπου δεκαπέντε ηµι-
τελή έργα σε φυσικό αντικείµενο, εκ των οποίων ο ΟΑΕΔ κατά-
φερε να ολοκληρώσει περίπου τα δέκα µε ταχύτερους ρυθµούς
απ’ ό,τι ο τέως ΟΕΚ.

Να επισηµάνω, επίσης, ότι για δικαιούχους του τέως ΟΕΚ, που
είναι άνεργοι και στους οποίους έχουν χορηγηθεί δάνεια για την
αποπεράτωση, επέκταση και αναµόρφωση των χώρων, αυτή τη
στιγµή προωθούµε ρύθµιση των ληξιπρόθεσµων οφειλών τους
αναδροµικά από την 1-1-2011 και µετά τη διαγραφή των τόκων
της υπερηµερίας.

Όσον αφορά το πρόγραµµα κοινωνικού τουρισµού, όπως ξέ-
ρετε, προβλέπεται µια δαπάνη 10 εκατοµµυρίων και ο προϋπο-
λογισµός που θα συνεχιστεί να καταρτίζεται για τα έτος
2016-2017 δεν δύναται να υπερβεί αυτό το όριο, λόγω υποχρε-
ώσεων από το Μεσοπρόθεσµο Πλαίσιο Δηµοσιονοµικής Στρατη-
γικής 2013-2016.

Να πω και να επισηµάνω ότι σε νησιά, που ίσως πληγεί η του-
ριστική κίνηση των βασικών σηµείων λόγω της εισροής προσφυ-
γικών κυµάτων, όπως είναι η Λέσβος, η Χίος, η Σάµος, η Λέρος
και η Κως, κρίνεται αναγκαία η ενίσχυσή τους, µέσω της διεύ-
ρυνσης του Προγράµµατος Κοινωνικού Τουρισµού και προχω-
ράµε σε αυτή την κατεύθυνση.

Θέλω να απαντήσω πολύ σύντοµα και για τους βρεφονηπια-
κούς σταθµούς, αν µου επιτρέπεται. Αυτό που θέλω να πω είναι
ότι σήµερα υπάρχουν και µπορούν να φιλοξενηθούν -από κτη-
ριακής πλευράς- περίπου δύο χιλιάδες εξήντα βρέφη και νήπια,
ενώ αυτή τη στιγµή φιλοξενούνται µόνο χίλια τριακόσια τριάντα. 

Όσον αφορά το ερώτηµά σας, για τον τρόπο που θα καλυ-
φθούν τα κενά της έλλειψης προσωπικού, µε στόχο την κάλυψη
της κτηριακής δυναµικότητας των σταθµών, είµαστε ήδη σε δια-
δικασία εισήγησης νοµοθετικής ρύθµισης για τη δυνατότητα
πρόσληψης παιδαγωγικού προσωπικού µε συµβάσεις εργασίας
σύµφωνα µε τις κείµενες διατάξεις.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Κατσώτη, έχετε
τον λόγο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κυρία Υπουργέ, νοµίζω ότι η απάντηση
αυτή λυπεί ακόµη περισσότερο τον κόσµο της δουλειάς, που συ-
νεχίζει να πληρώνει την εισφορά του υπέρ του ΟΕΚ. Και πρόκει-
ται για εισφορά µόνο του εργαζόµενου, καθώς έχουν απαλλαγεί
οι εργοδότες. 

Τώρα, αυτή τη στιγµή, είναι κατατεθειµένα, ανήκουν στον Ορ-
γανισµό 320 εκατοµµύρια. Το κατασκευαστικό έργο έχει σταµα-
τήσει. Όπως είπατε και εσείς, δεν πρόκειται να συνεχίσει, παρά
θα ολοκληρωθούν αυτά τα έργα που υπήρχαν από τον Οργανι-
σµό πριν. Όµως, οι ανάγκες για λαϊκή κατοικία είναι πολύ µεγά-
λες. Δεν µπορεί, από τη µία µεριά, να λέτε ότι θα πρέπει να πάρει
µπροστά η µηχανή της ανάπτυξης και από την άλλη πλευρά,
εσείς, ως Κυβέρνηση, ως προς αυτόν τον τοµέα της λαϊκής κα-
τοικίας να συµφωνείτε να σταµατήσει το κατασκευαστικό έργο
του Οργανισµού.

Νοµίζω ότι ο Οργανισµός διαθέτει εξειδικευµένο προσωπικό
µε πολύ µεγάλη πείρα. Διαθέτει οικόπεδα πέντε εκατοµµυρίων
τετραγωνικών µέτρων εντός και εκτός οικισµών. Πολλά από αυτά
θεωρούνται «φιλέτα». Θα µπορούσε, πράγµατι, εδώ να υπάρχει
ένα κατασκευαστικό έργο τέτοιο, που θα παρέχει στους δικαιού-
χους λαϊκή κατοικία.

Πέρα από αυτό, κυρία Υπουργέ, υπάρχουν σήµερα διακόσια
είκοσι σπίτια του Οργανισµού αδιάθετα. Νοµίζω ότι το γνωρίζετε

και αυτό. Δεν µπορεί να υπάρχουν διακόσια είκοσι σπίτια, τα
οποία έχει πληρώσει η εργατική τάξη µέσα από τις εισφορές της
και σήµερα να παραµένουν αδιάθετα. Ξέρετε πολύ καλά ότι
χωρίς τη συντήρησή τους, χωρίς να είναι κάποιος µέσα, αυτά τα
σπίτια θα έχουν υποστεί φθορά.

Κυρία Υπουργέ, είπατε για τους βρεφονηπιακούς σταθµούς.
Είναι είκοσι τέσσερις, πράγµατι, οι βρεφονηπιακοί σταθµοί που
σήµερα λειτουργούν. Όντως, σήµερα είναι χίλια τριακόσια παι-
διά, ενώ θα µπορούσαν να ήταν δύο χιλιάδες εκατό. Δύο χιλιάδες
εξήντα πέντε, είπατε εσείς. Δεν θα διαφωνήσουµε σε αυτό. Λέτε
ότι µε νοµοθετική ρύθµιση θα προσληφθούν εργαζόµενοι.

Υπάρχει σήµερα ο τρόπος να προσληφθούν για έντεκα µήνες.
Προβλέπεται και δεν το έχετε κάνει µέχρι τώρα και, δυστυχώς,
χίλια σχεδόν παιδιά σήµερα στερούνται παιδικού σταθµού, όπως
βέβαια και οι εργαζόµενοι που θα µπορούσαν να προσληφθούν,
για να καλύψουν αυτές τις θέσεις αυτών των σταθµών που ήδη
υπάρχουν.

Επίσης, κυρία Υπουργέ, υπάρχουν τέσσερις έτοιµοι σταθµοί
που δεν λειτουργούν. Και αυτοί έγιναν µε τις εισφορές των ερ-
γαζοµένων. Δεν λειτουργούν, γιατί, πράγµατι, δεν υπάρχουν
προσλήψεις προσωπικού.

Τελειώνοντας, κυρία Υπουργέ, θα θέλαµε να πούµε ότι εµείς
διαφωνούµε ριζικά µε την άποψή σας ότι δεν µπορούµε να ξεπε-
ράσουµε τη µνηµονιακή δέσµευση και να συνεχίσουµε το κατα-
σκευαστικό έργο του Οργανισµού. Είναι το βασικότερο ζήτηµα
που αυτή τη στιγµή θα πρέπει να προχωρήσει. Πιστεύουµε ότι η
εργατική τάξη µέσα στα αιτήµατά της, µέσα στις διεκδικήσεις
της θα βάλει µε πιο έντονο τρόπο αυτό το ζήτηµα, γιατί είναι
ανάγκη. Όπως γνωρίζετε και εσείς, µε τα στοιχεία που διαθέτετε,
έχουµε πάρα πολλούς άστεγους, έχουµε πάρα πολλούς που
είναι στο ενοίκιο, πάρα πολλούς που δεν µπορούν σήµερα να αν-
ταποκριθούν, αν θέλετε, στην κάλυψη της ίδιας της στέγασης.
Πιστεύουµε ότι αυτός ο τοµέας, ο κατασκευαστικός, θα πρέπει
να προχωρήσει και η εργατική τάξη πρέπει να διεκδικήσει το κα-
τασκευαστικό έργο, την ανασύσταση του Οργανισµού. Διότι λέτε
ότι ο ΟΑΕΔ έχει πάρει τις αρµοδιότητες.

Όµως, ο ΟΑΕΔ καµµία από αυτές τις αρµοδιότητες δεν έχει
µέχρι σήµερα προχωρήσει, κυρία Υπουργέ, πέρα από τα παρα-
χωρητήρια που έχει δώσει σε αυτούς τους δικαιούχους, πέρα
από την ολοκλήρωση κάποιων έργων. Τα υπόλοιπα, που ήταν αρ-
µοδιότητα των άλλων Οργανισµών, είναι εκτός της δραστηριό-
τητας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρία Αντωνοπού-
λου, έχετε τον λόγο.

ΟΥΡΑΝΙΑ ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Ερ-
γασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης):
Είναι κατανοητό, φαντάζοµαι, ότι το θέµα της στεγαστικής πολι-
τικής γενικά και το ζήτηµα της στέγασης αστέγων, η χρησιµοποί-
ηση των υπαρχόντων αδιάθετων κτηρίων, σπιτιών κ.λπ., είναι
πάρα πολύ σηµαντικό και αφορά το Υπουργείο µας και τον
ΟΑΕΔ. Φυσικά και είναι µέσα στα θέµατα που παίρνουν προτε-
ραιότητα για µας.

Όµως, θέλω να πω ότι, όσον αφορά τα παραχωρητήρια, προ-
χωρούµε. Όσον αφορά την ολοκλήρωση των κατοικιών αυτών -
όπως είπα και πριν- οι οποίες εκκρεµούν, πριν ξεκινήσει ένας
καινούργιος κύκλος και πέρα από τις µνηµονιακές δεσµεύσεις
που έχουµε, πρέπει να ολοκληρωθούν αυτά που είχαν δροµολο-
γηθεί και δεν έχουν ολοκληρωθεί. Άρα και σε αυτή την κατεύ-
θυνση κινούµαστε.

Όσον αφορά το θέµα που αναφέρατε για τους βρεφονηπια-
κούς σταθµούς, σας είπα και πριν ότι αυτό ρυθµίζεται ώστε να
µπορούν να γίνουν προσλήψεις, σύµφωνα µε τον νόµο, που να
µην είναι απλώς προσωρινές.

Κατά τα άλλα, θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι το σύστηµα, το
θέµα των υποχρεώσεων που έχει αναλάβει ο ΟΑΕΔ και για τους
δύο αυτούς Οργανισµούς και η επιτάχυνση από πλευράς κυβερ-
νητικού έργου των υποχρεώσεων αυτών που έχουν, εξακολου-
θούν να είναι σε προτεραιότητα για το Υπουργείο µας. Και όπως
έχω πει και σε προηγούµενη παρεµφερή ερώτηση, ολοκληρώνε-
ται µια επεξεργασία και µια συνολική πρόταση για τους δύο αυ-
τούς Οργανισµούς -για τον ΟΕΚ τώρα, όπως ακριβώς τον έχει
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αναλάβει ο ΟΑΕΔ-, την οποία και θα καταθέσουµε για συζήτηση
και διαβούλευση πολύ σύντοµα.

Ευχαριστώ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Πάντως, κατασκευαστικό φορέα στέ-

γασης, κυρία Υπουργέ, µόνο η Ελλάδα και η Λετονία δεν έχει.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Και εµείς ευχαρι-

στούµε την κυρία Υπουργό.
Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και ώρα 20.42’ λύεται η συνεδρίαση για αύριο, ηµέρα
Τρίτη 29 Μαρτίου 2016 και ώρα 19.00’, µε αντικείµενο εργασιών
του Σώµατος: συζήτηση προ ηµερησίας διατάξεως, σύµφωνα µε
το άρθρο 143 του Κανονισµού της Βουλής, µε πρωτοβουλία του
Πρωθυπουργού κ. Αλέξη Τσίπρα, σε επίπεδο Αρχηγών κοµµά-
των, σχετικά µε τις εξελίξεις στον χώρο της δικαιοσύνης, σύµ-
φωνα µε την ειδική ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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